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یک فعال سیاسی اصلاح طلب ی مخالفان مذاکرات در داخل و سخت گیری های 
خارجی ها به تیم مذاکره کننده رئیسی را پاشنه آشیل دولت سیزدهم دانست. 
محمدعلی ابطحی در گفت و گویی در پاسخ به این پرسش که مهم ترین چالش دولت 
سیزدهم در صد روز اول چه خواهد بود، اظهار کرد: من فکر می کنم سیاست خارجی 
و مشکلاتی که در این حوزه داریم، مثل تحریم ها؛ اولین و مهم ترین معضل دولت آقای 
رئیسی است. طبیعتا ادامه مذاکرات خیلی سخت تر و دشوارتر از دوران دو دولت 
تدبیر و امید خواهد بود. وی ادامه داد: از طرفی هواداران آقای رئیسی به مذاکرات 

نماینده سابق مجلس گفت: کلیشه برداری از الگوهای توسعه ای کشورهای دیگری 
که نه از لحاظ فرهنگی و نه اقتصادی هیچ ربطی به ما ندارند، یکی از عوامل بروز 
بحران های فعلی در کشور است.  سیامک مره صدق ، با اشاره به چالش های دولت 
سیزدهم در ابتدای کار خود اظهار کرد: چالش های دولت آقای رییسی در ابتدای 
ایشان  انقلاب است؛ چرا که  از  بعد  کارش سخت ترین چالش ها میان دولت های 
افزود: چالش های سر راه  ناکارآمدی را تحویل می گیرند. وی  حاصل هشت سال 
دولت سیزدهم شاید با یک سری راهکار کوتاه مدت کاهش یابد، اما حل اساسی این 

محمدعلی ابطحی :

مذاکرات پاشنه آشیل دولت رئیسی خواهد بود
یک نماینده سابق مجلس:

 دولت سیزدهم با سخت ترین چالش ها مواجه است

اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  سرمایه گذاری  امور  مسئول 
حوزه  در  مهمی  ظرفیت های  دارای  اعظم)ص(  پیامبر  بلوار 
سرمایه گذاری بخش خصوصی است، گفت: حدود دو هزار 
و 300 میلیارد تومان سرمایه گذاری در طول 6 سال گذشته 

با تشریح فعالیت ها در  در قم صورت گرفته است. معرفت 
حوزه سرمایه گذاری شهرداری قم اظهار داشت: ایجاد درآمد 
و اقتصاد پایدار و افزایش پیشرفت و توسعه شهر قم، با جذب 
سرمایه های داخلی و خارجی از اهم وظایف در این حوزه در 
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معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم مطرح کرد :
قم جزو پنج استان برتر کشور در تست سریع کرونا

معاون فنی و عمرانی شهردار قم خبرداد:

اجرای روکش آسفالت
 بیش از 5۰ درصد معابر شهری

تقاطع فردوسی و بلوار پیامبر اعظم)ص( افتتاح می شود 

کاهش زمان سفر در شهر با تکمیل رینگ های ترافیکی
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مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم تاکید کرد:

همکاری همه بخش ها برای جلوگیری از خاموشی ها

استاندار قم در بازدید از مرکز واکسیناسیون کرونا:

گروه های سِنی بیشتری دراولویت
 واکسیناسیون قراربگیرند

مطابق  کرونا  واکسیناسیون  به اینکه  اشاره  با  قم  استاندار   
سند ملی واکسیناسیون کرونا در حال انجام است گفت: امر 
واکسیناسیون باید در میان گروه های مختلف سِنی بیشتری 

در این استان توسعه پیدا کند. بهرام سرمست روز شنبه در 
نمایشگاه های  محل  در  کرونا  واکسیناسیون  مرکز  از  بازدید 
داشت:  اظهار  خبرنگاران  با  گو  و  گفت  در  قم  بین المللی 
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»فروغی« مسن ترین طلایی ایران در تاریخ المپیک لقب گرفت:

تاریخ سازی فروغی در تیراندازی
 طلای ناب در سرزمین آفتاب 

»جواد فروغی« ملی پوش تپانچه کشورمان با کسب مدال طلا در بازی های المپیک توکیو تاریخ ساز شد. او با کسب 
نخستین مدال طلا چراغ اول کاروان ایران را در توکیو روشن کرد. در فینال مسابقات تپانچه بادی ۱0 متر مردان 
»جواد فروغی« ملی پوش کشورمان با کسب امتیاز ۲۴۴.۸ موفق شد به مقام نخست دست پیدا کند و اولین مدال 
تاریخ تیراندازی و نخستین مدال کاروان ایران در بازی های المپیک توکیو را به دست بیاورد. فروغی پیش از ظهرروز 
شنبه در فینال با عملکردی قابل تحسین از همان ابتدا قدرت خود را به رخ حریفان کشید و توانست فاصله امتیازی 
خود را با سایر مدعیان حفظ کند تا در نهایت با کسب مدال طلای المپیک به کار خود پایان دهد. ورزشکارانی از 
کشورهای چین، اوکراین، صربستان، آلمان، هند، و کره در فینال حضور داشتند.  در ادامه نماینده صربستان با کسب 
امتیاز ۲3۷.۹ و تیرانداز چینی با امتیاز ۲۱۷.6 به ترتیب مدال نقره و برنز گرفتند. تیراندازی با این مدال به پنجمین 
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جواد فروغی، آرش 
تیراندازی ایران 

مدال های  سال هاست  که  چینی هایی  حضور  با   
تیراندازی جهان و المپیک را می زنند زیر بغل و به خانه 

می روند چه کسی فکرش را می کرد که جواد فروغی از ایران مدال طلای تپانچه 10 متر را با 
اقتدار به نام ایران سند بزند؟ هیچکس!

همانطور که وقتی در گرمای 50 درجه خردادماه دهلران ما پیاده به سمت دبیرستان امام 
خمینی)ره( می رفتیم فکرش را هم نمی کردیم که جواد با آن چشم های درشت و پوست 
آفتاب سوخته تیرانداز تیم ملی بشود! ما؟ تیم ملی؟ دهلران را همین الان هم به سختی 
می شود روی نقشه پیدا کرد چه رسد به میانه دهه 70 که مردم هنوز داشتند آجر روی آجر 

می گذاشتند تا شهری که از جنگ هزار تکه شده بود را دوباره بسازند.
امام  دبیرستان  نفر داشت.  از 10 هزار  بیشتر  روزها شهر جمعیتی  آن  بعید می دانم 
خمینی)ره( تنها دبیرستان شهر بود و ما آخرین نسل نظام قدیم بودیم. با جواد فروغی رشته 

علوم تجربی می خواندیم. 
همکلاسی کم حرفی که البته شیطنت های زیرپوستی خودش را داشت. قاری قرآن 
نبود.  بودیم. خیلی اهل ورزش  باری هم گروه سرود  و می رفت سر صف و چند  بود 
دستکم در قیاس با ما که از هر فرصتی استفاده می کردیم که برویم سراغ فوتبال و زیر 
آفتاب آنقدر بازی می کردیم که سیاه و کبود می شدیم. جواد همین بود که هست. کم 
حرف، با اعتقادات مذهبی و برخاسته از خانواده ای سختی کشیده و محروم اما محترم 

و شریف.
دانشگاه راه ما را جدا کرد. جواد رفت پرستاری خواند تا اینکه یک روز اتفاقی در اخبار 
عکسش را دیدم. شاید 18 سال بعد. چقدر خوش حال شدم که بالاخره از آن نسل یک 
نفر عضو تیم ملی شد. فوتبال نشد، تیراندازی. بالاخره یک نفر پرچم شهری که به واسطه 

مین های باقیمانده هنوز از جنگ زخم می خورد را در ورزش بالا برده بود.
جواد پرستار بیمارستان بقیه الله شده بود و کاملًا اتفاقی تیرانداز شد. خودش گفته: 
»تیراندازی را در طبقه منفی دو بیمارستان به صورت کاملا اتفاقی شروع کردم. برای 
اولین بار سال 8۹ یا ۹0 بود که تپانچه بادی را به من نشان دادند تا تیراندازی کنم، در 
همان تجربه اول حدود امتیاز 85 زدم و کسی که مسئول بود از من خواست تا پیگیر 
باشم. تشویق او باعث شد تا سراغ تیراندازی بروم و با مربیگری آقای خدابنده لو کارم 

را شروع کردم.«
و بالاخره صبح ظفر از راه رسید. در روزهایی که صدای گلوله های خوزستان را نمی شد 
انکار کرد و کمی آن طرف تر دهلران هم در تب گرمای شدید و کم آبی می سوخت جواد 
فروغی تپانچه را دستش گرفت، آرش کمانگیر شد تا نشان بدهد هر شلیکی بد نیست. جواد 
فروغی مدال طلای المپیک را برای ایران آورد. رکورد المپیک را هم شکست. یک شگفتی 
تمام عیار اما نه اتفاقی. کسب مدال در این رشته با حضور رقبای درجه اول هرگز محصول 

یک شلیک اتفاقی نیست. جواد با اقتدار همه را کنار زد تا ایران اول شود.
همان موقع که تپانچه را برمی داشت، گلوله ای در آن می گذاشت چشمم به چفیه اش 
بود که پهن کرده بود. وقتی به تیر آخر بوسه زد، وقتی بعد از قهرمانی چفیه را پهن کرد، 
با همان آرامش و وقار. او به چیزی تظاهر نمی کند. باور قلبی  و اعتقادات عمیق خودش را 
دارد. سجده شکر کرد و بعد موجی از شادی در کشور پیچید. چیزی که به آن نیاز داشتیم. 
مثل آب برای خوزستان. وقتی قرار شد روی سکو برود همان جوادی شد که ما در کلاس 
می شناختیم، با همان شیطنت زیر پوست اش. پرید روی سکو و انگار همه ما با او پریدیم روی 
سکو. همه ما در ایران، همه ما هم کلاسی هایش در دهلران که سر به سرش می گذاشتیم. 
همه مردم شهری که هنوز رنجور است و دردکشیده. ایران پر از ستاره هایی مثل جواد است. 
عاشق وطن، ایستاده روی سکو با سلام به پرچم، برخاسته از خاکستر و حالا مایه مباهات. 

کاش الماس های خاک گرفته ایران را بیشتر کشف کنند.

به مناسبت اعیاد قربان و غدیرصورت گرفت؛

آزادی ۶۱ نفر از زندانیان قم 
دادستان عمومی و انقلاب قم از صدور دستور آزادی 61 نفر از زندانیان جرائم غیر خشن 
استان با استفاده از نهادهای ارفاقی همزمان با فرا رسیدن اعیاد سعید قربان و غدیر، خبر 

داد. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب با تأکید بر اجرای مستمر طرح پایش و غربالگری 
زندانیان استان، اظهار کرد: رویکرد دستگاه قضایی در آزادی زندانیان، کاهش جمعیت 
کیفری و کاهش آسیب های ناشی از حبس بر زندانی و خانواده او در کنار حفظ و تأمین 
امنیت جامعه است و در این راستا افرادی که سابقه دار، مخل نظم، آسایش شهروندان و 

امنیت مردم باشند، از هیچ تخفیف قانونی بهره مند نخواهند شد.

احسان محمدی*

استاندار قم:

مهارت آموزی ابزار مهم 
مقابله با بیکاری است

استاندار قم در پیامی به مناسبت هفته مهارت گفت: آموزش فنی و حرفه ای و مهارت 
آموزی به عنوان مکمل جدایی ناپذیرِ نظام آموزشی و ابزاری مهم برای مقابله با بیکاری است.
بهرام سرمست با صدور پیامی روز ملّیِ »کار آفرینی و ترویج آموزش های فنی و حرفه ای و 

هفته »مهارت« را گرامی داشت.
متن پیام به شرح زیر است:روز ملّیِ »کار آفرینی و ترویج آموزش های فنی و حرفه ای و هفته 
»مهارت«، فرصت مناسبی برای توجه به نقش آموزش های فنی و حرفه ای در توسعه کشور و 

اهمیت دادن به آموزش عملی و مهارت آموزی است.
درادامه این پیام آمده است :پیشرفت های پرشتاب علمی در عصر امروز و لزوم بهره مندی 
از تکنولوژی های روز، قطعاً نگاه جدی به دو مقوله آموزش فنی و حرفه ای و مهارت آموزی 
به عنوان مکملِ جدایی ناپذیرِ نظام آموزشی و ابزاری مهم برای مقابله با بیکاری را ضروری 
ساخته و خوشبختانه این مهم در سال های اخیر به شدت مورد توجه قرار گرفته است. از این 
رو شایسته است در سالی که به فرمایش مقام معظم رهبری، سالِ »تولید، پشتیبانی ها، مانع 
زدایی ها« نامگذاری شده، موضوع اشتغال مولّد و تحول آفرینی در بازار و تسهیل شرایط 
کسب و کار و در کنار آموزش های آکادمیک توجه کردن به آموزش های فنی حرفه ای و 
مهارت آموزی اهتمام ویژه مبذول گردد و متولیان این بخش متناسب با مزیت های استان 
و نیازسنجی دقیق از بازار تقاضا نسبت به برنامه ریزی و هدف گذاری درست در این عرصه، 

اقدام نمایند.
درپایان این پیام آمده است :اینجانب ضمن گرامیداشت »روز کارآفرینی و آموزش های فنی 
و حرفه ای« و »هفته مهارت« و آرزوی توفیق برای خدمت گزاران و تلاش گران این عرصه 
امیدوارم در پرتو سیاست گذاری دستگاه های متولی و ارائه آموزش های نظری همگام با کار 
عملی، موجبات تربیت نیروی انسانی خلاق و فعال و ارتقا بهره وری در کشور و استان قم 

فراهم شود.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

۱۰۴ بیمارکرونایی در بیمارستان ها
 بستری هستند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به پذیرش 1۳۳ نفر مشکوک به کرونا در ۲۴ ساعت 
گذشته در اورژانس قم گفت: 10۴ نفر از این افراد در بخش های درمانی بستری شده اند.

محمد رضا قدیر با اشاره به پذیرش 1۳۳ نفر در ۲۴ ساعت گذشته در اورژانس مراکز 
درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا گفت: 10۴ نفر از این افراد در بخش 

درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند.
روزهای  در  که  کسانی  از  نفر  اینکه 7۲  به  اشاره  با  قم  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
گذشته بستری بودند مرخص شدند، افزود: در حال حاضر 57۹ نفر مشکوک به کرونا در 

بیمارستان های قم بستری هستند که حال 115 نفر از آنها وخیم است.
وی ادامه داد: متأسفانه در ۲۴ ساعت گذشته 7 بیمار در اثر کرونا در قم فوت شدند.

قدیر تعداد تست های گرفته شده در ۲۴ ساعت گذشته را 760 مورد عنوان کرد و گفت: 
نتیجه ۴۹1 تست در استان مثبت بوده و 101 هزار و ۴۹ دوز واکسن نیز به افراد تزریق شده 

است.
 

 مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم خواستارشد:

لزوم واکسیناسیون جامعه گردشگری
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم از پیگیری و رایزنی واکسیناسیون 

کرونا برای جامعه گردشگری در این استان خبر داد.
علیرضا ارجمندی، اظهار کرد: با شیوع ویروس کرونا دغدغه مهم مدیران و کارکنان 
تأسیسات گردشگری و  مراکز اقامتی اعم از هتل ها، مهمانپذیران و خانه های مسافر، 

واکسینه شدن در برابر ویروس کرونا بوده است که به طور جدی پیگیر این مطالبه هستیم.
وی ادامه داد: به دلیل تردد مسافران و گردشگران داخلی و خارجی در مراکز اقامتی، این 

جامعه بیشتر در معرض بیماری و آسیب کرونا قرار دارد.
ارجمندی افزود: کرونا ضربه سنگینی به صنعت گردشگری استان وارد کرده است، امیدوار 
هستیم با واکسینه شدن مدیران و کارکنان صنعت گردشگری از نگرانی ها و دغدغه های 

فعالان گردشگری کاسته شود.

معاون فنی و عمرانی شهردار قم با بیان اینکه در بیش از 50 درصد معابر شهر 
روکش و اجرای آسفالت صورت گرفته است گفت: به دنبال این هستیم که طی 
سال های آینده تمام معابر را زیر پوشش این طرح برده و ضمن افزایش کیفیت و 

نگهداری عمر مفید این پروژه ها را افزایش دهیم.
 عباس حلوائی زاده عصر روزشنبه در نشست خبری تشریح عملکرد 6 ساله 
با اشاره به تشکیل کمیته بررسی و تصویب طرح های عمرانی  شهرداری قم، 
شهرداری قم اظهار کرد: تمامی طرح های اجرایی شهرداری در این کمیته مطرح 
و بررسی می شود و همه افراد و نهادهای ذی نفع در پروژه مباحث خود را مطرح 

کرده و تحلیل و تصمیم گیری جامع در خصوص آنها صورت می گیرد.
وی بیان کرد: تشکیل این کمیته موجب شد پیش از آغاز یک پروژه تمام ابعاد آن 
دیده و پیش بینی شده و در زمان اجرا به دلایل مختلف خللی در روند اجرا صورت 

نگیرد.
معاون فنی و عمرانی شهردار قم یکی از اولویت های مدیریت شهری را کاهش و 
مدیریت زمان اجرا و بهره برداری پروژه های عمرانی عنوان کرد و گفت: به همین 
منظور استانداردهای لازم در این خصوص تدوین و در دستور کار قرار گرفت و به 

صورت مستمر نظارت بر آنها انجام شد که نتایج خوبی را در بر داشت.
وی افزایش نظارت ها بر روند اجرای آسفالت در سطح شهر را مورد توجه قرار داد 
و افزود: طی سال های اخیر سالیانه بیش از 230 هزار تن توزیع آسفالت در سطح 
شهر صورت گرفته که سطح بسیار زیادی را شامل می شد و نکته مورد اهمیت 
کیفیت اجرا بود تا از دوباره کاری ها جلوگیری شود؛ به همین خاطر تمام مراحل 
از تولید تا پخش آسفالت با ضوابط خاصی نظارت شد تا امروز که آسفالت تولیدی 

شهرداری امتیاز برتر در سطح استان را کسب کرده است.
حلوائی زاده با تاکید بر اینکه در بیش از 50 درصد معابر شهر روکش و اجرای 
آسفالت صورت گرفته است اظهار کرد: به دنبال این هستیم که طی سال های 
آینده تمام معابر را زیر پوشش این طرح برده و ضمن افزایش کیفیت و نگهداری 

عمر مفید این پروژه ها را افزایش دهیم.
وی با اشاره به اجرای طرح ایمن سازی بوستان های شهر تصریح کرد: طی 
سال های اخیر شاهد مشکلات ایمنی در بوستان های شهر بودیم و به همین خاطر 
طرحی در این راستا تعریف شد و برداشت کلی از تمام بوستان های شهر صورت 

گرفت و اجرای پروژه ایمن سازی با طراحی واحد و استاندارد انجام شد.
معاون فنی و عمرانی شهردار قم به بازنگری در طراحی آبنماهای بوستان های 
شهر اشاره کرد و افزود: بالغ بر 50 آبنمای سطح شهر در قالب این طرح احیا شد و 

به مرور وارد فاز بهره برداری گردید.
تقاطع فردوسی و بلوار پیامبر اعظم)ص( افتتاح می شود 

وی انعقاد 63 قرارداد برای احداث بوستان در سطح شهر را مورد تاکید قرار داد و 
گفت: احداث و تکمیل رینگ های ترافیکی سطح شهر و تقاطع های غیرهمسطح 
اقدامات  و  از مهم ترین وظایف  یکی  آرام سازی هسته مرکزی شهر  و  نیاز  مورد 

شهرداری طی سال های اخیر بوده است.
نبودند  متصل  عموما  شهر  ترافیکی  رینگ های  اینکه  بیان  با  حلوائی زاده 
خاطرنشان کرد: در همین راستا تکمیل و اتصال رینگ بلوار شهید کریمی در 

دستور کار قرار گرفت و ضمن احداث بلوار، احداث زیرگذر کریمه هم انجام شد.
بین  پروژه ای  که  فردوسی  بلوار  اجرای  پروژه  این  با  همزمان  کرد:  بیان  وی 
منطقه ای بود در دستور کار قرار گرفت که در حال حاضر بخش اعظمی از آن به 
زودی با طول بیش از 2 کیلومتر از بلوار شهیدان شاهرودی تا میدان نماز افتتاح 
می شود و تقاطع میدان نماز و شهدای روحانیت نیز در مرحله اجرا است و پس از 

تکمیل این پروژه ها به طور کامل رینگ ترافیکی تکمیل خواهد شد.
معاون فنی و عمرانی شهردار قم به احداث پروژه بلوار آیت الله بروجردی اشاره 
کرد و گفت: با توجه به افزایش چشم گیر جمعیت پردیسان بلوار غدیر کشش 
ترافیک و تردد را نداشت اجرای محور آوینی و آیت الله بروجردی در دستور کار قرار 
گرفت و نهایتا بلوار آیت الله بروجردی به عنوان بزرگترین بزرگراه درون شهری قم به 

بهره برداری رسید.
وی یکی از پروژه های کلیدی شهر قم را اجرای بوستان هزارهکتاری شهر قم 
دانست و افزود: در حال حاضر چند قسمت از این بوستان آماده بهره برداری شده 
و اعتبار خوبی برای تکمیل آن نیز پیش بینی شده است؛ بوستان کوثر یکی از 
بخش های این پارک است که 20 هکتار وسعت دارد و در کنار باغ موزه دفاع مقدس 

ظرفیت فرهنگی تفریحی بسیار خوبی ایجاد کرده است.
حلوائی زاده با تاکید بر حفظ ظرفیت های طبیعی این بوستان تصریح کرد: 
امکانات بسیار خوبی از جمله مسیر پیاده روی و دوچرخه در این بوستان اجرا شده 
است؛ اجرای پروژه باغ پرندگان هم بخش دیگری از پروژه هزارهکتاری بوده که با 

ویژگی های قابل توجهی اجرا شده است.
کاهش زمان سفر در شهر با تکمیل رینگ های ترافیکی 

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری قم نیز دراین نشست خبری از 
کاهش زمان سفر در شهر با تکمیل رینگ های ترافیکی شهر خبر داد.

مسعود بخشی با بیان اینکه در سال های اخیر در حوزه های عمرانی، حمل و نقل 
و ترافیک، پارک سازی و... تحولات خوبی در شهر قم رقم خورده است اظهار کرد: 
یکی از پروژه هایی که حوزه فرهنگی و تفریحی تحول خوبی در شهر رقم خواهد زد 

اجرای سوله های ورزشی است.
وی اجرای پروژه های ترافیکی در سطح شهر را مورد توجه قرار داد و افزود: به لطف 
احداث معابر و تقاطع های مختلف زمان سفر درون شهری در قم بسیار کاهش یافته 

است و ایمنی و راحتی سفر نیز افزایش قابل توجهی یافته است.
مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری قم با اشاره به اجرا و تعریض 
ورودی و تقاطع جعفریه تصریح کرد: این ورودی یکی از محورهای ترانزیتی مرکز 

کشور است که بدون هیچ انسداد ترافیکی توانستیم پروژه را اجرا کنیم.
وی با اشاره به اجرای نخستین پارک کوهستانی شهر قم در ارتفاعات کوه خضر و 
دوبرادران اظهار کرد: در قالب این پروژه پارک های تفریحی و گردشگری چون باغ 

پرندگان و باغ موزه دفاع مقدس اجرا شده است
 بوستان ملل احداث می شود 

 مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم  نیز در این  نشست خبری به احداث 
بوستان های موضوعی در سطح شهر اشاره کرد و گفت: بوستان ملل به تازگی 

طراحی شده و بوستان کودک نیز در گذشته اجرا شده است.
رضا خانه زاد یزدی با بیان اینکه از 10 سال گذشته تمرکز طراحی در بخش های 
مختلف شهرداری وجود نداشته و هیچ مرکز هماهنگی برای طراحی پروژه های 
شهری نبوده است اظهار کرد: خوشبختانه در دوره اخیر با راه اندازی چنین مرکزی 

شرایط بسیار خوبی در حوزه طراحی رقم خورده است.
 وی یکی از طرح هایی که طی سال های گذشته در شهر قم آغاز شده را نهضت 
پیاده راه سازی دانست و گفت: خوشبختانه این طرح در گام اول که پیاده راه ارم بود 
بسیار زیاد و شاخص اجرا شده و با استقبال شهروندان مواجه شد و در ادامه نیز به 

همین گونه پیش خواهد رفت.
مدیرکل فنی و طراحی شهرداری قم بیان کرد: در طراحی این پروژه ها تلاش 
کردیم که تلفیق خوبی از فضای سبز و مسیر پیاده داشته باشیم و رفاه بیشتر 

شهروندان را رقم بزنیم.
وی به احداث بوستان های موضوعی در سطح شهر اشاره کرد و افزود: بوستان 

ملل به تازگی طراحی شده و بوستان کودک نیز در گذشته اجرا شده است.
بوستان  همچون  شهری  بزرگ  بوستان های  طراحی  در  کرد:  بیان  یزدی 
هزارهکتاری نیز خلاقیت و استفاده از ظرفیت های موقعیت در دستور کار بوده 

است.

معاون فنی و عمرانی شهردار قم خبرداد:

اجرای روکش آسفالت بیش از 5۰ درصد معابر شهری
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محمدعلی ابطحی :

مذاکرات پاشنه آشیل
 دولت رئیسی خواهد بود

یک فعال سیاسی اصلاح طلب ی مخالفان مذاکرات در داخل و سخت گیری های 
خارجی ها به تیم مذاکره کننده رئیسی را پاشنه آشیل دولت سیزدهم دانست. 

محمدعلی ابطحی در گفت و گویی در پاسخ به این پرسش که مهم ترین چالش 
دولت سیزدهم در صد روز اول چه خواهد بود، اظهار کرد: من فکر می کنم سیاست 
خارجی و مشکلاتی که در این حوزه داریم، مثل تحریم ها؛ اولین و مهم ترین معضل 
دولت آقای رئیسی است. طبیعتا ادامه مذاکرات خیلی سخت تر و دشوارتر از دوران 

دو دولت تدبیر و امید خواهد بود.
وی ادامه داد: از طرفی هواداران آقای رئیسی به مذاکرات نقد دارند و از طرفی 
سخت گیری های بیشتری برای دولت او از طرف خارجی ها می شود. همچنین 
باید گفت دولت برای پیشبرد اهدافش به مذاکرات حوزه بین المللی نیاز دارد. این 

موضوع پاشنه آشیل دولت بعدی خواهد بود.
این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: از این جهت مذاکرات برای سیاست داخلی 
مهم است که نیروهای داخلی به کار نیاز دارند، تولیدات داخلی نیازمند سرمایه 
هستند، بسیاری از سرمایه های کشور بلوکه شده اند؛ پس اولین قدم باید رفع این 
مشکلات زنجیره ای باشد. وی افزود: همه کارشناسان مسائل اقتصادی و سیاسی 
می دانند که باید تحریم ها کم شود. این کار پیچیدگی خاص خود را دارد. ابطحی 
همچنین گفت: چالش دوم دولت آتی بحث کرونا است. به دلیل موج های متعددی 
که این بیماری در کشور ما به راه انداخته حل این معضل خواست همه مردم است. 
همین امروز همه می دانند که بلبشویی که در واکسن زدن افتاده منجر به ناراحتی 

مردم شده است.  
وی افزود: همه این مسائل بحث های جدی است که به تدبیر و دانش نیاز دارد. 
من این دو چالش را اصلی ترین موضوعات می دانم و معتقد هستم اگر دولتی موفق 
به حل این مشکلات باشد  بقیه امور و مسائل جاری را برطرف می کند. این فعال 
سیاسی گفت: به دلیل نبودن مخالف های داخلی و قدرت پنهان مسیر حرکت دولت 
رئیسی سریع تر و راحت تر خواهد بود. ابطحی در پایان در پاسخ به این پرسش که 
نقش کابینه دولت سیزدهم در سامان دادن به این چالش ها چه خواهد بود، گفت: 
من کابینه فوق العاده ای را پیش بینی نمی کنم. حدس می زنم کابینه کاملا از درون 
جبهه اصولگرایی و مجموعه حامیان آنان انتخاب می شود. شاید نقطه مشترک همه 
اعضای کابینه این باشد که تازه نفس هستند. در کل خیلی به این کابینه بد بین 
نیستم. در سال های اول می توانند شرایط را مدیریت کنند. اما باید بدانند بحران ها 

خود را بعد از یک سال نشان خواهند داد.

یک نماینده سابق مجلس:

 دولت سیزدهم با سخت ترین چالش ها 
مواجه است

کشورهای  توسعه ای  الگوهای  از  کلیشه برداری  گفت:  مجلس  سابق  نماینده 
دیگری که نه از لحاظ فرهنگی و نه اقتصادی هیچ ربطی به ما ندارند، یکی از عوامل 

بروز بحران های فعلی در کشور است. 
سیامک مره صدق ، با اشاره به چالش های دولت سیزدهم در ابتدای کار خود 
اظهار کرد: چالش های دولت آقای رییسی در ابتدای کارش سخت ترین چالش ها 
میان دولت های بعد از انقلاب است؛ چرا که ایشان حاصل هشت سال ناکارآمدی 
را تحویل می گیرند. وی افزود: چالش های سر راه دولت سیزدهم شاید با یک سری 
راهکار کوتاه مدت کاهش یابد، اما حل اساسی این چالش ها نیازمند راهکارهای 
بلندمدت است. نماینده سابق مجلس با تاکید بر اینکه برای حل مشکل کمبود 
آب، تانکرهای آب رسانی پاسخگو نیستند، اظهار کرد: برای حل مشکل کمبود 
برق هم نمی توان به راهکارهای کوتاه مدت بسنده کرد. هردوی این موارد نیازمند 
برنامه ریزی بلندمدت و اساسی برای رفع کامل هستند. مره صدق با اشاره به برخی 
برنامه های توسعه در دولت های گذشته، یادآور شد: آنچه امروز شاهد هستیم نتیجه 
سال ها  بی توجهی به کمبودهای زیرساختی در کشور است که یا برایشان راه حلی 
نداشتیم و یا به راهکارهایی غیرعلمی و غیربومی در برابر آنها اتکا کردیم. وی یادآور 
شد: کلیشه برداری از الگوهای توسعه ای کشورهای دیگری که نه از لحاظ فرهنگی 
و نه اقتصادی هیچ ربطی به ما ندارند، یکی از عوامل بروز بحران های فعلی در کشور 
است. مثلا عده ای در دوره ای به دنبال مالزی کردن ایران بودند که از اساس الگوی 
نادرستی برای ما محسوب می شد. اساساً با توجه به مواضع نظام علیه آمریکا و 
همپیمانانش پیاده کردن طرح توسعه مالزی امکان پذیر نبود چرا که اقتصاد مالزی 
وابسته به کارتل های غربی بوده و هست. نماینده سابق مجلس با انتقاد از توافق 
برجام و اتکای دولت های یازدهم و دوازدهم به آن، تصریح کرد: ما وارد یک معامله ای 
شده ایم که از اول هم به نظر دلسوزان نظام و انقلاب، چندان معامله پرسودی نبود 
و نهایتاً هم کارش به جایی رسید که احمقی مثل ترامپ آن را پاره کرد. دولت آقای 
روحانی به جای اینکه دنبال راه حل درون زا برای حل مشکلات باشد می خواست با 
مذاکره با کدخدا مشکل را حل کند که نتیجه اش این شد. وی ادامه داد: بهترین 
برنامه برای آقای رئیسی در سیاست خارجی استفاده از تفکرات انقلابی رهبری 
است. ما نباید به خارجی ها باج دهیم. باید روابط ما با آنها براساس احترام متقابل 
باشد. مره صدق با تاکید بر اینکه در حوزه سیاست خارجی ما نباید بهانه دست 
دشمن نباید بدهیم تا به منافع ملی ما آسیب بزند، گفت: ما باید در دیپلماسی 
عمومی بسیار بهتر عمل کنیم تا مردم کشورهای دیگر، دولت های خود را برای رفتار 

نادرست با ایران زیر فشار قرار دهند.
 

مجتبی ذوالنوری:

 دولت آینده باید منافع برجام را
 به مردم بازگرداند 

 عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با بیان 
اینکه دولت آینده باید تمام تلاش خودش را برای رفع تحریم ها انجام دهد تاکید 
کرد که ترجیح دولت باید بر نقد کردن این چک برگشتی باشد، چرا که ما هزینه ها را 
داده ایم، منافع برجام را به مردم خودمان بازگردانیم و این اتفاق خواهد افتاد. مجتبی 
ذوالنوری نماینده مجلس یازدهم درباره سرانجام برجام و اینکه دولت آینده باید بودجه 
را توسعه ای و یا تحریمی ببندد، اظهار داشت: دو اصل را باید در کنار هم داشته 
باشد؛ یک اصل اینکه تحریم ها را بردارد، یعنی باید روی این موضوع تلاش کند. 
دوم بر اساس اینکه اگر طرف مقابل همراهی نکرد، توهمی فکر نکرده و واقعی فکر 
کنیم و بودجه را بر اساس این ببندیم که ممکن است تحریم رفع نشود؛ و بعد به سوی 
خنثی سازی تحریم ها برویم اینکه دولت بیاید آینده کشور را به امری موهوم و مبهم 
گره بزند، مثل کاری است که طی هشت سال گذشته آقای روحانی کرد و خسارت 
آن را دیدیم. وی درباره اینکه دولت رئیسی باید مذاکرات برجامی را ادمه دهد یا نه، 
تصریح کرد: قطعا موضوع برجام یک چک برگشتی نقد نشده و نسیه است که ما ملک 
و دارایی خودمان را در مقابل چک داده ایم. دولت آینده یا باید دارایی از دست رفته را 
بازگرداند یا باید این چک نسیه را نقد کرده و منافع ملت را بازگرداند. ذوالنوری گفت:  
طبیعتا ترجیح دولت باید بر نقد کردن این چک باشد، چراکه ما هزینه ها را داده ایم، 

منافع برجام را به مردم خودمان بازگردانیم و این اتفاق خواهد افتاد.

معاون اول قوه قضائیه:
قوه قضاییه در مبارزه با فساد خط قرمزی ندارد

معاون اول قوه قضائیه گفت که علم مبارزه با فساد اعم از داخل دستگاه و بیرون 
سازمان برافراشته شده است و در این راه حد و مرز و خط قرمزی وجود ندارد. 

کل  رییس  معارفه  و  تودیع  مراسم  در  شنبه  روز  مصدق  محمد  الاسلام  حجت 
دادگستری گلستان بیان کرد: مبارزه با فساد در گذشته نیز توسط این قوه قضاییه 

پیگیری و اجرا می شد ولی اکنون با شتاب بیشتری انجام و استمرار خواهد داشت.
وی، ارتباط با مردم و حضور در میان آنها را از دیگر برنامه های تحولی قوه قضاییه 
دانست و گفت: مطابق این برنامه و سند تحول این دستگاه که مورد تاکید مقام معظم 
رهبری نیز قرار دارد، قوه قضاییه ای در طراز انقلاب، مقتدر و مبارزه جدی با فساد در 

سراسر کشور خواهیم ساخت.

آقای رئیسی می تواند از مواضع 
انقلابی خود عدول کند؟

گفتگوهای ایران با 1+5 به طور مستقیم تحت تأثیر 
باید  آمریکا قرار دارد.  ایالات متحده  با  ایران  پرونده 

توجه داشت که پرونده هسته ای ایران مساله ای جدا از حاکمیت انقلابی ایران 
نیست. این دولت در چارچوب نگرش های ایدئولوژیکی خود درصدد آن است 
تا تجدیدنظر در اصول حاکم بر روابط بین الملل را به عنوان یک هدف انقلابی 
به نمایش بگذارد؛ این در حالی است که حتی قدرت های بزرگ جهانی از جمله 
چین و روسیه نگاه دیگری به این موضوع دارند. این دو کشور با وجود نزدیکی 
به تهران و برخوردار بودن از تفاهم نامه ها و قراردادهای استراتژیک، به خوبی 
به این امر واقف هستند که تهران نمی تواند با جهت گیری های ایدئولوژیک 
خود، شریک استراتژیک مسکو و پکن در نظام بین الملل باشد. شعار ۴ دهه ای 
جمهوری اسلامی در این مدت نشان داده که ایران در سیاست خارجی خود 
مدعی رودرویی با هر گونه چیرگی و تسلط در نظام بین الملل توسط قدرت های 
بزرگ است. مساله ای که در طول این چهل سال به مبنایی برای تعریف جمهوری 

اسلامی ایران تبدیل شده است.
جمهوری اسلامی ایران با توجه به فشارهای بین المللی ناشی از پرونده هسته 
ای اگر بخواهد به خواسته های ایالات متحده آمریکا تن در دهد، باید خود را از 
محتوای انقلابی و ادعاهای ناشی از آن طی ۴ دهه اخیر به ویژه ۳ دهه گذشته 
تهی کند. در این صورت جمهوری اسلامی ایران هیبت انقلابی خود را کنار 
گذاشته و در مسیر قبول تفاهم نامه، توافق نامه ها، قراردادها و قواعد نظام بین 
الملل به عنوان یک بازیگر عادی، همچون دیگر بازیگرانی که در لایه های گوناگون 
نظام بین الملل وجود دارند قرار می گیرد که پذیرش چنین امری برای ایران 

انقلابی بسیار دشوار خواهد بود.
نکته دوم آن که ایران کریدور نظم نوین جهانی آینده در محل تلاقی اراده قدرت 
های بزرگ و رقابت آنها در فلات ایران یا نوهارتلند محسوب می شود. با توجه به 
آنچه که اکنون بیان می شود آمریکا به همراه دیگر قدرت های بزرگ در شکل دادن 
به نظم نوین جهانی در عین رقابت با یکدیگر، اتفاق نظر دارند. بنابراین در سطح 
تحلیل دوم این همکاری در عین رقابت، بر روی پرونده هسته ای ایران تأثیر می 

گذارد.
نکته سوم آنکه مذاکره کنندگان ارشد ایران تصمیم گیرندگان اصلی نیستند. در 
ایران سیاست خارجی مانند بسیاری از کشورهای جهان در حوزه فرا قوه مجریه 
تصمیم گیری می شود. اما تفاوت در اینجاست که پاسخگوی توده های مردم قوه 
مجریه بوده و تصمیم گیرندگان اصلی در برابر آنچه که انجام می شود مسئولیت 
پاسخگویی ندارند. از همین رو و با توجه به تغییر و تحول دولت ها، نظام موجود 
تصمیم گیری، فرآیند تصمیم خود را دنبال می کند، اما دستگاه مذاکره کننده 
در قوه مجریه با تغییر افراد، زمینه های مکرر شدن پرونده هسته ای از نقاط گره 
ای موضوع میان ایران و طرف های برجامی را از نو مجدد می کند. به این دلیل 
که دستگاه دیپلماسی تصمیم گیرنده نیست و با عوض شدن دیپلمات ها و تیم 
مذاکره کننده بر مبنای تصمیم گیری نظام جمهوری اسلامی که بالطبع محصول 
یک نگرش انقلابی و ایدئولوژیک بوده، بار دیگر زمینه های تلاطم دیپلماتیک 
فراهم می شود و اکنون نیز با پایان دولت روحانی و آمدن دولت رئیسی به طور 

طبیعی باید بگوییم که این تلاطم نیز بر آن اثر می گذارد.
در سطح تحلیل چهارم آمریکا نیز متوجه این امر بوده که ایران انقلابی نمی 
خواهد از مواضع انقلابی خود دست بکشد. به همین دلیل فشارهای بین المللی 
علیه ایران را کاهش نداده و تنها تلاش دارد که در حوزه میز مذاکره زمینه های 
همگرایی با دیگر کشورهای متحد و خلع ید کردن کشورهای نزدیک به ایران را 
ایجاد کند تا حلقه فشار بر ایران تنگ تر شود. به گونه ای که هزینه های افزایش 
این حلقه فشار بر ایران، تنها بر ایالات متحده آمریکا وارد نشود. بایدن پس از 
فشارهای حداکثری دولت ترامپ، به دنبال افزایش همگرایی بیشتر با متحدان 
و همچنین رقبایش در ارتباط با تهران در چارچوب پارادایم قدرت هوشمندتر 

آمریکایی و دکترین بازیگر والد بالغ است.
این مسیر نشان می دهد که آمریکایی ها به دنبال منتقل کردن ایران از مذاکرات 
وین به برجام پلاس هستند. پذیرش این امر توسط ایران و آن هم از سوی دولت 
انقلابی سیزدهم به طور طبیعی هزینه های سنگینی را از منظر سیاست داخلی 
خواهد داشت. چرا که یک پرسش مهم را متوجه نظام تصمیم گیری، نهادهای 
فرادولتی و شخص رهبری نظام جمهوری اسلامی می کند که چگونه ایران در 
زمان مذاکرات و در دوره آقای رئیسی می تواند از مواضع انقلابی خود عدول کند؟ 
و هزینه های چندین سال تحریم بر مردم در گذشته به واسطه جهت گیری مخالف 
با مذاکرات صورت پذیرد؟ موضوعی که می تواند در میان مدت و بلند مدت بسیار 

چالش برانگیز باشد.

عضو هیات رییسه مجلس:

ساماندهی حریم روستاها نیازمند
 اقدام فوری است

 عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی با اشاره به تصویب یک فوریت 
طرح ساماندهی حریم روستاها گفت: در مورد ساخت و ساز و ساماندهی حریم 

روستاهای کشور نوعی تعارض و تداخل اختیارات وجود دارد که باید حل شود. 
»مجتبی یوسفی« با اشاره به طرح ساماندهی ساخت و ساز در محدوده حریم 
روستاها و مقابله با زمین خواری گفت: در حوزه شهر و روستا قوانین مرتبط با 
دهیاری ها و شهرداری ها دچار خلاءهای جدی هستیم و دوگانگی در تصمیم 

گیری نهادهای مختلف، نابسامانی هایی را در این حوزه در پی داشته است.
عضو هیات رییسه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه نزدیک به ۴0 هزار 
با احتساب  و دارای دهیاری در کشور داریم، اظهار کرد:  روستای ثبت شده 
روستاهای با خانوار کم نزدیک به 50 تا 60 هزار روستا در کشور وجود دارد که 
برخی از این روستاها آنقدر توسعه پیدا کرده اند که قابلیت شهر شدن دارند. از 
سوی دیگر برخی از روستاها از امکانات ابتدایی بهسازی، جدول کشی، طرح 

هادی و حریم مشخص محروم هستند.
نماینده مردم اهواز با بیان اینکه ساماندهی روستاها نیازمند اقدام عاجل و فوری 
است، گفت: در مورد ساخت و ساز و ساماندهی شهری و روستاهای نزدیک به 
حریم شهری نوعی تعارض و تداخل اختیارات را داریم که باید این موضوع حل 
شود. یوسفی با اشاره به طرح دوفوریتی مجلس در زمینه ساماندهی طرح ساخت 
و ساز در محدوده حریم روستاها گفت: با توجه به حساسیت هایی که وجود داشت 
طرح دوفوریتی ساماندهی حریم روستاها ارائه شد که مجلس با یک فوریت آن 

موافقت کرد.

سخنگوی نیروی انتظامی :

اجازه هیچ گونه تحرک و خرابکاری 
در خوزستان داده نشد

و  مغرض  افراد  مذبوحانه  تلاش  وجود  با  گفت:  انتظامی  نیروی  سخنگوی 
شبکه های معاند در جهت افزایش تنش، اجازه هیچ گونه تحرک و خرابکاری به 
افراد فرصت طلب داده نشد. سردارمهدی حاجیان  در خصوص آخرین وضعیت 
امنیتی استان خوزستان اظهار کرد: در ابتدا لازم می دانم از همکاری و همراهی 
انتظامی تقدیر و تشکر کنم.  وی  با نیروی  باغیرت خوزستان  مردم شریف و 
ادامه داد: مردم ولایی و معتقد استان خوزستان با جدا کردن راهشان از اشرار و 
منافقین، در بازگشت امنیت و آرامش مجدد به استان نقش مهمی ایفا کردند که 
این هوشیاری و آگاهی قابل تقدیر است.  معاون اجتماعی و سخنگوی نیروی 
انتظامی اظهار کرد: با وجود تلاش مذبوحانه افراد مغرض و شبکه های معاند 
در جهت افزایش تنش، اجازه هیچ گونه تحرک و خرابکاری به افراد فرصت طلب 
داده نشد.  این مقام ارشد انتظامی با گرامیداشت یاد و خاطر "ضرغام پرست" 
شهید راه نظم و امنیت در استان خوزستان و جانفشانی کلیه رده های اجرایی و 
اتخاذ تمهیدات مناسب و هدایت مستمر و منظم عملیاتی و اشراف اطلاعاتی را 
از جمله اقدامات نیروی انتظامی در خنثی سازی تحرکات دشمنان نظام گفت: 
الحمدالله هیچ گونه مشکل امنیتی در سطح استان وجود ندارد و کلیه نقاط 
حساس شهرستان های استان مدیریت و تحت کنترل قرار گرفته و تا این لحظه، 

بدون رویداد خاصی امنیت حکمفرماست.

اخبار

مهدی مطهرنیا*

 
 رییس جمهوری با اشاره به مشکلات اخیر در استان خوزستان گفت: بخشی 
از مشکلات در این استان کم شده است و امیدواریم با حضور معاون اول و دیگر 
مسئولان بقیه مشکلات هم تخفیف یابد. حل و فصل مسائل خوزستان طبق 

دستور دیروز مقام معظم رهبری باید ادامه پیدا کند. 
حجت الاسلام  المسلمین حسن روحانی روز شنبه در هشتاد و چهارمین برنامه 
جهش تولید، با افتتاح ویدئوکنفرانسی طرح های ملی وزارت نیرو و پس از گزارش 
وزیر نیرو از وزارت نیرو و بقیه وزرا بابت سفر به خوزستان قدردانی کرد و گفت: 
برای همه ما مردم خوزستان و خود خوزستان دارای ابعاد و اهمیت ویژه ای است؛ 
خوزستان سرزمین زرخیز و استان مرزی و بسیار مهم ما است و مردم خوب این 

سرزمین همواره مدافع خوبی از ایران اسلامی و مردم خود بوده اند.
وی ادامه داد: این روزها مشکلاتی برای زندگی مردم استان خوزستان از لحاظ 
آب و شدت گرمای موجود را شاهدیم که این شدت گرما موجب کم شدن ورودی 
سدهای آب ها شده و در مجموع مردم مشکلاتی پیدا کردند که بخشی از این 

مشکلات کم شده است.
ریس جمهوری ابراز امیدواری کرد که با حضور آقای جهانگیری معاون اول 
آینده  بقیه مشکلات در روزهای  نیرو و سایر مسئولان  رییس جمهوری، وزیر 
تخفیف یابد و مسائلی که نسبت به خوزستان باید حل و فصل شود، طبق 

دستوری که دیروز مقام معظم رهبری داده اند، ادامه پیدا کند.
وی ادامه داد: امیدوارم بتوانیم در روزهای پایانی اقدامات انجام شده را تکمیل 
کنیم و پروژه هایی که برای دولت سیزدهم باقی می ماند، از جمله سدهای 
فراوان در سال جاری و آینده افتتاح می شود. نیروگاه های بسیار عظیمی هم 
در سال های آینده افتتاح می شود. 16 هزار مگاوات برق در دست اجرا داریم که 
بخشی تا پایان امسال و بخش دیگر آن تا پایان سال بعد و سال بعد از آن افتتاح 
خواهد شد و همه اینها می تواند تنفسی برای کشور و توسعه کشور در این زمینه 
باشد. رییس جمهوری گفت: خوشحالم که در آغاز جلسه با وزیر نیرو که همراه 
معاون اول در اهواز بود، ویدئوکنفرانسی گفتگو داشتم. مشکلی که برای مردم 

خوزستان در این ایام پیش آمد، عمدتاً به دلیل کم آبی و بی آبی بود.
وی اضافه کرد: اگر شرایط ما مانند شرایط سال های قبل بود، مشکلی در 
خوزستان نداشتیم و امروز اگر مشکل داریم، به خاطر این است که نمی توانیم آب 
سدها را به اندازه کافی رهاسازی کنیم. نه اینکه امروز نشود رهاسازی کرد می توان 
آب را رهاسازی کرد اما ممکن است مردم برای پایان شهریور و مهرماه دچار 
مشکل شوند. چون هم کشت پاییزه است و آب آشامیدنی مردم هم نیاز است. 
روحانی ادامه داد: کمترین حجم ذخایر آب به پایان شهریور مربوط می شود و اول 
مهر، سال آبی جدید است که امیدوارم خداوند رحمت خود را بر مردم نازل کند 
تا مردم بتوانند استفاده و بهره برداری کنند. وی خاطرنشان کرد: همانطور که در 
گزارش ها اعلام شده ورودی آبی که باید در این ایام وارد سد می شد، کاهش 
یافته به طوری که کمتر از 50 سال قبل بوده و ورودی آب سدها امسال حدود 50 
درصد کمتر شده است. رییس دولت دوازدهم با اشاره به اینکه با کم شدن ورودی 
آب، رهاسازی آب دچار مشکل می شود، گفت: امسال 10 میلیارد مترمکعب 
آب پشت سدهای خوزستان کمتر از پارسال است که این ها مردم را دچار مشکل 
می کند. وقتی آب سدها کم می شود، نیروگاه های برق آبی ما دچار مشکل می 
شود و برق کاهش می یابد. گرمای هوا هم بر مصرف برق مشکل را مضاعف 
می کند و وقتی گرما اضافه می شود، ظرفیت و تولید نیروگاه ما کاهش می یابد 
و همه موارد دست به دست هم می دهند. وی افزود: البته اقدامات خوبی برای 

مردم خوزستان در این ایام انجام شده است الان معاون اول و وزرا در آنجا هستند 
تا مشکلات قابل حل را حل و فصل کنیم. رییس جمهوری با بیان اینکه در سال 
۹۹ بخش بزرگی از اعتبارات به خرمشهر، اندیمشک، شادگان، مسجدسلیمان، 
سوسنگرد، ایذه، آبادان و شادگان تخصیص یافته و پرداختی ها برای مساله 
آبرسانی به شهرهای مختلف خوزستان انجام شده است، گفت: البته همه این 
کارهای انجام شده برای این استان باز هم کم است. وی ادامه داد: در این دولت 
کار بسیار عظیمی برای مساله کشاورزی در استان خوزستان انجام داده ایم که 
برای توسعه کانال کشی و زهکشی بوده است. مردم مطلع هستند در این هشت 
سال ۲۹5 هزار هکتار در خوزستان و بخش کمی در ایلام کانال کشی و زهکشی 
شده است که این تحول بزرگی در کشاورزی خوزستان ایجاد کرد. کار بزرگی در 

مناطق آزاد اروند انجام و گشایش بزرگی برای خوزستان ایجاد شد.
اعتراض حق روشن مردم است

رییس دولت تدبیر و امید با بیان اینکه کارهای بسیار زیادی در استان خوزستان 
انجام شده و در عین حال کارهای زیادی هم باقی مانده است، گفت: کارنامه 
دولت های یازدهم و دوازدهم نسبت به استان خوزستان کارنامه قابل قبولی است 
و اگر امسال دچار خشکسالی بی نظیر در 50 سال گذشته نمی شدیم، مردم با 
این مشکل مواجه نمی شدند.  روحانی اضافه کرد: مردم در این ایام با مشکل 
مواجه شدند که باید مشکلات آنان حل شود. اعتراض حق روشن مردم است و 
اگر تعداد اندک چند ده نفر را کنار بگذاریم، بقیه مردم اعتراض به حقی داشتند 
که می خواهند مشکلاتشان از جمله مشکلات بخش کشاورزی، دام و نخیلات 
حل شود و این حق مردم بود. مسئولان همه تلاش خود را به کار گرفته اند تا این 

تلاش ها به ثمر برسد.

روحانی درمراسم افتتاح طرح های ملی وزارت نیرو:

 حل و فصل مشکلات خوزستان طبق دستور رهبری باید ادامه یابد

با بیان اینکه نسبت به تعهدهای خود به مردم   فرمانده کل سپاه پاسداران 
خوزستان وفاداریم و در تمامی سختی ها و تنش آبی ایجاد شده، همگام با مردم 
هستیم، گفت: خوزستان دارای مردمی شریف،مومن،متعهد به نظام و مطیع امر 

ولایت است و با این مردم تا انتهای کار همراهیم.   
آبی  تنش  با  درگیر  مناطق  از  بازدید  در  شنبه  روز  سلامی  حسین  سرلشکر 
در خوزستان در جمع خبرنگاران در منطقه جفیر اهواز، بیان کرد: باتوجه به 
رهنمودهای رهبر معظم انقلاب مبنی بر جدی گرفتن مشکلات خوزستان برای 
رفع تنش آبی ، امروز به خوزستان سفر کرده تا از نزدیک شاهد تلاش و مجاهدت 

سپاه خوزستان برای خدمت به مردم این مناطق باشیم.
وی افزود: خوشبختانه تاکنون اقدامات خوبی توسط قرارگاه سازندگی خاتم 
الانبیاء و سپاه ولیعصر)عج( خوزستان با کمک سایر سپاه های استانی برای رفع 

مشکلات مردم انجام داده است.
فرمانده کل سپاه پاسداران ادامه داد: در طرح آبرسانی غدیر حدود 5۲5 کیلومتر 
لوله با قطر۲ متر توسط قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء از شهرستان شوش کشیده 
شده که به سوسنگرد، حمیدیه، اهواز، شادگان ، دارخوین، خرمشهر و آبادان 

آبرسانی خواهد شد.
وی گفت: در بحران آبی اخیر خوزستان نیز تلاش سپاه قابل توجه بوده و اکنون 
۳0 تانکر ۳0 هزار لیتری به صورت سیار در 87 روستا در حال آبرسانی هستند و 

امروز ۴0 دستگاه تانکر دیگر نیز برای آبرسانی بیشتر به مناطق اضافه می شود.

سرلشکر سلامی بیان کرد: همچنین 150 تانکر ثابت آب تامین شده و حدود 
۹1 کیلومتر لوله گذاری 1۲5 میلیمتری نیز در برخی مناطق از جمله لالی، دشت 

آزادگان، جفیر ، الهایی و... در حال انجام است.
وی گفت:  ۲ مخزن بزرگ ۴0 هزار مترمکعبی نیز در منطقه ام الدبس در غرب 

شوش ایجاد شده که آب را ذخیره و به نقاط مختلف خوزستان منتقل می کند.
فرمانده کل سپاه پاسداران گفت: مشکل فاضلاب اهواز نیز از مشکلات جدی 
خوزستان بوده و رفع این مشکل مورد تاکید رهبر معظم انقلاب است؛ در این راستا 
نیز قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ع( قرارداد لازم را منعقد و تجهیز کارگاه کرده 

است.
وی ابراز امیدواری کرد تا با تامین اعتبار لازم این پروژه نیز به زودی به سرانجام 

برسد و دیگر شاهد مشکلات فاضلاب در اهواز نباشیم.
بوده  مردم  کنار  در  ها  سختی  در  همواره  سپاه  داد:  ادامه  سلامی  سرلشکر 
همانگونه که در سیل سال 1۳۹8 در خوزستان و چند استان دیگر ، مردم را تنها 
نگذاشت؛ خوزستان برای ما نه تنها مهم، بلکه مقدس است و لاله زار شهدای بزرگی 

است که هر وجب از آن برای ما مانند کربلا، مقدس است.
فرمانده کل سپاه پاسداران روز شنبه به منظور رسیدگی به مشکلات بخش آب و 
همچنین بررسی خدمت رسانی سپاه در روستاهای خوزستان، به این استان سفر 
کرد. سرلشکر حسین سلامی همچنین در این سفر با برخی عشایر و خانواده های 

آسیب دیده از تنش آبی در خوزستان دیدار و مشکلات آنها را بررسی کرد.

سرلشکر سلامی:

 نسبت به تعهد خود به مردم خوزستان وفاداریم

با  دولت  اینکه  بیان  با  جمهور  رئیس  اول  معاون 
محدودیت های وحشتناکی روبه رو است اما توانستیم 
را  ایران  مردم  امروز  آنچه  اداره کنیم، گفت:  را  کشور 
رنج می دهد بیش از اینکه فقر و مسائل دیگر باشد، 
تبعیض است. باید توجه شود برنامه توسعه که روزانه در 
مجلس و دولت مقرراتی برای آن تولید می شود، چقدر 

به تبعیض ها خاتمه می دهد؟
ستاد  جلسه  در  روزشنبه  جهانگیری   اسحاق 
مدیریت بحران و شورای کشاورزی استان خوزستان 
اظهارداشت:همه نسبت به خوزستان و شرایط سختی 
که مردم در آن گرفتار هستند، نگران هستیم و همه 
فکر می کنیم که باید یک راهکار پیدا کنیم تا این آلام 
و رنج ها را به حداقل برسانیم. مردم خوزستان در گرمای 
طاقت فرسا و شرایط سخت، قطعی و کمی آب، درگیر 

هستند.
جهانگیری با اشاره به بخشی از مشکلات خوزستان، 
فاضلاب،  آب،  مختلف  مسائل  برای  داد:  ادامه 
سیلاب ها و ریزگردها بحث هایی شد. منابع مختلف 
پیش بینی شد که بخشی از آن اجرا شده است و بخش 
این  در  که  می کنم  فکر  لذا  شود.  اجرایی  باید  دیگر 
بحران ها باید قدرت مدیریت خود را نگه داریم و با تسلط 
کامل بر خود سعی کنیم در جلسات تصمیم گیری، 
به گونه ای جلسات را اداره کنیم که اگر دو سال دیگر 
ببینیم که  این تصمیمات صحبت کنیم  با  رابطه  در 
مصوباتی   ۹5 سال  در  گرفته ایم.  خوبی  تصمیمات 
تصویب شد و اکنون نیز از آن مصوبات به عنوان یکی 
از قوی ترین مصوبه ها در جهت حل مسائل خوزستان 

یاد می شود.
وی عنوان کرد: مجلس و دولت مهم ترین نهادهای 
اداره کشور هستند؛ ما باید ببینیم چه برنامه ای اجرا 
در  نیز  کشور  از  خارج  در  مخالفین  امروز  کرده ایم. 
رسانه های خود بیان می کنند که سقف اعتبارات استان 
خوزستان در بین استان های کشور رتبه اول را دارد. 

در طول هشت سال گذشته 17 درصد سهم اعتبارات 
آبرسانی به شهرها و روستاها نیز به استان خوزستان 
اختصاص داده شده است. با این وجود حتی اگر اعتبار 
بدهیم و برنامه توسعه بنویسیم، توسعه  اتفاق افتاده 
است اما رضایت مردمی را تأمین نکرده است. این مساله 

یک آسیب شناسی جدی می خواهد.
افزود: هیچ وقت بررسی  معاون اول رئیس جمهور 
نشد که وقتی برنامه توسعه ای در دولت و مجلس اجرا 
شده است، عوارض آن دیده شده یا نه؟ من امروز به 
عنوان کسی که در مجلس جزو نماینده های فعال بودم 
و در دولت هم کار کرده ام، می گویم که ما در برنامه های 
توجه  جامعه  در  عدالت  و  برابری  مسائل  به  توسعه 

نکرده ایم.
وی تصریح کرد: آنچه امروز مردم ایران را رنج می دهد 
بیش از اینکه فقر و مسائل دیگر باشد، تبعیض است. 
باید توجه شود برنامه توسعه که روزانه در مجلس و دولت 
مقرراتی برای آن تولید می شود، چقدر به تبعیض ها 

خاتمه می دهد؟
در هیچ مقطعی آب شرب مردم

 نباید با کمبود روبه رو شود 
معاون اول رئیس جمهور با تاکید بر اینکه تامین آب 
شرب اولویت اصلی است، گفت: در هیچ مقطعی آب 
البته ممکن  با کمبود روبه رو شود.  نباید  شرب مردم 
است که مجبور شویم با تانکر آبرسانی کنیم. اکنون در 
سطح کشور حدود 6 تا 8 هزار روستا را با تانکر آبرسانی 

می کنیم که این شرایط، به دلیل خشکسالی است.
وی افزود: در استان خوزستان نیز 70۲ روستا با تانکر 
آبرسانی می شود که هر کدام دلایل خاص خود را دارند. 
مشکل تعداد زیادی در حال حل شدن است و تعدادی 
نیز با تانکر آبرسانی می شوند. در این راستا بیش از 100 
تانکر تأمین شد و دولت نیز اعتبار کامل داده است تا 

تانکرهای خصوصی اجاره شوند.
جهانگیری با اشاره به شوری آب آبادان و خرمشهر در 

تابستان، تصریح کرد: از اکنون باید به فکر زهاب هایی 
باشیم که به کارون وارد می شوند. باید به فکر آب شرب 
خرمشهر و آبادان باشیم. مردم در آنجا هم پس زدگی 
آب شور خلیج فارس را دارند و هم آبی که وارد می شود، 

باعث افزایش شوری آب می شود.
وی تاکید کرد: مردم مطمئن باشند همه تلاش خود 
را خواهیم کرد که مساله آب برای کشت پاییزه و از همه 
مهم تر، آب شرب در شهر و روستا به صورت کامل فراهم 

خواهد شد.
مردم حق دارند انتقاد کنند و ما باید بشنویم و بپذیریم
با  دولت  کرد:  بیان  جمهور  رئیس  اول  معاون 
محدودیت های وحشتناکی روبه رو است اما توانستیم 
کشور را اداره کنیم. از اینکه به ما زخم زبان زده می شود 
ذره ای هم ناراحت نمی شویم زیرا سابقه ما نشان دهنده 
این است که کارآمد هستیم یا نه؛ کارآمدی در این است 
که در یک دوره با وجود محدودیت ها به گونه ای عمل 
کنیم که کمترین خسارت و بیشترین بازدهی را داشته 

باشیم.
وی گفت: به زودی دولتی تشکیل خواهد شد که در 
زمان آن، هر سه قوه یک دست خواهند بود و نهادهای 
دیگر نیز حمایت خواهند کرد. ما نیز نظارت خواهیم 
کرد و حرف خواهیم زد. ما حرف ها را می شنویم و با 
نهایت اخلاص هم قبول می کنیم و همه می دانیم که 

ضعف داریم.
جهانگیری در پایان تصریح کرد: دشمنان به ما چنگ 
و دندان نشان می دهند. هر روز می خواهند بساطی 
علیه ما به پا کنند. ما حتی حق اعتراض مردم به دولت را 
نیز به رسمیت می شناسیم. مردم حق دارند انتقاد کنند 
و ما باید بشنویم و بپذیریم و باید با مردم خود صمیمی 
باشیم تا اجازه سوءاستفاده دیگران را ندهیم. منابع 
خوزستان قادر است حتی کشور را با یک برنامه صحیح 
مدیریت کند. خوزستان همواره قطب مهم کشاورزی، 

صنعتی، نفتی، پتروشیمی و ... است.

معاون اول رئیس جمهور:

آنچه مردم ایران را رنج می دهد، تبعیض است 
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عوارض پوشیدن شلوارهای خیلی تنگ برای سلامتی؛ از ۸ مزیت سلامتی انگور غافل نشوید
انگور حاوی مواد مغذی گیاهی برای حفظ سلامت قلب از جمله پلی فنول ها و اسید 

فنولیک است.
بسیاری از تمدن های باستانی فواید سلامتی انگور و میوه آن را شناخته اند؛ از 
پیشگیری از شیوع بیماری های قلبی گرفته تا جلوگیری از ابتلا به دیابت نوع ۲، می 

توان به خواص دارویی میوه انگور اشاره کرد.
تقریبا 151 گرم انگور که معادل یک فنجان است، صفر درصد چربی و ۲7 گرم 
کربوهیدرات و قند دارد ضمن این که 5 درصد از نیاز روزانه به فیبر و ۲7 درصد از نیاز 
روزانه به ویتامین ث را فراهم می کند. انگور همچنین حاوی مقادیر زیادی پتاسیم 
است. نکته مهم در رابطه با این میوه این است که منبع غنی از پلی فنول ها و اسیدهای 
فنولیک محسوب می شود. آنتوسیانین یک نوع فرعی از پلی فنول و مسئول رنگ قرمز، 
آبی، بنفش، سیاه یا سفید انگور است. یکی دیگر از پلی فنول های انگور، رسوراترول 

است که با بهبود سلامت قلب ارتباط دارد.
از دست دادن وزن: تحقیقات محققان دانشگاه جورجیا نشان داده که رسوراترول 
موجودو در انگور به طور قابل توجهی به تلاش های شما برای کاهش وزن کمک می 
کند. رسوراترول به میزان قابل توجهی توانایی سلول ها برای ذخیره چربی را کاهش داده 

و با سرعت بسیار زیادی سلول های چربی را تجزیه می کند.
بهبود  توانایی  پژوهش ها نشان داده که رسوراترول  از سلامت قلب:  محافظت 
انقباض عروق خونی و بهبود جریان خون را دارد ضمن این که دیواره های رگ های 
خونی را تمیز کرده، قطر آنها را بزرگتر می کند و به این ترتیب فشار خون کاهش می یابد. 
این روند باعث افزایش اکسیژن رسانی به سلول های بدن نیز می شود. مطالعات دیگر 
نشان داده که تنها مصرف 10 میلی گرم از مکمل رسوراترول در طول روز باعث کاهش 

قابل ملاحظه خطر ابتلا به حمله قلبی می شود.
که  داده  نشان  نیز  سوئیسی  دانشمندان  مطالعات  مغز:  سلامت  از  محافظت 
رسوراترول محافظ سلامت مغز است. رسوراترول پلاکت های آسیب دیده مغزی و 
رادیکال های آزاد مرتبط با ابتلا به بیماری آلزایمر را خنثی می کند. رسوراترول جریان 

خون به مغز را نیز افزایش داده و به بهبود پاسخ های ذهنی ما کمک می کند.
که  دهد  می  نشان  همچنین  تحقیقات  سرطان:  برابر  در  پوست  از  محافظت 
رسوراترول در برابر اشعهUVBاز پوست محافظت می کند و از این رو راهی است برای 

محافظت در برابر ابتلا به سرطان پوست.
پیشگیری از پوسیدگی دندان ها: بر اساس نتایج پژوهشی که در ژورنال تغذیه به 
چاپ رسید، انگور جلوی رشد و تکثیر باکتری  های دهان را که باعث پوسیدگی دندان 
هستند می  گیرد. این خاصیت ضد باکتریایی انگور به علت وجود اولئانولیک اسید و 

آلدئید اولئانولیک است که در پوست انگور ذخیره شده است.
کاهش چربی خون: یکی دیگر از خواص انگور کاهش چربی خون است. خوردن 
انگور به ویژه انگورهای دانه دار و جویدن دانه ها، تاثیر خوبی در کاهش چربی خون دارد. 
انگور سرشار از فیبرهای محلول در آب است و همان طور که می دانید فیبرهای غذایی 
با کلسترول بد خون مقابله می کنند. از این گذشته انگور حاوی پولی فنول  های آنتی 

اکسیدانی نیز هست که باعث کاهش جذب کلسترول می  شود.
اکسیدان،  آنتی  مواد  از  سرشار  انگور  عصاره  و  انگور  مروارید:  آب  از  جلوگیری 
بتاکاروتن، لوتئین و زآگزانتین است و همه این مواد در تقویت بینایی و سلامت چشم 
انسان و فرآیند بینایی نقش مهمی ایفا می کنند. وجود این ترکیبات در انگور سبب می 
شود که مصرف منظم انگور از بیماری های چشمی همچون آب مروارید و کاهش بینایی 

بر اثر افزایش سن جلوگیری نماید.
پیشگیری از پوکی استخوان: انگور منبع ریزمغذی  هایی نظیر مس، آهن و منگنز 
است که همگی در تشکیل و قدرت استخوان  ها نقش مهمی دارند. انگور سبز یا زرد 

دارای کاتچین است که در پیشگیری از پوکی استخوان نقش دارد.

برخی از عملکردهای کبد شامل این موارد می شود: نابودن کردن سموم و 
سلول های مرده، سوخت و ساز لیپیدها و کربوهیدرات ها و پروتئین ها، تصفیه 
خون و ذخیره ی مواد مغذی برای تعادل درونی بدن ما. وقتی تغییری رخ 
می دهد و کبد نمی تواند عملکردهایش را به طور نرمال انجام دهد، فوراً بر 

سلامتی مان اثر می گذارد.
یک  اگر  دارد.  بدن  در  گوناگونی  عملکردهای  که  است  اندامی  کبد 
سبک زندگی سالم داشته باشید و همان را حفظ کنید، کبدتان می تواند 
عملکردهای خود را به درستی انجام دهد. اما اگر الکل بنوشید، غذاهای 
چرب زیاد بخورید و دیگر جنبه های سلامتی را نادیده بگیرید، این امکان 
وجود دارد که یک روز متوجه شوید باید به دنبال راه هایی طبیعی برای التیام 

و درمان کبدتان باشید.
برخی از عملکردهای کبد شامل این موارد می شود: نابودن کردن سموم و 
سلول های مرده، سوخت و ساز لیپیدها و کربوهیدرات ها و پروتئین ها، تصفیه 
خون و ذخیره ی مواد مغذی برای تعادل درونی بدن ما. وقتی تغییری رخ 
می دهد و کبد نمی تواند عملکردهایش را به طور نرمال انجام دهد، فوراً بر 

سلامتی مان اثر می گذارد.
بهبود عادت های سبک زندگی، عمل طبق دستورات پزشک و مصرف هر 

چیزی در حد اعتدال، بهترین راه ارتقاء سلامتی و تندرستی است.
ده راهکار طبیعی برای التیام کبد

در ادامه ترفندها و توصیه هایی به شما ارائه می دهیم که می توانند کمک کنند 
کبدتان را به طور طبیعی التیام ببخشید. بعضی از این روش ها شامل مصرف 
یک سری از غذاها و نوشیدنی هایی می شود که می توانید در تکمیل رژیم 

غذایی تان از آن ها استفاده کنید.

باید یادتان باشد که اگر هرگونه تردیدی درباره ی سلامت کبد از راه تغذیه 
دارید، یا اگر می خواهید رژیم غذایی متعادل تری را در پیش بگیرید، همیشه 

می توانید با یک متخصص تغذیه مشورت کنید.
چای ریشه کاسنی

چای ریشه کاسنی دارای خاصیت ادرارآوری است و به دفع مایعات احتباسی 
در بدن و همچنین به پاکسازی هرگونه عامل بیماری زا و مواد ضایعاتی از بدن 
از طریق ادرار کمک می کند. طبق یک باور عمومی، این نوشیدنی همچنین 
می تواند عملکرد کبد را تقویت کرده و از این طریق سلامت این اندام را افزایش 

دهد.
کنگر فرنگی

اگر فقط یک گیاه وجود داشته باشد که برای رفع مشکلات کبدی مؤثر عمل 
کند، کنگر فرنگی است.

حاوی  فرنگی  کنگر  اسپانیا،  تغذیه  بنیاد  از  منتشرشده  اطلاعات  طبق 
انسولین، فیبر و به میزان کمتری پتاسیم و فسفر است که برای سلامتی لازم اند.
شما می توانید کنگر فرنگی را با مقدار کمی روغن زیتون بپزید یا آبی را که این 
گیاه را در آن پخته اید با کمی آب لیمو بنوشید. بر اساس یک باور عمومی، آب 

کنگر فرنگی بسیار توصیه می شود.
چای قاصدک وحشی

یک نوشیدنی آبرسان دیگر که خاصیت ادرارآوری دارد چای قاصدک وحشی 
است. گفته می شود این گیاه می تواند در تقویت سلامت کبد بسیار مفید باشد 

و این زمانی است که آن را بخشی از یک رژیم غذایی متعادل کنید.
آب چغندر

چغندر ریشه ای با رنگ قرمزی جذاب است که طعم منحصربه فردی هم 

دارد. همچنین چغندر سرشار از مواد مغذی است که می توانند به التیام کبد به 
طور طبیعی کمک کنند. عده ای باور دارند چغندر به بازسازی سلول ها کمک 

می کند و همچنین کبد را پاکسازی کرده و قوی می نماید.
چغندر منبع فیبر، پتاسیم، پروتئین ها و اسیدفولیک است. یک وعده چغندر 
دارای 17 درصد از نیاز روزانه بدن مردان به فیبر و ۲5 درصد از نیاز بدن زنان به 

این ماده مغذی است.
سیر

خوردن یک حبه سیر با معده خالی همراه با یک لیوان آب، راهکار معروفی 
برای التیام طبیعی کبد است. توصیه می کنیم سیر را در رژیم غذایی سالم و 

متعادل و متنوع خود بگنجانید.
لیموترش

مصرف منظم لیموترش به دلیل ویتامین C فراوانی که دارد، می تواند به التیام 
طبیعی کبد کمک کند. ویتامین C برای رشد بافت های بدن و ترمیم آن ها در 

سراسر بدن ضروری است.
باید یادتان باشد که مصرف زیاد لیموترش توصیه نمی شود زیرا می تواند 
ناراحتی گوارشی ایجاد نماید. بهتر است در حد اعتدال لیموترش مصرف 

کنید.
چای سفید

چای سفید یک چای کهن است که می تواند بخشی از یک سبک زندگی 
سالم باشد. آنتی اکسیدان های موجود در چای سفید به التیام کبد کمک 

می کنند.
گیاه خار مریم

دمنوش خار مریم نیز تأثیر مثبتی بر عملکرد کبد دارد. این گیاه در خیلی 
از درمان های گیاهی که برای التیام کبد و مشکلات مجاری صفراوی به کار 

می روند وجود دارد.
سبزیجات مختلف

رژیم غذایی شما نباید از جهت سبزیجات کلمی مانند بروکلی و کلم کِیل 
کمبودی داشته باشد. ضمناً بهتر است سالادهای متنوع و خوشمزه ای با 

سبزیجات تلخ درست کنید، سبزیجاتی مانند:
. تره تیزک یا شاهی

. آروگولا )شابانک یا منداب(
. تربچه

. جعفری
. کاسنی
. اسفناج

طبق باور عمومی، طعم تلخ علامت این است که یک ماده غذایی دارای 
فیتونوترینت های فراوانی است. این ترکیبات به عنوان یک محافظ طبیعی در 
گیاهان عمل می کنند و در حبوبات، سبزیجات و میوه ها وجود دارند. گفته 
می شود فیتونوترینت ها می توانند خیلی از عوارض را درمان کنند یا از آن ها 

پیشگیری نمایند و ضمناً برای التیام کبد مفیدند.
پیاده روی روزانه

همان طور که گفتیم ورزش و فعالیت روزانه برای حفظ و ارتقاء سلامتی بسیار 
توصیه شده است. روزانه سی دقیقه پیاده روی به تمام عملکردهای بدن کمک 
می کند. بله، گاهی عامل ساده ای مانند تمرین و ورزش و عرق ریختن، به کار 
گرفتن عضلات و بالا بردن ضربان قلب می تواند خیلی بیشتر از آنچه فکرش 

را بکنید به نفعتان باشد که یکی از این فواید بیشمار، سلامتی کبدتان است.

۱0دوست کبد؛

با این راهکارهای ساده به سلامت کبدتان کمک کنید
راه رفتن هم آدابی دارد!

9 عادت اشتباه در راه رفتن که
 به سلامتی تان آسیب می زند

پیاده روی در صورتی که درست انجام بشود، شیوه ای مؤثر و ورزشی کم شدت 
است که به حفظ سلامتی کمک می کند؛ اما اشتباهات کوچک مانند عضلات 
را به درستی درگیر نکردن یا قدم های بسیار بزرگ برداشتن می توانند به سلامتی 
شما آسیب بزنند. حتی اگر همان زمان متوجه اشتباه خود نشوید، چند ساعت 
بعد دچار دردها و ناراحتی هایی خواهید شد که حاصل عادت اشتباه در راه رفتن 

هستند.
به جلو یا به عقب متمایل می شوید

چندان غیرمعمول نیست که یادمان برود وضعیت بدنی خود را درست نگه داریم 
و این تأثیر زیادی بر سلامتی ما می گذارد. راه رفتن در حالی که به جلو یا به عقب 
خم شده اید، به لگن فشار وارد می کند و می تواند مشکلاتی در بلندمدت ایجاد 

نماید، مثلًا لگن درد و کمردرد.
توصیه می کنیم صاف راه بروید و چانه تان موازی با زمین باشد، شانه ها را آزاد نگه 
دارید و کمی به سمت عقب بکشید این کار به تراز بدنتان کمک می کند و باعث 

می شود وزن اضافی روی لگن و پایین کمرتان نیفتد.
کودکتان خیلی جلوتر از خودتان می رود

اگر دست کودکتان را می گیرید و با هم راه می روید در صورتی که او جلوتر از 
شما برود ممکن است آسیب هایی ببینید. چون دستتان کشیده می شود و این 
می تواند تعادل را از شما گرفته و به آرنج و مچ و شانه هایتان فشار وارد نماید. حتی 

ممکن است دست یا مچتان رگ به رگ شود و رباط آرنجتان آسیب ببیند.
سعی کنید گام های شما و کودکتان هم راستا باشند.

روی پنجه راه می روید یا کف پایتان را صاف نگه می دارید
وقتی قدم برمی دارید باید کف پایتان پیش از اینکه دوباره بلندش کنید، از پاشنه 
به سمت انگشتان پایین بیاید. اما اگر عادت دارید کف پایتان را بدون انعطاف صاف 
بردارید و بگذارید یا عادت دارید روی پنجه راه بروید، دچار عوارض ناخوشایندی 
خواهید شد. این دو شیوه راه رفتن می توانند در لگن و زانوها و قوزک پا درد ایجاد 
کنند زیرا ضربه و وزن زیادی به آن ها وارد می شود. همچنین راه رفتن روی انگشتان 
می تواند مشکلاتی در رباط ها ایجاد کند )پاشنه آشیل( و ضمناً ساق پایتان نیز 

تحت فشارهای مداوم درد بگیرد.
با پای جلویی تان به سمت جلو فشار وارد می کنید

مهم است که هنگام راه رفتن به عضلات خود توجه کنید تا مطمئن شوید آن ها را 
به درستی درگیر می کنید. این درست نیست که به پای جلویی تان فشار وارد کنید 
و به سمت جلو بروید زیرا با هر بار قدم برداشتن فشار زیادی به لگن و پایین کمرتان 

وارد می شود. این عادت به مرور زمان سبب آسیب و درد خواهد شد.
در عوض باید به باسن و پای عقبی تان فشار وارد نمایید. این روش به طور طبیعی 

شما را به جلو می راند بدون اینکه فشاری به پاها یا کمرتان وارد شود.
عضلات میان تنه را درگیر نمی کنید

این هم چیزی است که موقع راه رفتن فراموش می کنیم اما نسبتاً مهم است که 
وزنتان را به خوبی حمایت کرده و تعادل را حفظ کنید. با منقبض کردن عضلات 
شکم هنگام راه رفتن، آن ها را قوی نگه می دارید و در نتیجه جلوی کمردرد را 
می گیرید و وضعیت بدنی تان را بهتر می کنید. فراموش کردن این کار یعنی اینکه 
از تمام عضلات خود به طور مؤثر استفاده نمی کنید و این بر وضعیت بدنی تان 

اثر می گذارد.
شانه هایتان را بالا می گیرید

بالا گرفتن شانه ها هنگام راه رفتن می تواند درد زیادی ایجاد کند و بهتر است 
این مدل را عوض کنید. راه رفتن با شانه های منقبض شده و بالا نگه داشته شده 

موجب گردن درد و شانه درد می شود چون عضلات قفل می شوند.
به سمت عقب  را  و آن ها  را ریلکس کرده  در عوض سعی کنید شانه هایتان 
بیندازید تا انحنای طبیعی شان حفظ شود. حواستان باشد که شانه ها را منقبض 
نگه ندارید و یا سینه و باسن خود را به سمت بیرون نکشید، چون این مدل راه رفتن 

هم باعث درد عضلانی می شود.
دست هایتان را تکان نمی دهید

شما باید هنگام راه رفتن از دست هایتان استفاده کنید تا تعادلتان حفظ شود. 
اگر دست ها را بدون اینکه اجازه بدهید تاب بخورند در طرفین خود نگه دارید 
ممکن است دچار مشکلاتی در گردش خون شوید و این وضعیت بر سلامت 
بافت ها اثر گذاشته و دست هایتان قرمز و متورم می شوند، خصوصاً در هوای گرم.

بهتر است اجازه دهید حین راه رفتن دست هایتان در دو طرفتان به طور ریتمیک 
متناسب با قدم هایی که برمی دارید تاب بخورند.

کفش های مناسبی نمی پوشید
کفش هایی که خیلی تنگ و سفت اند یا خیلی سنگین اند مناسب نیستند و طی 
یک سال می توانند بر سلامتتان اثر بگذارند. زیرا کفش های شما حکم ضربه گیر 
را دارند و ضربه هایی را که با هر بار گام برداشتن وارد می شود جذب می کنند. اگر 
کفش هایتان خیلی مستعمل باشند، نمی توانند آن اندازه که باید این ضربه ها را 

بگیرند چون کفشان تحلیل رفته است.
اگر کفش ها خیلی تنگ یا سنگین باشند می توانند به عضلات فشار وارد کرده و 
باعث درد شوند؛ زیرا پاها نمی توانند انعطاف طبیعی پاشنه تا انگشتان را با هر بار 
قدم برداشتن داشته باشند. این عدم حمایت و نبودن انعطاف می تواند عوارضی 

برای زانوها ایجاد کرده و سبب درد کف پایتان شود.
قدم های بزرگ برمی دارید

اگر قدم های بزرگ بردارید که از بدنتان خیلی فاصله دارند، وزن اضافی به قلم 
پایتان وارد می شود زیرا این قسمت از پا، بدنتان را حمل می کند و ضربه های قدم ها 
را دریافت می کند. در نتیجه شین اسپلینت )درد ساق پا( ایجاد شده و زانو آسیب 

می بیند. بهتر است قدم های کوچک تر با تعداد بیشتر بردارید.

استاد بیماری های ریوی:
تفاوت »تنگی نفس« کرونایی و اضطرابی چیست؟

استاد بیماری های ریوی با بیان اینکه تنگی نفس ناشی از کرونا با تنگی نفس 
اضطرابی متفاوت است، گفت: تنگی نفس اضطرابی در مواقع در گیری فکر ی 

زیاد؛ حتی بدون فعالیت بدنی فرد به وجود می آید.
سید علی جواد موسوی،استاد بیماری های ریوی و تنفسی در پاسخ به این 
پرسش که چه »تفاوتی بین تنگی نفس کرونایی و تنگی نفس اضطرابی وجود 
دارد؟«، اظهار داشت: تنگی نفس ناشی از اضطراب ارتباطی با فعالیت فرد ندارد؛ 
در صورتی که وقتی فردی دچار تنگی نفس ناشی از بیماری ریه می شود این افراد 

با فعالیت کردن دچار تنگی نفس می شوند.
وی ادامه داد: تنگی نفس های اضطرابی در حالت محیط های بسته اتفاق 
می افتد یا در زمانی که فرد فکر زیادی می کند؛ اما وقتی افراد مشغول کار و 

سرگرمی هستند تنگی نفس اضطرابی اتفاق نمی افتد.
این استاد بیماری های ریوی بیان داشت: این در حالی است که افرادی که 
بیماری ریوی دارند معمولا در حالت فعالیت  کردن وضعیت تنفسی شان بیشتر و 

تشدید می شود. این حالت در  بیماران کرونایی نیز دیده می شود.
موسوی یادآور شد: البته کرونا به بیماران اضطراب را علاوه بر تنگی نفس اضافه 
کرده است؛یعنی با توجه به اخباری که هر روز از وضعیت کرونا منتشر می شود؛ به 

همین دلیل این افراد علاوه بردرگیری ریوی، درگیری روحی نیز دارند.
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مدیر شیلات و امور آبزیان جهاد کشاورزی استان قم مطرح کرد :
آبزی پروری درقم قربانی دیگر خشکسالی!! 

مدیر شیلات و امور آبزیان جهاد کشاورزی استان قم گفت: خشکسالی در بخش 
آبزی پروری در استان های غیر ساحلی یعنی در استان هایی که از منابع آب های 
داخلی مثل چاه های کشاورزی، قنوات، چشمه ها و رودخانه برای پرورش آبزیان 

استفاده می کنند اثرات مختلفی دارد. 
سید محمد رضا طاهری در خصوص اثرات خشکسالی بر بخش آبزی پروری 
بیان کرد:کاهش در تعداد واحدهای آبزی پروری و غیر فعال شدن بعضی از آنها و 
به تبع آن کاهش اشتغال و رونق اقتصادی به خصوص در مناطق روستایی، کاهش 
تعداد رها سازی بچه ماهی در واحدهای احداث شده و فعال به جهت همسویی 
تعداد رها سازی با میزان دبی آب وارده به واحد پرورش ماهی، کاهش تولید و 
عرضه محصولات آبزیان و افزایش قیمت، کاهش رغبت کشاورزان به آبزی پروری و 

سرمایه گذاری در این بخش از اثرات خشکسالی بر پرورش آبزیان است.
طاهری در مورد اثرات خشکسالی ادامه داد: افزایش قیمت بعضی از نهاده های 
مورد نیاز آبزی پروری مثل غذای مورد استفاه برای تغذیه ماهیان به دلیل بهره 
گیری از چند نوع محصول زراعی و دامی در فرایند تولید خوراک آبزیان، عدم توان 
باز پرداخت اقساط بانکی توسط دریافت کنندگان تسهیلات بانکی به جهت عدم 
تولید و یا کاهش تولید، از دسترس خارج شدن بخشی اعظمی از تولیدات آبزی 
پروری برای مصارف انسانی و به تبع آن استفاده از اشکال مختلف دیگر آبزیان مثل 
آبزیان منجمد وارداتی و صید شده از دریاها و اقیانوس ها که خود می تواند باعث 
افزایش قیمت این نوع از آبزیان برای مصرف کننده گردد همچنین به خطر افتادن 
سلامت جامعه به جهت عدم استفاده یا استفاده کمتر از آبزیان با توجه به عدم تولید 
کافی آبزیان و یا قیمت بالای ایجاد شده آن در زمان خشکسالی و عدم دسترسی 
به برنامه های پیش بینی شده برای تولید آبزیان که با توجه به طولانی بودن مدت 
خشکسالی می تواند مانع از دستیابی به اهداف تعریف شده در برنامه های توسعه 
گردد از دیگر اثرات خشکسالی بر آبزی پروری است. وی یکی از راهکارهای کاهش 
اثرات خشکسالی در بخش آبزی پروری را ایجاد و توسعه مکانیزاسیون در مزارع 
پرورش ماهی دانست و اظهار کرد: مکانیزاسیون در صنعت آبزی پروری عبارت 
است از فرایند ایجاد تغییرات کمی وکیفی در واحدهای تولید آبزیان با استفاده 
از ادوات، تجهیزات و فن آوری های نوین و پیشرفت در راستای ارتقاء سطح بهره 
وری. طاهری به کارگیری و استفاده از پمپ های برگشت آب و دستگاه های هواده 
و سیستم های تزریق اکسیژن جهت تامین اکسیژن مورد نیاز، تصفیه فیزیکی آب 
توسط درام فیلتر، انواع دستگاه های اندازه گیری و پایش فاکتورهای فیزیکی 
شیمیایی آب را از جمله اقداماتی دانست که در کوتاه مدت می تواند در صورت 
بروز و مواجه با کاهش دبی آب یا تغییرات آب وهوایی از آن استفاده گردد. وی 
با بیان این که اعطای تسهیلات بانکی کم بهره و کمک های فنی اعتباری جهت 
مکانیزاسیون مزارع پرورش آبزیان در تشویق و توسعه مکانیزاسیون مزارع موثر 
می باشد، استفاده بهینه از منبع آبی موجود در کشور، استفاده از حداکثر توان 
و پتانسیل تولید مزارع موجود در کشور، کاهش هزینه های تولید و ارتقاء سود 
آوری مزارع، افزایش تعداد متقاضیان فعالیت های مرتبط با آبزی پروری، بهبود 
همچنین  بهداشتی  و  محصول سالم  تولید  و  مزارع  بهداشت  مدیریت  سطح 
کاهش اثرات سوء پدیده خشکسالی و جلوگیری از آلودگی محیط زیست با رعایت 
استانداردهای زیست محیطی پساب خروجی مزارع را از اهداف مکانیزاسیون در 
آبزی پروری بر شمرد. مدیر شیلات جهاد کشاورزی استفاده از گونه های مقاوم 
به کم آبی مانند ماهی کپور و تیلاپیا در پرورش آبزیان را یکی دیگر از راهکارهایی 
دانست که می تواند در برابر خشکسالی دراز مدت موثر بوده و از آن بهره گرفت . 
طاهری ادامه داد: ترغیب آبزی پروران به بیمه نمودن واحدهای آبزی پروری یکی 
دیگر از راهکارهای مقابله با بروز خسارات ناشی از خشکسالی است چرا که در حال 
حاضر تنها محلی که می تواند حمایت اندکی از تولید کننده بخش آبزی پروری 

داشته باشد صندوق بیمه محصولات کشاورزی است.
وی افزود: تمدید مدت بازپرداخت اقساط و بخشودگی سود تسهیلات پرداختی 
به آبزی پروران با توجه به کاهش میزان تولید در مدت زمان خشکسالی به علت 
کاهش دبی آب و یا عدم تولید به علت خشک شدن منبع آبی یکی دیگر از 
راهکارهایی است که در کوتاه مدت قابل انجام بوده تا آبزی پروران بتوانند بعد از 

خروج از بحران خشکسالی اقدام به پرداخت اقساط به بانک ها نمایند.
مدیر شیلات جهاد کشاورزی گفت: استفاده از سیستم های نوین آبزی پروری و 
بکارگیری روش های نوین پرورش ماهی از قبیل سیستم های پرورش ماهی مدار 
بسته و باز چرخشی و بیوفلاک یکی دیگر از راهکارهای مبارزه با خشکسالی است 

که در دراز مدت می تواند در برابر خشکسالی و اثرات آن موثر باشد.
طاهری به کارگیری مدیریت صحیح آبزی پروری را یکی دیگر از راهکارها برشمرد 
و تصریح کرد: به کارگیری مدیریت رها سازی بچه ماهیان در لایه ها و اوزان مختلف، 
مدیریت هوادهی، نصب پمپ های برگشت آب، موتور برق اضطرای و همچنین 
استفاده از غذای با کیفیت و ارقام آبزیان بهتر و زوده بازده و به تبع آن کاهش دوره 
پرورش یکی دیگر از روش های اعمال مدیریت نوین در پروش ماهی است که 
می توان با انجام آن واحد خود را فعال نگه داشته و بر اثرات خشکسالی غلبه نمود.

وی در پایان اعمال مدیریت بهداشتی، کنترل و مبارزه با بیماری های ایجاد شده 
در اثر خشکسالی و کاهش ریسک بروز بیماری آبزیان، اعطای نهاده های یارانه  دار 
و برگزاری کلاس های آموزشی مرتبط را در کاهش خسارات خشکسالی در دراز 

مدت و کوتاه مدت موثر برشمرد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم تاکید کرد:

همکاری همه بخش ها برای 
جلوگیری از خاموشی ها 

 مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم گفت: با توجه به پیش بینی 
افزایش دما در هفته جاری، نیازمند همکاری همه بخش ها برای جلوگیری از 

خاموشی ها در این استان هستیم.
مهدی آهنین افزود: بر اساس پیش بینی های اداره کل هواشناسی مبنی بر 

افزایش شدت گرما در هفته پیش رو با افزایش مصرف برق مواجه خواهیم شد.
وی تصریح کرد: قطعا هفته پیش رو یکی از سخت ترین هفته های صنعت برق 

خواهد بود که امیدواریم با همکاری مردم و مشترکان خاموشی نداشته باشیم.
وی یادآور شد: تمام تلاش همکاران شرکت توزیع برق قم به کار گرفته شده 
تا خاموشی در استان اتفاق نیفتد و یا در حداقل ممکن باشد، لیکن از تمامی 
برقی  از وسایل  الی 18(  اوج مصرف )1۲  تقاضا داریم در ساعات  شهروندان 
پرمصرف غیرضروری استفاده  نکنند. آهنین پنجه ادامه داد: شهروندان باید 
استفاده از وسایل برقی پرمصرف را به ساعات پایانی شب و یا اول صبح انتقال 
دهند تا شاهد خاموشی ناشی از کمبود تولید برق نباشیم. وی گفت: تنظیم درجه 
کولرگازی بر روی ۲5 درجه سانتی گراد، استفاده از دور کند کولر آبی و خاموش 
کردن روشنایی های غیرضرور را بسیار اثربخش عنوان کرد و ابراز امیدواری کرد: 
با رعایت نکات مدیریت مصرف و مشارکت همه بخش ها از این هفته سخت نیز 
به خوبی عبور کنیم. در حال  حاضر حدود 600 هزار مشترک برق در استان قم 
وجود دارد؛ 1۳ درصد برق قم در بخش کشاورزی، ۲8.۴ درصد در بخش صنعت، 
۳6.55 درصد در بخش خانگی، 10.۴ درصد در بخش عمومی، ۹.78 درصد 

سایر مصارف و 1.8۳ در بخش روشنایی معابر مصرف می شود.
  

جانشین فرمانده سپاه استان قم خبرداد:

آغازتوزیع 2۰ هزار بسته معیشتی
 در دهه ولایت

جانشین فرمانده سپاه استان قم رزمایش کمکهای مومنانه به مناسبت دهه 
ولایت و عید سعید غدیر با توزیع ۲0 هزار بسته معیشتی در قم آغاز شد .

سرهنگ موحد:اظهارداشت این رزمایش در همه پایگاهها و نواحی بسیج استان 
و با حضور بسیجیان و با مشارکت خیرین اجرا می شود.

سرهنگ موحد افزود: در دور جدید رزمایش کمکهای مومنان که تا عید غدیر 
ادامه دارد  بیش از ۲0 هزار بسته معیشتی 500 هزار تومانی شامل اقلام ضروری 

خانواده ها بین نیازمندان توزیع خواهد شد .

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان قم مطرح کرد :

قم جزو پنج استان برتر کشور
 در تست سریع کرونا

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان، قم را یکی از پنج استان برتر کشور 
در انجام تست سریع کرونا دانست و بر رعایت فاصله گذاری اجتماعی در اماکن 

متبرّکه استان تأکید کرد.
سیامک محبی با اشاره به رهگیری کرونایی هفتگی حدود شش هزار نفر در استان 
بیان کرد: متأسفانه رهگیری همه بیماران و اطرافیان آنان در قم ممکن نیست، چراکه 
برخی از بیماران در ارائه شماره تلفن و همچنین نشانی خود کوتاهی می کنند. وی 
با تأکید بر ضرورت فرهنگسازی برای تحقق 100 درصدی رهگیری بیماران کرونایی 
و اطرافیان آنان در استان یادآور شد: آخرین آمار مراقبت از بیماران کرونایی در منزل 
و در تداوم اجرای طرح محله محور شهید سلیمانی در قم بیانگر مراقبت از 57 نفر 
از بیماران کرونایی در منزل و در طول هفته اخیر است. رئیس مرکز بهداشت استان 
با بیان این که قم در انجام تست سریع کرونا جزو پنج دانشگاه علوم پزشکی برتر 
کشور است خاطر نشان کرد: آخرین آمار هفتگی بازدیدهای نظارتی در طرح شهید 
سلیمانی نشان می دهد حدود دو هزار و ۳00 بازدید، حدود 600 اخطار و 107 
پلمب را به دنبال داشته است. وی با ابراز خرسندی از افزایش بازدیدهای نظارتی 
نیروهای بسیج و هلال احمر در طرح شهید سلیمانی ابراز امیدواری کرد این بازدیدها 

بیشتر از پیش گسترش یابد.
محبی درباره میزان رعایت شیوه نامه های بهداشتی در بین اماکن و  مشاغل 
مختلف نیز گفت: ادارات و سازمان ها، نانوایی ها، صنایع، جایگاه های سوخت، 
آرامستان ها، پایانه های مسافربری درون و برون شهری، دفاتر اسناد رسمی، هتل 
ها و مسافرخانه ها، مجتمع های خرید و پاساژها، آرایشگاه ها، فروشگاه های زنجیره 
ای، مطب ها، مراکز تشخیصی درمانی، اماکن ورزشی تفریحی و همچنین بانک ها 
جزو مواردی هستند که میزان رعایت شیوه نامه های بهداشتی در آن ها کمتر از 75 

درصد است.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی استان با ابراز تأسف از تداوم برگزاری مراسم 
های پُرتراکم در اماکن متبرکه خاطرنشان کرد: خوشبختانه شاهد افزایش رعایت 
شیوه نامه های بهداشتی در حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س(، مسجد 
مقدس جمکران و همچنین مساجد استان هستیم، اما همچنان باید اذعان کرد که 
برخی مراسم های پُرتراکم و برخی تجمع ها در این اماکن ادامه دارد. وی با بیان 
چالش رعایت فاصله گذاری در این اماکن بیان داشت: البته تراکم و عدم رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی در اتوبوس های شهری هم دیده می شود که امیدواریم 
با اضافه شدن اتوبوس های خریداری شده و نوسازی شده به ناوگان اتوبوسرانی 
شهری، این معضل حل شود. محبی سپس به اخطارهای داده شده دو هفته اخیر به 
برخی تالارهای پذیرایی، آبمیوه و بستنی فروشی ها، رستوران ها و گیم نت ها توجه 
داد و اظهار کرد: برخی از این اخطارها، تعطیلی و یا پلمب برخی از این واحدهای 
آمار  به دنبال داشته است. رئیس مرکز بهداشت استان درباره آخرین  را  صنفی 
استفاده از ماسک در بین مردم استان نیز تصریح کرد: متوسط استفاده از ماسک در 

اماکن عمومی و همچنین وسائل نقلیه عمومی 65 درصد است.
  

رییس اداره حقوقی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم خبرداد:

محکومیت ۱7شرکت حمل ونقل جاده ای 
متخلف به پرداخت جریمه نقدی 

رییس اداره حقوقی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم گفت: 
ماده 1۲)رسیدگی  ماهه نخست سال جاری، طی 15جلسه کمیسیون  در سه 
به تخلفات شرکت های حمل ونقل جاده ای کالا و مسافر( 17 شرکت به پرداخت 

جریمه نقدی محکوم شدند. 
حسین اعتمادی در این زمینه افزود: این اقدام در راستای صیانت از حقوق کاربران 
جاده ای بهره مند از خدمات ناوگان عمومی حمل ونقل جاده ای و به منظور تداوم 

چرخه سالم صنعت حمل ونقل جاده ای انجام شده است.
با توجه به محدودیت های اعمالی در استفاده از خودروهای  وی اضافه کرد: 
شخصی برای سفرهای برون شهری، ضرورت نظارت حداکثری بر نحوه ارائه خدمات 
در بخش حمل ونقل ناوگان عمومی جاده ای )اعم از کالا و مسافر( دوچندان شده 
است. وی ادامه داد: به همین منظور در سه ماهه نخست سال جاری، بازرسی های 
متعددی توسط کارشناسان و نظار حوزه معاونت حمل ونقل از شرکت ها، دفاتر 

عرضه بلیط و ناوگان عمومی در مبادی ورودی شهری استان قم به عمل آمد.
اعتمادی ادامه داد: همچنین در بخش گزارش های مردمی نیز نسبت به دریافت 
شکایات به صورت تلفنی و از طریق سامانه گویای 1۴1 مرکز مدیریت راه ها به صورت 

حضوری اقدام و پس از بررسی های مقدماتی، به کمیسیون ماده 1۲ ارجاع گردید.
پرونده های رسیدگی شده در کمیسیون ماده 1۲ طی سه ماهه نخست  وی 
سالجاری را متعلق به ۲۴ شرکت حمل ونقل جاده ای ) کالا و مسافر ( دانست و 
عنوان کرد: از مجموع یاد شده،17 شرکت حمل ونقل جاده ای در استان قم به 
پرداخت جریمه نقدی محکوم شدند. وی افزود: همچنین پس از ارائه پرونده تخلفات 
درکمیسیون و استماع ادله مدیران شرکتهای حمل ونقلی، نسبت به ابلاغ تذکر کتبی 

به پنج شرکت متخلف اقدام شد و ۲ شرکت نیز از موارد اتهامی مبرا شناخته شدند.
رییس اداره حقوقی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم، عدم حضور مدیر 
فنی در زمان صدور صورت وضعیت، صدور بارنامه و صورت وضعیت صوری را از مهم 
ترین تخلفات عنوان و بیان کرد: عدم رعایت شیوه نامه های بهداشتی، عدم پرداخت 
کرایه کامل راننده، سوءاستفاده از کدپستی و شناسه ملی غیرمرتبط و عدم صدور 
بلیط به منظور دورزدن شیوه نامه های بهداشتی از دیگر تخلفات در بخش حمل 
ونقل جاده ای است. وی خاطرنشان کرد: مدیران فنی موظف به کنترل وضعیت 
فنی خودرو از جمله تجهیزات ایمنی مانند آج لاستیک ها، کپسول اطفای حریق، 
چکش ایمنی، سلامت چراغ ها و کمربند ایمنی بوده و درصورت مشاهده هر نوع 
تخلف می توانند نسبت به عدم صدور وضعیت اقدام نمایند. وی روند صدور احکام 
موضوعه درخصوص تخلفات صورت گرفته توسط شرکت های حمل ونقل جاده 
ای را درقالب پروسه ای مشخص دانست و افزود: در مرتبه نخست متناسب با میزان 
تخلف نسبت به تذکر کتبی اکتفا و در مرحله بعد به جریمه نقدی محکوم و از دفعه 

سوم به بعد حکم به تعطیلی شرکت از یک ماه تا یکسال داده می شود.
 

معاون فرهنگی حرم مطهر بانوی کرامت :

سلسله جشن های امامت و ولایت 
در حرم مطهر برگزار می شود 

معاون فرهنگی حرم مطهر بانوی کرامت گفت: 17 مراسم جشن برای اعیاد پیش رو 
تا 1۴ مردادماه در حرم مطهر بانوی کرامت برگزار می شود و مخاطبان با استفاده از 

بسترهای رسانه ای می توانند همراه مراسم حرم باشند.
حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی اظهار کرد: سلسله جشن های امامت و 
ولایت به مناسبت اعیاد قربان، غدیر، مباهله و ولادت امام هادی علیه السلام و امام 
کاظم علیه السلام در حرم مطهر بانوی کرامت برگزار می شود. وی اضافه کرد: مراسم 
از شب عید سعید قربان هم زمان با ۲۹ تیرماه شروع شده و تا عید مباهله مصادف 
با 1۴ مردادماه خواهد داشت. معاون فرهنگی حرم مطهر بانوی کرامت عنوان کرد: 
آیت الله اراکی، آیت الله توکل و حجج الاسلام و المسلمین مومنی، سعیدی آریا، 
همتی، فرحزاد، میرباقری، نظری منفرد، پناهیان، رفیعی و رنجبر هر شب بعد از نماز 
عشا، سخنرانی سلسله جشن های امامت و ولایت را برعهده دارند. وی ادامه داد: 
حیدرزاده، بیوکافی، زمانی، برزگر، ایزدی، حسینی نژاد، تحویلدار، محسن طاهری، 
شالبافان، میرجعفری و بنی فاطمی در این مراسم به مداحی می پردازند و همچنین 
اجرای سرود و تواشیح از دیگر بخش های این جشن ها خواهد بود. احمدی مطرح 
کرد: مراسم جشن از شنبه تا شب عید غدیر از شبکه قم، سه شنبه ساعت ۲1:۳0 
دعای توسل از شبکه قرآن، هر روز صبح مناجات از شبکه سه سیما و جمعه شب 
هم زمان با شب میلاد امام کاظم علیه السلام ساعت ۲1 مراسم از شبکه قرآن پخش 
می شود. وی در پایان با اشاره به پخش برنامه های حرم از صفحات اختصاصی آستان 
مقدس در فضای مجازی، گفت: خطبه غدیریه از شبکه قم و دعای ندبه از شبکه دو 

منعکس می شود.

 ـزهره سعیدی:  گروه خانواده 

امروزه در جامعه شاهد هستیم که برخی نوجوانان دچار یک نوع سرخوردگی 
اجتماعی شده اند و سعی می کنند این سرخوردگی را در قالب رفتارهایی با 
خشم و خشونت بروز دهند، فضای مجازی هم متاسفانه مکانی شده که این 

تهدیدات را برای قشر نوجوان فراهم می کند.
پخش کلیپی از یک نابه هنجاری اجتماعی در قالب ضرب و شتم و قمه 
کشی در فضای مجازی توسط یک دختر نوجوان که چندی پیش خبر ساز 
شده بود هنوز هم دغدغه کارشناسان فرهنگی و اجتماعی و روانی است. در 
این میان برخی افراد جامعه نیز به جای آسیب شناسی این مسئله به طنز و 
مزاح و یا از سوی دیگر الفاظ رکیک مبادرت کرده اند.  نگرانی خانواده ها این 
روزها از رفتارهای قشر نوجوان و پخش این دست فیلم ها در فضای مجازی 
زیاد شده و حال سوال اصلی این است که علل و عوامل این رفتارهای نابه 
هنجاری در جامعه و نحوه برخورد با آنها چگونه میبایست باشد که در این رابطه 
خبرگزاری فارس به سراغ یک جامعه شناس و پژوهشگر حوزه زنان و آسیب 

های اجتماعی رفته است.
لیلا نصراللهی دکترای جامعه شناسی اقتصاد و توسعه، مدرس دانشگاه 
و پژوهشگر حوزه زنان و آسیب های اجتماعی به سوالات فارس پاسخ داده 

است.
*در ارتباط با فیلمی که اخیرا در فضای مجازی از یک فحاشی، کتک زدن 
و قمه کشی دختری نوجوان پخش شده برایمان بفرمایید و اینکه پدیده 

خودنمایی دوره نوجوانی چقدر در بروز این رفتار تاثیر دارد؟
همه می دانیم که یکی از خصلت های دوره نوجوانی تمایل به خودنمایی 
است و در بیشتر مواقع می توانیم بگوییم این رفتار خودنمایانه نوجوان یک 
شعار اصلی دارد و آن هم این است که »لطفا مرا بپذیرید« و »مرا ببینید«، در 
حالیکه در دل این جمله مفهوم تایید طلبی و توجه طلبی دیگران نهفته است.
 اما آنچه که باعث این خودنمایی های گاها مسئله ساز شده که از حد 
معمولش نیز خارج می شود، در برخی موارد: توجه و محبت بیش از حد و 
اندازه خانواده ها است البته گاه هم برعکس محبت و توجه ناکافی و نادیده 

گرفتن های پیاپی سبب ایجاد حس خودنمایی می شود.
*واکاوی رفتار والدین سپس نوجوان

به نظر من والدینی که صاحب نوجوان هایی هستند که دچار و مبتلا به این 
پدیده خودنمایی کردن شده اند، در ابتدا بایستی رفتار خود را مورد بررسی قرار 
دهند، یعنی منِ پدر و مادر اول خود را ارزیابی کنم و ببینم آیا الگوی مناسبی 
برای فرزند خود هستم یا خیر و آیا والدین، خود اشخاصی متواضعی هستند 
و می توانند رفتارشان را به دیگران هم یاد دهند و آیا خود والدین نوجوان را 
به خودنمایی کردن تشویق می کنند یا خیر. اینها پرسش هایی است که هر 

والدینی باید از خود بپرسند.
یا نادانسته رفتار خودنمایی را در بچه  گاهی اوقات خود والدین دانسته 
هایشان تقویت می کنند، والدینی که مدام به نوجوانشان می گویند »تو از هم 
سن و سال های خود سرتر و برتر هستی« و شنیدن این جمله باعث ایجاد یک 
غرور کاذب در نوجوان می شود که این غرور در بیشتر مواقع برای اطرافیان و 

دوستان نوجوان آزار دهنده است.
*پس شما این رفتار را متاثر از تربیت خانوادگی می دانید ؟ گروه هم 
سالان و دوستان را چقدر در تاثیرپذیری این قشر رفتارهای نابه هنجار 

اثرگذار می دانید؟
ببینید برای پاسخ به پرسش اول باید با صدای بلند بگویم اولین تاثیر از بستر 
خانواده است. در جامعه پذیری انسان ها اولین نقش را خانواده دارد و خانواده 
هایی که دچار اختلال و نابه سامانی باشند ، سازگاری اجتماعی فرزندانشان 

قطعا با اختلال و نابهنجاری مواجه می شود.
علتش هم این است که خانواده مهمترین نهادی است که می تواند ارزش 
های اخلاقی را به بچه ها آموزش دهد خانواده می تواند اعضایش را به شکلی 
پرورش دهد و تربیت کند که از انواع انحراف ها دور بماند و دقیقا این توانمندی 

را دارد که  نقش برعکس و منفی هم ایفا کند.
اتفاقی که امروزه متاسفانه در بین خیلی خانواده ها در حال شکل گیری 
است این است که خیلی خانه ها و منازل شبیه به یک خوابگاه شده است 
یعنی محلی که فقط اعضای خانواده داخل آن بیایند و جسم شان کنار هم 

باشد اما روح و ذهنشان کامل از هم دور باشد.
*والدین چه نقشی می توانند در ایجاد احساسات مثبت و همینطور 

رفتارهای مناسب و به هنجار در اعضا داشته باشند؟
اینکه محیط خانه ها لبریز از محبت باید باشد شعار نیست! ما باید سعی کنیم 
در عمل به این حرف پایبند باشیم و فرزندانمان را اینطور تربیت و با این فرهنگ 
بزرگ کنیم. اول گفت وگو و محبت کردن را در خانه ایجاد کنیم که همراه با درک 
همدیگر، دوست داشتن و همدلی کردن در خانه باشد. سعی کنیم این ویژگی 

ها و خصلت های مثبت را بین اعضای خانواده ایجاد کنیم.
 بعد از خانواده ، گروه هم سالان در جامعه پذیر کردن اشخاص نقش بسیار 
پررنگی ایفا می کنند. در جامعه شناسی انحرافات یک جامعه شناس به نام 
ادوین ساترلند از یک نظریه ای صحبت می کند تحت عنوان »پیوند افتراقی« 
که براین اساس می گوید افراد به این علت کج رفتار می شوند که تعداد تماس 
های انحرافی آنها بیشتر از تماس های غیرانحرافی آنهاست و این تفاوت 
در تعامل، علت کج رفتاری شان می شود. یعنی شما هر چقدر با دوستان 
نابهنجار و بزهکار ارتباط صمیمانه تری داشته باشی، از آنها تاثیر بیشتر خواهی 

پذیرفت.
کج رفتاری قابل یادگیری است و افراد از هم یاد می گیرند، نه اینکه یک رفتار 

کامل ارثی باشد بلکه قابلیت یادگیری دارد. 
*جامعه در کمرنگ کردن رفتارهای نابه هنجار چقدر اثرگذار است؟

اینجا نباید خیلی کلیشه ای صحبت کنیم باید سعی کنیم موجز و مختصر 
اصل مطلب را منتقل کنیم، به نظر می رسد با توجه به اوضاع و احوالی که امروز 
در جامعه مشاهده می کنیم البته من نمی گویم همه یا اکثریت بلکه از واژه 
برخی استفاده می کنم و به نظرم برخی نوجوانان ما دچار یک نوع سرخوردگی 
اجتماعی هستند و سعی می کنند این سرخوردگی را در قالب رفتارهایی مثل 
خشم و خشونت بروز بدهند و فضای مجازی ما هم که متاسفانه در کنار مزایایی 
که دارد، اما تهدیدات جدی برای این قشر نوجوان به همراه داشته است، چرا 

که استفاده مدیریت نشده نوجوانان از این فضا را شاهد هستیم.
پای  وقتی  اما  است  مجازی  فضای  در  سردرگم  ها  ساعت  که  نوجوانی 
صحبتش می نشینیم متوجه می شویم که هدف خاصی ندارد و هیچ مدیریتی 
در این فضا قائل نیست، عاقبتش مشخص است چرا که استفاده مدیریت 
نشده از این فضا باعث کاهش تعاملات ، گفت و گوها ، پرخاشگری و خشونت، 
دوستان نابابی که از طریق همین فضای مجازی با هم لینک هستند ، از بین 
رفتن خیلی احترام ها و ارزش ها، اُفت شدید اخلاقی که متاسفانه شاهدش 

هستیم، استفاده از الفاظ رکیک و رفتارهایی که قبحش شکسته می شود.
ما در زمینه آموزش در سنین و مقاطع مختلف به خوبی در کشور عمل نکردیم 
و نیاز به یک واکاوی اساسی در ساختار نظام آموزش و پرورش علی الخصوص 
در مقاطع پایین مثل سنین نوجوانی که شاکله شخصیت افراد باید آموزش 
ببیند، هستیم. ما هنوز به بچه هایمان آموزش ندادیم چطور با هم ارتباط برقرار 
کنند. هنر گفت وگو و تعامل صحیح را در مدارس به نوجوان یاد ندادیم. یک 
جاهایی متاسفانه در فضای آموزشی آنقدر سخت گیری شده که نوجوان از 
فضا بریده شده و یک جاهایی وا دادیم و با بی مسئولیتی رفتار کردیم. مدارس 
ما به شدت نیاز به آموزش اخلاقیات، ارزش ها، رفتارهای درست و تعاملات 
صحیح دارد، مدارس می بایست به کمک پدر و مادر بیایند اما متاسفانه ما این 

کارکرد مثبت را کمرنگ می بینیم.
*در ارتباط با این موارد خاص و پخش نابه هنجاری ها از فضای مجازی 

چه مسئولیتی اعضای جامعه برعهده دارند؟
ما باید سعی کنیم این مسائل را مدیریت کنیم حال در این مورد خاص به 
طور مثال یکی از مهمترین کارهایی که بایستی انجام دهیم این است که 
از برچسب یا لیبل زنی به بچه های یک دهه خاص بپرهیزیم، نگوییم دهه 
هشتادی ها اینطورند. در این چند روز آن قدر در فضای مجازی پخش شده 
که دهه هشتادی ها اینطور هستند، خود دهه هشتادی ها هم از خود خجالت 
می کشند، این یک اشتباه محض است که ما یک لیبل به یک دهه خاص و 

بچه های خاصی بزنیم و مدام آن را تکرار کنیم.
اگر این برچسب زدن را ادامه دهیم و مسرانه بر آن پافشاری کنیم، قطعا 
شاهد بازتولید این رفتارها در جامعه خواهیم بود مثل رفتارهای مشابه که از این 
دختر خانم دیدیم. پس توجه کنیم این ما هستیم در قالب جامعه که رفتار این 
نوجوان ها و امثالشان را به سمت یک مسیر درست با آگاهی همراه می کنیم یا 

اینکه دامن به این رفتار اشتباه میزنیم تا ادامه پیدا کند.
ما با صحبت کردن، قضاوت کردن و کلماتی که بازی می کنیم ، می توانیم 
نوجوان ها را در ذیل یک صفت بد تعریف کنیم و به همین جهت آنها را ترغیب 
به رفتار اشتباه کنیم چرا که ممکن است آنها هم بگویند که این تصور نسبت به 
دهه هشتادی ها وجود دارد، خب ما هم این رفتارها را ادامه دهیم! در غیر این 
صورت می توانیم این رفتارها را یک واکنش لحظه ای بدانیم، یعنی منطقی با 
آن کنار بیاییم و آن را نه تایید و نه تکذیب کنیم، بلکه باید نحوه برخورد درست 
را به نوجوان یاد دهیم. متاسفانه در جامعه ما گروهی از اشخاص ناآگاه که 
دانسته و عمدی یا ندانسته و از سر ناآگاهی با چنین مسئله ای جُک می سازند 
و طنز درست می کنند، به نظر من بسیار جای تاسف دارد و به حال اشخاصی 

که این کارها را می کنند، باید تاسف خورد.
اگر بنا باشد هر رفتار زشتی به راحتی دستمایه طنز و شوخی قرار بگیرد و 
در دورهمی ها بدان اشاره و در جامعه آن را تکرار کنند، آیا نوجوان ترغیب به 
ادامه آن رفتار نمی شود؟ پس جامعه نقش بسیار پررنگی در ادامه یا توقف یک 

رفتار دارد.
*فضای مجازی چقدر در دامن زدن به این دست رفتارهای زننده نقش 
دارد؟به نظر شما خود این دست پخش فیلم ها در فضای مجازی بر روی این 

نوجوان یا نوجوان های مشابه و هم سالانشان اثرسوء و منفی ندارد؟
قطعا فضای مجازی در دامن زدن به این فضا نقش دارد با توجه به گستردگی 
این فضا و اینکه اکثر نوجوان ها گوشی های هوشمند دارند و انواع نرم افزارها 
روی گوشی هایشان نصب است و به همه شبکه ها دسترسی دارند، پس قطعا 

فضای مجازی در دامن زدن به این موضوعات نقش دارد.
با توجه به نظریه یادگیری اجتماعی که درباره آن صحبت شد، نوجوان ها از 
هم یاد می گیرند و رفتارهای زشت و زننده هم را می توانند تقلید کنند و زمانی 
که این فیلم ها دست به دست و پخش می شود باعث می شود قبح این رفتارها 
شکسته شود تا جایی که برخی به شکل طنز و مزاح با آن برخورد می کنند 
و قطعا پخش و دست به دست شدن این فیلم ها تاثیر بسیار بد بر روی خود 
این نوجوان که این نابه هنجاری از او سر زده دارد که شاید تحت یک هیجان 
لحظه ای قرار گرفته و همینطور بر همه هم سن و سال های او که لیبل بر آنها 
زده می شود، دارد پس اگر به فکر ساختن هستیم، لطفا ویران نکنیم و اگر 
دلسوز هستیم، کاری نکنیم دانسته یا ندانسته که اوضاع را بدتر از چیزی که 

هست جلوه دهیم. 
*در ارتباط با نحوه برخورد با این رفتارها در جامعه چه کار باید بکنیم؟

ببینید ما همیشه در جامعه می گوییم که دنبال پیشگیری قبل از وقوع 
رفتار نا بهنجار باشیم یعنی تاکید اصلی آسیب شناسی اجتماعی این است 
که دنبال پیشگیری باشیم. قدم اول خانواده ها را باید آگاه کنیم ، سپس 
بحث آموزش را در مدارس جدی بگیریم حال امروزه به خاطر شرایط کرونا 
همه آموزش ها مجازی شده اما همین معلمین عزیز و اساتید محترم از طریق 
فضای مجازی هم می توانند بسیاری محتواهای مفید را به نوجوانان منتقل 

کنند، قطعا تاثیرش مثل حضوری نیست اما بی تاثیر هم نیست.
آموزش ارزش ها، اخلاقیات، تعامل درست و آموزش از طریق فضای مجازی 
و رسانه ملی ، کنترل و مدیریت صحیح فضای مجازی می بایست در مدارس 
صورت بگیرد. گاه دیده می شود برخی همه تاکیدشان بر برخورد تند و خشن 
و قهری است ، در حالتی این برخورد نتیجه سوء و عکس دارد و بازسازی و 
ترمیم را فراهم نمی کند، برخوردهای قهری باید حالتی باشد که بازدارنده شود 
نه اینکه نوجوان را زخم خورده و جری تر کند و او را مترصد یک فرصتی برای 

ارائه رفتار ناهنجارش کند.
پس این قضیه حساس است و نباید با رفتار غلط ، دامن به بروز و ادامه این 
رفتارها زد، بلکه باید سعی کنیم با آموزش و آگاه سازی خانواده ها جلوی وقوع 
این رفتارها را بگیریم. منتها اگر هم اتفاق افتاد والدین، نظام آموزش و پرورش و 
رسانه باید کمک کنند تا نوجوان خود را پیدا کند و از سرگشتی جدا شود تا در 

نهایت حال عمومی جامعه را خوب کنیم.

 فضای مجازی و دامن زدن به آسیب های اجتماعی؛

آسیب شناسی رفتارهای نابه هنجار دوره نوجوانی 
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رئیس اتحادیه دام سبک هشدارداد:

زنگ خطر درباره کشتار دام های سبک
رئیس اتحادیه دام سبک با بیان اینکه سوءمدیریت در تامین نهاده های دامی از 
سال ٩٨ شروع شد و مسئولان به هشدارها بی توجهی کردند، درباره کمبود دام در 

نیمه دوم سال هشدار داد.
کشتار  بحث  داشت:  اظهار  سبک  دام  اتحادیه  رئیس  صدردادرس،  افشین 
دام های سبک و بره ها خیلی جدی است و به زودی ما با کمبود شدیدی در این 

حوزه مواجه خواهیم شد،
وی ادامه داد: بخشی از بره هایی که در شش ماه اول سال متولد می شوند، 
در مدت ١00 تا ١50 روز پروار شده و به عنوان گوشت مصرفی مردم وارد بازار 
می شوند. بخشی دیگر نیز وارد گله دامدار شده و به جای گله هایی که حذف 

می شوند، جایگزین می شوند.
این فعال بخش خصوصی اضافه کرد: سوءمدیریت جدی در تأمین و توزیع 
نهاده های دامی به خصوص نهاده های دام سبک از سال ٩٨ شروع شد ضمن 
اینکه توزیع نهاده های دامی از طریق سامانه بازارگاه نابسامانی های گسترده ای را 

در این حوزه ایجاد کرد.
دادرس تصریح کرد: مسئولان به تمام هشدارها و تذکرات تولیدکنندگان، فعالان 

بخش خصوصی و کارشناسان بی توجهی کردند تا اینکه به شرایط فعلی رسیدیم.
قیمت تمام شده تولید هر کیلوگرم گوشت گوسفند 

وی با اشاره به اینکه درصد تخصیص نهاده های دامی به دام های سبک کم بود، 
گفت: به همین دلیل دامداران ناچار بودند بخش عمده ای از نهاده های مورد 
نیازشان را از بازار آزاد تأمین کنند، به عنوان مثال دامداران هر کیلوگرم جو را که 
نرخ مصوب آن ١٩00 تومان بود کیلویی 5 تا 6 هزار تومان خریداری می کردند 
و به جایی رسیدند که ناچار شدند دام های خود را بفروشند چرا که قادر به تأمین 

خوراک برای آنها نبودند.
دادرس با تاکید بر اینکه دامداران ما عملًا ورشکست شدند، افزود: قیمت تمام 
شده تولید هر کیلوگرم گوشت گوسفند زنده با توجه به قیمت یونجه، علوفه و 

نهاده های دامی، بین ٩0 تا ١00 هزار تومان است.
وی ادامه داد: قیمت خرید هر کیلوگرم گوسفند زنده از دامداران بین 35 تا ۴3 

هزار تومان است.
دادرس در واکنش به مباحث مطرح شده مبنی بر اینکه کشتار دام ها بیشتر 
نمایش و جوسازی برای افزایش قیمت شیرخام است، گفت: بحث کشتار گوسفند 
و بره ها چه ربطی به قیمت شیرخام دارد؟ شیر گوسفند تنها در برخی از استان ها 
تبدیل به پنیر می شود و مقدار آن نیز زیاد نیست ضمن اینکه شیر گوسفند به میزانی 

نیست که مشمول قیمت گذاری باشد.
بزودی با کمبود دام و افزایش قیمت گوشت مواجه هستیم

وی با انتقاد از عملکرد مسئولان در این حوزه اضافه کرد: افرادی که از بیرون و 
درون بخش کشاورزی بدون توجه به اتفاقات، واقعیات و الزامات بخش کشاورزی 
و به خصوص دامپروری تصمیم گیری کرده و همه چیز را بر هم زده اند مسلماً باید 

امروز پاسخگو باشند.
دادرس با بیان اینکه هر سال 30 درصد از کل جمعیت دام سبک کشور وارد بازار 
مصرف می شد، گفت: امسال به دلیل نبود علوفه، دامداران دام ها را برای پروار 
شدن نگه نداشتند و بره های لاغر را که به وزن مناسب نرسیده بودند، کشتار و وارد 
بازار مصرف کردند بنابراین در شش ماهه دوم سال هم با کمبود شدید دام و گوشت 

مواجه خواهیم بود و هم قیمت گوشت بسیار بالا می رود.

مرکز آمار ایران :

نرخ تورم سالانه تیر ۱۴۰۰ اعلام شد

مرکز آمار اعلام کرد: نرخ تورم سالانه تیرماه 1۴00 برای خانوار های کشور به 
۴۴.۲ درصد رسیده که در مقایسه با ماه قبل، 1.۲ واحد درصد افزایش نشان 

می دهد.
به گزارش مرکز آمار ایران، منظور از نرخ تورم نقطه ای، درصد تغییر عدد شاخص 
قیمت، نسبت به ماه مشابه سال قبل است. نرخ تورم نقطه ای در تیر ماه 1۴00 
به عدد 6۳.6 درصد رسیده است؛ یعنی خانوار های کشور به طور میانگین ۴۳.6 
درصد بیشتر از تیر 1۳۹۹ برای خرید یک »مجموعه کالا ها و خدمات یکسان« 

هزینه کرده اند.
نرخ تورم نقطه ای تیر ماه 1۴00 در مقایسه با ماه قبل ۴.0 واحد درصد کاهش 
یافته است. نرخ تورم نقطه ای گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« 
و  و گروه »کالا های غیرخوراکی  به 56.۹ درصد  واحد درصدی  با کاهش 5.۴ 

خدمات« با کاهش ۳.۴ واحد درصدی به ۳7.۴ درصد رسیده است.
این در حالی است که نرخ تورم نقطه ای برای خانوار های شهری ۴۲.۹ درصد 
می باشد که نسبت به ماه قبل ۴.0 واحد درصد کاهش داشته است. هم چنین این 
نرخ برای خانوار های روستایی ۴7.7 درصد بوده که نسبت به ماه قبل ۳.8 واحد 

درصد کاهش داشته است.
افزایش نرخ تورم ماهانه خانوار های کشور

ماه  به  نسبت  قیمت،  تغییر عدد شاخص  ماهانه، درصد  تورم  نرخ  از  منظور 
قبل می باشد. نرخ تورم ماهانه تیر 1۴00 به ۳.5 درصد رسیده که در مقایسه با 
همین اطلاع در ماه قبل، 1.0 واحد درصد افزایش داشته است. تورم ماهانه برای 
گروه های عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« و »کالا های غیرخوراکی و 
خدمات« به ترتیب ۳.1 درصد و ۳.8 درصد بوده است.  این در حالی است که نرخ 
تورم ماهانه برای خانوار های شهری ۳.6 درصد است که نسبت به ماه قبل 1.1 
واحد درصد افزایش داشته است. هم چنین این نرخ برای خانوار های روستایی ۳.۲ 

درصد بوده که نسبت به ماه قبل 0.6 واحد درصد افزایش داشته است.
افزایش نرخ تورم سالانه خانوار های کشور

منظور از نرخ تورم سالانه، درصد تغییر میانگین اعداد شاخص قیمت در یک سال 
منتهی به ماه جاری، نسبت به دوره مشابه قبل از آن است. نرخ تورم سالانه تیر ماه 
1۴00 برای خانوار های کشور به ۴۴.۲ درصد رسیده که نسبت به همین اطلاع در 
ماه قبل، 1.۲ واحد درصد افزایش نشان می دهد. همچنین نرخ تورم سالانه برای 
خانوار های شهری و روستایی به ترتیب ۴۳.7 درصد و ۴7.۳ درصد است که برای 
خانوار های شهری 1.۲ واحد درصد افزایش و برای خانوار های روستایی 1.7 واحد 

درصد افزایش داشته است. 
 

بررسی آماری منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت نشان می دهد؛

 رشد ۳۱.۸ درصدی صدور
 جواز تاسیس صنعتی در بهار 

بررسی آماری منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از صدور 10 هزار 
و 71۴ فقره جواز تاسیس صنعتی در سه ماهه  نخست امسال است. آماری که 

حکایت از رشد ۳1.8 درصدی در مقایسه با مدت مشابه پارسال دارد.
به گزارش ایرنا، پیش بینی می شود برای مجوزهای یادشده در مجموع ۲71 
هزار و ۲۳1 میلیون تومان سرمایه گذاری انجام شده باشد که حاکی از رشد 16۲ 

درصدی در هم سنجی با پارسال دارد. 
به اشتغال زایی برای ۲88 هزار و ۹6 نفر  همچنین مجوزهای یادشده منجر 
می شود که در مقایسه با سه ماهه نخست پارسال رشد 5۲.۴ درصدی را نشان 

می دهد.

وزیر نیرو گفت: از نیمه دوم سال ۹8 تاکنون 6۲8 طرح آب، برق، فاضلاب 
با سرمایه گذاری 1۳۲ هزار میلیارد تومان به مدار بهره برداری آمده که بخش 

عمده این طرح ها مربوط به سدهای مخزنی است.
رضا اردکانیان روزشنبه، دوم مرداد در هشتاد و چهارمین برنامه جهش تولید 
که افتتاح ویدئوکنفرانسی طرح های ملی وزارت نیرو آغاز شد به شرح گزارش 

فعالیت های اخیر وزارت نیرو پرداخت.

وزیر نیرو گفت: بر اساس جلساتی که برگزار شد مسئولان استان خوزستان 
محدودیت هایی را برای برخی کشت های پرآب بر در نظر گرفتند اما اکنون 
این که معیشت  به  توجه  با  بر هستند.  آب  کشت هایی صورت گرفته که 
کشاورزان همیشه حائز اهمیت بوده، باید با نوعی مصالحه بین شرایط امروز، 
شرایط محتمل پاییز، مصارف کشاورزی که کشت پاییزه دارد و شرب مردم 
خوزستان در نیم سال دوم، به فرمول خوبی برای حل مسائل دست پیدا کرد.

اردکانیان تشریح کرد: مسئولان کشاورزی استان جلساتی را برگزار کردند و 
امید است که برای هر دو مساله آب و معیشت کشاورزان تدابیری اندیشیده 
شود. فرمایشات روز گذشته رهبر معظم انقلاب اسلامی و توصیه ها و تاکیداتی 
که همواره در دولت های مختلف داشته اند، ملاک عمل تمام ما بوده و هست. 
امیدواریم نویدهایی که برای تامین منابع مالی بیشتر داده شده طرح های آب 
و فاضلاب، مدیریت سیلاب و جمع آوری آب های سطحی سرعت بیشتری 

بگیرند و تکمیل شوند.
الف- هفته  هر  پویش  به  مربوط  جلسه  آخرین  امروز  این که  بیان  با  وی 
از نیمه دوم سال ۹8  ب-ایران در دولت دوازدهم است، افزود: این پویش 
تا کنون برگزار شده است. به واسطه این پویش در سال ۲۲7 طرح بزرگ 
 107  ،۹8 سال  در  تومانی  میلیارد  هزار   ۳۳ سرمایه گذاری  با  برق  و  آب 
طرح با سرمایه گذاری 81 هزار میلیارد تومانی در سال ۹۹، و ۹۴ طرح با 
سرمایه گذاری 1۳ هزار میلیارد تومانی در 5 ماه ابتدایی سال1۴00، به بهره 

برداری رسیده است.
وی درباره طرح هایی که امروز با دستور رئیس جمهوری افتتاح می شود، 
تاکید کرد: امروز عملیات اجرایی پنجاه و هفتمین سد مخزنی ملی در دولت 
تدبیر و امید به انتها می رسد ۲5 سد در دولت یازدهم و ۳۲ سد در دولت 
دوازدهم به بهره برداری رسیده اند و آمار نشان می دهد در این زمینه شاهد 

افزایش۳0 درصدی در دولت دوازدهم بودیم.
اردکانیان افزود: امروز سی و چهارمین تصفیه خانه آب در دولت دوازدهم به 
بهره برداری می رسد. جمعا 5۴ تصفیه خانه آب در دولت افتتاح شده است. 
ضمن این که امروز نود و پنجمین تصفیه فاضلاب نیز به بهره برداری خواهد 
رسید که نسبت به دولت یازدهم۴0 درصد افزایش داشته است. با توجه به 
آماری که وجود دارد، اکنون حدود 100 درصد طرح هایی که وعده شده بود 

در بخش های آب و برق و فاضلاب به نتیجه رسیده است.
اردکانیان تصریح کرد: به طور خاص امروز طرح هایی با اعتبار ۲هزار و ۳81 
میلیارد تومان افتتاح خواهد شد. در استان فارس پروژه آبرسانی به حاجی 
آباد مرکز شهرستان زرین دشت و اتمام عملیات اجرایی سد هایقر، پنجاه و 
هفتمین سد بزرگ و ملی دولت تدبیر و امید با سرمایه گذاری مجموعا ۳85 
میلیارد تومان و همچنین سه واحد نیروگاه مقیاس کوچک جمعاً به ظرفیت 

1۹.۳ مگاوات اعتبار ۲۴۲ میلیارد تومان به بهره برداری رسید.
وزیر نیرو افزود: همچنین آبگیری سد خائیز با اعتبار 170 میلیارد تومان و 
افتتاح سد ارغون با سرمایه گذاری 60 میلیارد تومان در بوشهر و 1۳ نیروگاه 
با اعتبار  با مجموع ظرفیت ۲۹.6 مگاوات در ۹ استان کشور  خورشیدی 

۴10.6 میلیارد تومان با دستور رئیس جمهوری افتتاح شد.

وزیر نیرو اعلام کرد:

بهره برداری از 1۳۲ هزار میلیارد تومان طرح صنعت آب و برق

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳۹۹60۳۳000۲0۲۲۲۲6 شماره  1-رأی 
1۳۹۹11۴۴۳000۲00۲0۲۲ مربوط به تقاضای آقای نصرالله مرادی سرشاد فرزند 
امرالله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت8۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۲07 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از انسی رضویان ورثه سید محمد  

رضویان)م الف1067۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۴185 شماره  ۲-رأی 
ابراهیم رشیدی بهنوش  آقای  به تقاضای  1۳۹۹11۴۴۳000۲0011۴1 مربوط 
فرزند محمود علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 1۲0 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳00 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد خان محمدی 
صفحه 187 الی 1۹۹ دفتر ۲۴5)م الف10675(                                                                 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۴۲88 شماره  ۳-رأی 
1۳۹711۴۴۳000۲00۲155 مربوط به تقاضای خانم معصومه محمد علی پور 
فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 50مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳0۲/6/5۴6 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از قربانعلی 

کنگرانی فراهانی صفحه 5۹5 دفتر ۴۳6)م الف10676(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲001177 شماره  -۴رأی   
1۳۹۹11۴۴۳000۲000۹7۳ مربوط به تقاضای آقای حسین خدامرادی فرزند 
اسم علی در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۹۲/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۳0۲/5 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از پروین 

غلامی صفحه ۲5۹ دفتر۳۳0 )م الف10677(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00117۹ شماره  5-رأی 
1۳۹۹11۴۴۳000۲0017۲۹ مربوط به تقاضای خانم سهیلا حسینی قروه ئی 
فرزند ابراهیم درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت ۹۲/50مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳0۲/5 اصلی واقع در 

قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 
پروین غلامی صفحه ۲5۹ دفتر۳۳0 )م الف10678(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۴71۹ شماره  6-رأی 
1۳۹۹11۴۴۳000۲00۲8۴5 مربوط به تقاضای آقای مجید یوسفی فرزند آیت 
ا.... درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۴۴ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲171اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فتح اله عسکری صفحه 586 دفتر 

۲18 ) الف10680(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲005۲۲7 شماره  7-رأی 
فرزند  میری  ابوذر  سید  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳۹811۴۴۳000۲00۲6۹8
سیدحسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
15۳/15 مترمربع پلاک شماره فرعی از 18۹5/18۴  اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۳1۲ دفتر 15۹ قم)م 

الف10685(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۴۳60 شماره  8-رأی 
1۳۹۹11۴۴۳000۲0018۹8 مربوط به تقاضای آقای روح اله اصغری ستار فرزند 
اصغردر قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۹5 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲185 و ۲186 اصلی که طبق بخشنامه سازمان به 
پلاک ۲186 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رحیم زند)م الف10686(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۴۴۳۳ شماره  ۹-رأی 
1۳۹۹11۴۴۳000۲00۲۴75 مربوط به تقاضای خانم گلی بشی فرزند محمد علی  
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1۹55 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمود موسوی طی سند قطعی شماره 

760۴7 مورخ 1۳68/1۲/15 دفتر خانه ۳ قم )م الف1068۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۲0۳۳ شماره  10-رأی 
1۳۹811۴۴۳000۲0010۹۲ مربوط به تقاضای آقای غلامعلی عربشاهی فرزند 
عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
100/70 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۲68اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ازغلامعلی عربشاهی 

)۹6 متر مربع( )م الف106۹0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۴160 شماره  11-رأی 
1۳۹۹11۴۴۳000۲001۲07 مربوط به تقاضای آقای علی سالمی فرزند جعفر در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۲0 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۳۲۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از شعبان زندی طی سند قطعی شماره 

56508 مورخ 6۹/1/6 دفتر خانه 17 قم )م الف106۹1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۴8۳7 شماره  1۲-رأی 
فرزند  یعقوبلو  حسن  آقای  تقاضای  به  مربوط   1۳۹۲11۴۴۳000۲0017۲۴
رشید در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1۳۳/86مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۳5/۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مرحمت میرئی احدی از 

ورثه مرحوم محمد میره ئی صفحه 1۹۳ دفتر ۳۹ )م الف107۲6(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۴0060۳۳000۲00۴7۲5 شماره  1۳-رأی 
1۳۹۹11۴۴۳000۲0018۳8 مربوط به تقاضای آقای علی بیات فرزند علی جان در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 10۴مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 17۴5/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن جهانی صفحه ۴۴۴ دفتر ۳6۳ )م 

الف107۲8(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان وآرمان ملی (
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/05/03 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۸ /۱۴00/05
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1-رای شماره1۴0060۳۳000100۲۲۳6 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳000100068۹ مربوط به آقای حسین 
رشیدی چهر فرزند اصغر در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲6۹/۲0  مترمربع پلاک 
شماره 105۲۹/۳0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

1۳۹۹۲0۳۳000100۳865 )م الف 1067۲(
۲- رای شماره 1۴0060۳۳000100۲۲۳7 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳00010006۹0 مربوط به خانم زهرا 
ناظم زاده فرزند سید حسن در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ  ۲6۹/۲0 مترمربع پلاک 
شماره 105۲۹/۳0 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

1۳۹۹۲0۳۳000100۳867)م الف 1067۳(
۳- رای شماره 1۴0060۳۳00010007۴0  مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0001000۹5۲ مربوط به تقاضای 
شرکت فضیلت نور رحمت شمس  به شماره شناسه 1۴00۹06۴7۳8 ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 1۹۴/۲8 
مترمربع پلاک شماره 10715 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مشاعی صادره در دفتر۳۴۳ 

صفحه 6۴ به موجب سند قطعی به شماره 5۹771 مورخ ۹۹/08/۲7 دفترخانه 5۳ قم)م الف 1067۹(
۴-رای شماره1۴0060۳۳000100۲۴50  مربوط به پرونده کلاسه 1۴0011۴۴۳00010000۹7 مربوط به تقاضای 
آقای سید محمود حسینی فرزند ابراهیم در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 11۹/51مترمربع پلاک شماره 
11۲00/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 

1۳۹۹۲0۳۳000101718۳)م الف 10681(
5- رای شماره1۴0060۳۳000100۲1۴۹ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0001001۳7۳ مربوط به تقاضای خانم 
فهیمه علی اکبریان فرزند حسین در دو و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 15۹/77 
مترمربع پلاک شماره 11010 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 1105۹6  مورخ 

۲۲/ 7۹/0۴ دفترخانه ۳ قم و سند قطعی 1۳8۹51 مورخ 8۴/07/10 دفتر خانه ۳ قم )م الف 1068۲(
6- رای شماره 1۴0060۳۳000100۲1۴8 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0001001۳7۲ مربوط به تقاضای آقای 
مجتبی علی اکبریان فرزند حسین در یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 15۹/77 
مترمربع پلاک شماره 11010 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 1105۹6  مورخ 

۲۲/ 7۹/0۴ دفترخانه ۳ قم )م الف 1068۳(
7- رای شماره 1۴0060۳۳000100۲1۴7 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0001001۳71 مربوط به آقای مرتضی 
علی اکبریان فرزند حسین در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 15۹/77 مترمربع پلاک 
شماره 11010 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 1550۲۲  مورخ ۲7/ 87/01 

دفترخانه ۳ قم )م الف 1068۴(
8-رای شماره 1۴0060۳۳00010016۹0 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0001001616 مربوط به تقاضای 

آقای محمد خالقی ثابت فرزند علی در دو دانگ مشاع از  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲16/۴۹ مترمربع 
پلاک شماره 10876/۲۳ و 10878/70 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفترالکترونیکی 1۳۹۹۲0۳۳00010060۲۹ از پلاک 10876/۲۳ اصلی نسبت به ۲0۹/۹۲8 متر مربع و سند 
مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 1۳۹۹۲0۳۳00010060۲7 پلاک 10878/70 اصلی نسبت به 6/5۴ متر مربع 

)م الف 10687(
۹--رای شماره 1۴0060۳۳00010016۹۲ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0001001618 مربوط به تقاضای 
آقای مهدی اسحاقی فرد  فرزند یداله در دو دانگ مشاع از  ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲16/۴۹ 
مترمربع پلاک شماره 10876/۲۳ و 10878/70 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفترالکترونیکی 1۳۹۹۲0۳۳00010060۲۹ از پلاک 10876/۲۳ اصلی نسبت به ۲0۹/۹۲8 متر مربع 
و سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 1۳۹۹۲0۳۳00010060۲7 پلاک 10878/70 اصلی نسبت به 6/5۴ 

متر مربع )م الف 10688(
10--رای شماره1۴0060۳۳00010016۹1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹11۴۴۳0001001617 مربوط به تقاضای 
آقای سعید عارفی خواه فرزند هادی در دو دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲16/۴۹ 
مترمربع پلاک شماره 10876/۲۳ و 10878/70 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفترالکترونیکی 1۳۹۹۲0۳۳00010060۲۹ از پلاک 10876/۲۳ اصلی نسبت به ۲0۹/۹۲8 متر مربع 
و سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی 1۳۹۹۲0۳۳00010060۲7 پلاک 10878/70 اصلی نسبت به 6/5۴ 

متر مربع )م الف 1068۹(
11-رای شماره 1۳۹660۳۳000101۴00۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹111۴۴۳000100161۲ مربوط به تقاضای 
خانم اقدس بنی حسن فرزند ولی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 18۴/50 مترمربع پلاک شماره 10۴55  اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از شهرداری استان قم )م الف 

)107۲7
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی 
آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان آرمان ملی(
نوبت اول:۱۴00/05/03
نوبت دوم: ۱۴00/05/۱۸
مهرداد میرشکرائی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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 تیم ملی والیبال ایران در بازی نخست خود در المپیک توکیو مقابل تیم 
لهستان شگفتی ساز شد و توانست قهرمان جهان را مغلوب خود کند.

سی دومین دوره بازی های المپیک به میزبانی توکیو در حال برگزاری است. 
تیم ملی والیبال ایران عصر روز شنبه در نخستین بازی مرحله گروهی این 
مسابقات از ساعت 15:10 امروز شنبه مقابل تیم قدرتمند لهستان، قهرمان 
جهان در سال ۲018 صف آرایی کرد. ملی پوشان ایران در دیداری تماشایی 
انتقام المپیک ریو را از لهستان گرفتند و با پیروزی ۳ بر ۲ مقابل قهرمان جهان 

گام محکمی در شروع بازی ها برداشتند.
دو تیم ایران و لهستان در المپیک ریو نیز مقابل هم قرار گرفته بودند که تیم ملی 

در آن بازی با نتیجه ۳ بر ۲ مغلوب شده بود.
سعید معروف، میلاد عبادی پور، علی اصغر مجرد، محمد موسوی، میثم 
الکنو«  بازیکنان شروع کننده بودند که »ولادیمیر  صالحی و مهدی مرندی 

سرمربی تیم ملی روانه زمین کرد.
ست نخست؛ ۲5 بر ۱۸ به سود لهستان

شاگردان ولادیمیر الکنو در ابتدای بازی شروع خوب و برابری مقابل لهستان 

داشتند و بازی تا امتیاز 6 برابر پیش رفت اما در ادامه اسپک های تماشایی و 
برق آسای کورک و لئون و اشتباه بازیکنان جوان تیم در کار سرعتی باعث شد 
تا حریف پیشی بگیرد. عملکرد خوب لهستان در سرویس در ادامه باعث شد تا 

ست نخست با برتری ۲5 بر 18 حریف همراه شود.
ست دوم؛ ۲5 بر ۲۲ به سود ایران

در ست دوم ایران از ابتدا برتری را از آن خود کرد تا ۲ بر صفر پیش بیافتد. 
درخشش میثم صالحی در اسپک و دفاع، برتری ایران را تثبیت کرد تا ملی 
تا »ویتال هینن« سرمربی  پوشان 10 بر 7 پیش باشند و همین باعث شد 
لهستان تقاضای تایم استراحت دهد. اما این وقفه تأثیری در درخشش و امتیاز 
آوری صالحی نداشت تا ایران 1۳ بر 8 پیش باشد و هینن مجدد تقاضای تایم 

استراحت دهد.
ملی پوشان برتری خود را تا امتیاز ۲۲ بر 1۹ حفظ کردند و زمانی که لهستان 
امتیاز ۲0 را کسب کرد، الکنو تقاضای تایم استراحت داد تا مانع امتیاز آوری 
لهستان شود و اختلاف امتیاز را حفظ کند. در نهایت ایران با درخشش صالحی 
و عملکرد بد لهستان در سرویس موفق شد با نتیجه ۲5 بر ۲۲ پیروز ست دوم 

شود تا دو تیم در ست شماری برابر یک شوند.
ست سوم؛ ۲5 بر ۲۲ به سود ایران

دو تیم در شروع ست سوم تا امتیاز ۴ برابر پیش رفتند اما در ادامه دو سرویس 
طوفانی لئون، لهستان را 6 بر ۴ پیش انداخت تا الکنو تقاضای تایم استراحت 
دهد. لهستان تا امتیاز 1۴ بر 1۲ پیش بود و دو دفاع بی نقص و تماشایی مجرد 
و صالحی کار را در امتیاز 1۴ برابر کرد. در ادامه دفاع محمد موسوی نیز باعث 
برتری 16 بر 15 ایران شد. عملکرد فوق العاده ایران در دفاع باعث برتری 18 بر 

16 شاگردان الکنو شد.
ملی پوشان ایران برتری را از دست ندادند و سد دفاعی ایران اختلاف امتیاز 
برتری را حفظ کرد تا ایران ۲1 1۹ پیش باشد و هینن مجبور به گرفتن تایم 
به کمک  لئون  و سرویس های  داد  ایجاد شده جواب  وقفه  استراحت شود. 
لهستان آمد تا کار در امتیاز ۲1 برابر شود. تک دفاع مجرد یک بار دیگر ایران را 
در امتیاز ۲۲ پیش انداخت. اشتباهات لهستانی ها در ادامه اختلاف امتیاز را به 

سود ایران بیش تر کرد تا ایران ست سوم را با نتیجه ۲5 بر ۲۲ پیروز شود.
ست چهارم؛ ۲5 بر ۲۲ به سود لهستان

بازی در شروع ست چهارم نیز برابر آغاز شد و دو تیم تا امتیاز ۴ برابر بودند. 
سرویس های لئون بار دیگر به کمک لهستان آمد تا حریف 7 بر 5 پیش بیافتد. 
امتیاز سرویس های عبادی پور ایران را در امتیاز 7 برابر و سپس 8 بر 7 پیش 
انداخت. بازی برابر دو تیم تا امتیاز 15 پیش رفت و در ادامه سرویس های لهستان 
باعث شد تا حریف 18 بر 15 پیش بیافتد و الکنو تقاضای تایم استراحت دهد. 
لهستان برتری امتیاز خود را تا امتیاز ۲۲ بر 18 حفظ کرد و در نهایت شاگردان 

هینن با اتکا به سرویس های لئون با نتیجه ۲5 بر ۲۲ پیروز شدند.
ست پنجم؛ ۲3 بر ۲۱ به سود ایران

در این ست نیز دو تیم بازی برابری داشتند و بازی در امتیاز ۴ برابر شد. پس از 
آن لهستان امتیاز برتری 5 را به دست آورد تا الکنو تقاضای تایم استراحت دهد. 
در ادامه بازی دو تیم در امتیاز 10 مساوی شد. شاگردان الکنو امتیاز 1۴ بر 1۳ 
را از آن خود کردند و بازی جذاب تر از قبل دنبال شد تا در نهایت با امتیاز ۲۳ بر 

۲1 به سود ایران به پایان برسد.
الکنو پس از غلبه بر لهستان: چهار بازی دیگر در پیش است

 سرمربی تیم ملی والیبال ایران پس از پیروزی مقابل لهستان گفت: چهار بازی 
دیگر در پیش داریم. 

ولادیمیر الکنو سرمربی روس تیم ملی والیبال ایران در پایان این مسابقه قصد 
داشت مصاحبه ای زنده با شبکه سه سیما داشته باشد. الکنو مقابل گزارشگر 
این برنامه حاضر شد و هنگام گفتگو، ارتباط تصویری و صوتی با توکیو به مشکل 
خورد. الکنو در بخشی از صحبت هایش با بیان اینکه تیمش فقط یک بازی 
انجام داده است، به مسابقات پیش رو اشاره کرد و گفت: چهار بازی دیگر در این 

مسابقات خواهیم داشت.
 لازم به ذکراست :تیم ملی والیبال ایران در گروه A المپیک با تیم های لهستان، 
کانادا، ونزوئلا، ایتالیا و ژاپن همگروه است. پس از پایان مرحله گروهی چهار تیم 
به مرحله حذفی صعود خواهند کرد. ملی پوشان در بازی دوم روز دوشنبه از 
ساعت ۴:۳0 مقابل تیم ونزوئلا صف آرایی خواهد کرد. ونزوئلا در بازی نخست 

مقابل ژاپن، میزبان مسابقات شکست خورد.

شاهکار تیم ملی والیبال در گام نخست؛

قهرمان جهان مغلوب ایران شد رئیس هیئت کشتی استان قم مطرح کرد:

شرایط خوب نجاتی در المپیک توکیو
رئیس هیئت کشتی استان قم با تاکید براینکه نماینده قمی تیم ملی کشتی در المپیک 
شرایط جسمی وروحی خوبی دارد، گفت: بسیاری از ورزشکاران در رشته ها مختلف به 
دنبال کسب سهمیه المپیک هستند، زیرا خود کسب سهمیه یک موفقیت بزرگ است و 

کسب مدال یک موفقیت ماندگار است. 
عنوان  توکیو  المپیک  در  ملی  تیم  قمی  نماینده  با  رابطه  در  علیایی  محمدهادی 
کرد:علیرضا نجاتی از لحاظ روحی و جسمی در شرایط خیلی خوبی به سر می برد؛ 
زیرا بیش از 18 ماه است که در همه اردوهای آماده سازی تیم ملی حضور داشته و در 
مسابقات بین المللی جایزه بزرگ اوکراین نیز توانست با کسب بردهای ارزشمند مقابل 
قهرمان آسیا، قهرمان اروپا و نفرسوم دنیا جایگاه خودش را تثبیت کند. وی ادامه داد: 
نجاتی در مسابقات ۲01۹ غرب آسیا توانست مدال برنز وزن 60  کیلوگرم را کسب کند و 
سهمیه المپیک این وزن را نیز برای کشور بدست بیاورد ولی هر اتفاقی ممکن بود در این 
دو سال رخ دهد که علیرصا نجاتی اعزام نشود.  رئیس هیئت کشتی قم بیان کرد: این 
وزن دو پروسه کسب سهمیه و تثبیت شدن در تیم ملی را داشت که نجاتی با توانمندی، 
اقتدار وانگیزه ای که از خودش نشان داد این سهمیه را حفظ کرد و در تیم ملی فیکس 
شد. وی با اشاره به اینکه همه 16 نفری که در مسابقات المپیک حضور دارند رقیب های 
سختی هستند، زیرا مسیرها و فیلترهای زیادی را برای رسیدن به این جایگاه گذر کرده اند، 
افزود: با توجه به گروه بندی انجام شده این نماینده قمی دو رقیب خیلی سخت روسی و 
ژاپنی را پیش رو دارد که نجاتی در اولین مسابقات رده بزرگسالان خود مغلوب این کشتی 
گیر ژاپنی شده بود. علیایی با تاکید براینکه شرایط المپیک با مسابقات جهانی بسیار 
متفاوت است، تصریح کرد: بسیاری از ورزشکاران در رشته ها مختلف به دنبال کسب 
سهمیه المپیک هستند، زیرا خود کسب سهمیه یک موفقیت بزرگ است و کسب مدال 
یک موفقیت ماندگار است. وی با بیان اینکه علیرضا  نجاتی ۲۲ ساله است و می تواند در 
دو المپیک بعدی نیز حضور داشته باشد، اظهار کرد: همه دعا می کنیم که شیر بچه قمی 
که توانست بعد از ۳۲ سال سهمیه المپیک را کسب کند مدال بگیرد و تاریخ سازی خود 

را تکمیل کند. 

تمدید قرارداد ۴ بازیکن ؛

شیمیدر قم 9 مهره جدید جذب کرد
تیم بسکتبال شیمیدر قم برای فصل 1۴01 - 1۴00 رقابت های لیگ برتر بسکتبال 

باشگاه های کشور علاوه بر تمدید قرارداد چهار بازیکن، ۹ مهره جدید جذب کرد.
برپایه این گزارش ،باشگاه فرهنگی ورزشی شیمیدر قم بعد از موفقیت تیم بسکتبال 
این باشگاه در کسب مقام سوم فصل 1۴00 – 1۳۹۹ رقابت های لیگ برتر بسکتبال 
مردان ایران، تغییر و تحولات زیادی در کادر فنی و بازیکنان این تیم ایجاد و نفرات جدید 
را معرفی کرد. ۹ بازیکن جدید تیم شیمیدر قم در فصل آتی مسابقات لیگ برتر بسکتبال 
باشگاه های کشور تا این لحظه از نقل و انتقالات فصل 1۴01 – 1۴00 رقابت ها حامد 
حسین زاده از مهرام، روزبه ارغوان، محمدسینا واحدی، نوید رضایی فر، محمد جمشیدی، 
حسن علی اکبری و مایک رستم پور از شهرداری گرگان، محمد یوسف وند از ذوب آهن 

اصفهان و سالار منجی از پالایش نفت آبادان هستند.
همچنین با نظر کادر فنی تیم بسکتبال شیمیدر قم قرارداد چهار بازیکن این تیم که 
فصل گذشته نیز شیمیدر را در لیگ برتر همراهی می کردند نظیر میرو قازاری مقدم، رافی  
درغوکاسیان، امیرحسین آذری و علی دریایی با این تیم تمدید شده، ضمن اینکه باشگاه 

شیمیدر اعلام کرده اسامی سایر بازیکنان این تیم متعاقبا اعلام خواهد شد.
کادر مدیریتی و فنی باشگاه شیمیدر در فصل جدید مسابقات لیگ برتر هنریک 
درغوکاسیان )مالک و مدیرعامل باشگاه(، نصرت الله جعفریان )مدیر اجرایی باشگاه و 
سرپرست تیم(، مهران شاهین طبع )سرمربی(، احمد حیدری پرور )مربی(، امیرمهدی 
قانع )تکنیکال آنالیزور(، مهدی خیرخیز )ویدئو آنالیزور(، حسن لاچینی )بدن ساز(، 
حسین قلی نژاد )پزشک(، سجاد ایزدمهر )ماساژور( و حسین جعفری )تدارکات( هستند.

»جواد فروغی« ملی پوش تپانچه کشورمان با کسب مدال طلا در بازی های 
المپیک توکیو تاریخ ساز شد. او با کسب نخستین مدال طلا چراغ اول کاروان 

ایران را در توکیو روشن کرد.
در فینال مسابقات تپانچه بادی 10 متر مردان »جواد فروغی« ملی پوش 
کشورمان با کسب امتیاز ۲۴۴.8 موفق شد به مقام نخست دست پیدا کند و 
اولین مدال تاریخ تیراندازی و نخستین مدال کاروان ایران در بازی های المپیک 

توکیو را به دست بیاورد.
فروغی پیش از ظهرروز شنبه در فینال با عملکردی قابل تحسین از همان 
ابتدا قدرت خود را به رخ حریفان کشید و توانست فاصله امتیازی خود را با سایر 
مدعیان حفظ کند تا در نهایت با کسب مدال طلای المپیک به کار خود پایان 

دهد.
ورزشکارانی از کشورهای چین، اوکراین، صربستان، آلمان، هند، و کره در 

فینال حضور داشتند. 
در ادامه نماینده صربستان با کسب امتیاز ۲۳7.۹ و تیرانداز چینی با امتیاز 

۲17.6 به ترتیب مدال نقره و برنز گرفتند.
تیراندازی با این مدال به پنجمین رشته ورزشی مدال آور ایران در المپیک 
ادوار  در  ایران  برای  دوومیدانی  و  تکواندو  برداری،  وزنه  کشتی،  شد.  تبدیل 

المپیک مدال آور بوده اند.  
فروغی :

تصویر مدال طلا را در پروفایلم گذاشته بودم
نخستین مدال آور ایران در بازی های المپیک توکیو گفت: به کسب این مدال 

امید زیادی داشتم و حتی در جریان روند تولید و جنس مدال نیز بودم.
»جواد فروغی« روز شنبه پس از کسب مدال طلای المپیک توکیو اظهار 
داشت:  اول از همه این مدال به خاطر لطف خدا است، دوم هم لطف خدا است 
و سوم هم لطف او است. خانواده من و خودم خیلی وقت گذاشتیم و علیرغم 
شرایطی که کرونا بر ورزش کشور به ویژه تیراندازی وارد کرده بود و بسیاری از 
مراکز تعطیل شده بود و نمی توانستیم تمرین کنم، تمرینات را به صورت خشک 

در منزل انجام دادم.
او ادامه داد: بعد از آن در چند مسابقه آنلاین در قزاقستان و مصر شرکت 
کردیم و توانستیم  آمادگی خود را حفظ کنیم و در سطحی که برای مسابقات  
بین المللی نیاز بود، نگه داریم. در مسابقات هند و قهرمانی اروپا و جام جهانی 
کرواسی  شرکت کردیم و همه این موارد کمک کرد که به هدفی که از پیش تعیین 

کره بودیم برسیم و خدا را شکر منجر به بهترین نتیجه شد.
او در پاسخ به این سوال که آیا پیش بینی کسب مدال طلا را داشتید، گفت: من 

عکس مدال طلا را پروفایل خودم قرار داده بودم و حتی ساخت مدال را با دقت 
نگام می کنم و می دانم که حتی وزن آن 5۳8 گرم  و جنس آن از نقره با روکش 

طلا است و در نهایت هم به آن رسیدم.
فروغی در مورد آرامش خود در مرحله فینال تاکید کرد: مرحله مقدماتی را با 
آرامش شروع کردم اما در راند پنجم نمره ام کاهش پیدا کرد و استرس شدیدی 
پیدا کردم. واقعا خدا در مرحله فینال به من آرامش داد. وقتی هم که با نفرات 
قبلی اختلاف امتیاز پیدا کردم آرامشم بیشتر شد. البته ناگفته نماند که درصدی 

از این آرام بودن هم به شخصیت خودم بر می گردد.
او در پاسخ به این پرسش که وقتی پرستار بود، به این فکر می کرد روزی قهرمان 
المپیک شود، تاکید کرد: خیر، به هیچ وجه. جالب این است بگویم من از 
نوجوانی مشکل دریچه میترال دارم و این مساله باعث می شود برخی از اوقات 
روز تپش قلب داشته باشم به همین خاطر به هر رشته ورزشی فکر می کردم که 
شرکت کنم اما اصلا این تصور را نداشتم در رشته ای مثل تیراندازی که نیاز به 

ثبات دست دارد، فعالیت کنم و مدال المپیک بگیرم.  
فروغی در پایان گفت: از مربیانم  آقای نجفی، محسن نصر اصفهانی تشکر 
می کنم. خوشحالم که در این شرایط سخت کرونا باعث خوشحالی مردم شدم. 
خانواده ام  قطعا الان خیلی خوشحال هستند و من هم از خوشحالی آنها 

خشنودم.
رئیس فدراسیون تیراندازی:

 پیش بینی طلای فروغی را داشتیم
 رئیس فدراسیون تیراندازی گفت: خیلی تحت فشار بودیم اما پیش بینی 
کسب مدال طلا از سوی »جواد فروغی« را داشتیم و فقط آن را اعلام نکرده 

بودیم.
علی دادگر پس از کسب مدال طلای المپیک توسط »جواد فروغی« بیان 
کرد: این مدال اولین طلای کاروان ایران و اولین مدال المپیک تاریخ تیراندازی 
ایران بود که با این مدال دل مردم شاد شد. خیلی خوشحالم که این مدال به 
دست آمد ما خیلی تحت فشار بودیم و خوشحالم که با این مدال توانستیم دل ها 

را شاد کنیم.
وی ادامه داد: البته مدال میکس فروغی و رستمیان هم در راه است و باید 

منتظر مدال های دیگر هم باشید.
دادگر در خصوص پیش بینی مدال فروغی نیز خاطر نشان کرد: بله ما از ابتدا 

این پیش بینی را داشتیم اما پیش از المپیک پیش بینی خود را اعلام نکردیم. 
او در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه چه پاداشی برای جواد فروغی در 

نظر گرفته است افزود:  ۳ هزار دلار به او پاداش خواهیم داد.

»فروغی« مسن ترین طلایی ایران در تاریخ المپیک لقب گرفت:
تاریخ سازی فروغی در تیراندازی؛ طلای ناب در سرزمین آفتاب 

بموجب ماده 1۲ قانون ثبت اسناد و ماده 5۹ اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه 
ماهه چهارم 1۴00

 تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده هر 
آنچه طبق آرای هیات نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آنها باید تجدید شود به شرح ذیل 

آگهی می گردد.
الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی 

نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت ۹0 روز می باشد.

ب( املاکی که آگهی نوبتی آنها اشتباهاً انتشار یافته وبه دستور اداری تجدید می گردد.
لذا به موجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در 
این آگهی واخواهی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا مدت 
۹0 روز و آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده )ردیف ب( به مدت 
۳0 روز دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند همچنین طبق ماده 17 قانون 
مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی 
ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند اعتراضات یا 
گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلااثر است و طبق قسمت اخیر ماده 
16 قانون ثبت و تبصره ماده 17 رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره ۲ ماده واحده مصوب 
1۳7۳/0۲/15 اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده 16 قانون ثبت می بایست توسط معترض 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح 
قضایی پذیرد. ضمنا طبق ماده 56 آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در 
صورت مجلس تحدیدی قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف الف در ۲ نوبت به فاصله ۳0 

روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر می شود. )م الف1۴۲76(
تاریخ انتشار نوبت اول: یکشنبه ۱۴00/05/03
تاریخ انتشار نوبت دوم: دوشنبه ۱۴00/06/0۱
عباس پورحسنی-رییس ثبت اسنادمنطقه دوقم

لیست آگهی نوبتی سه ماهه اول سال ۱۴۰۰ بخش دو ثبت قم
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باور  این  بر  مبارز  روحانیون  مجمع  عضو  لاری،  موسوی  سیدعبدالواحد 
است که اصلاح طلب ها نباید از اصول خودشان عدول کنند بلکه باید همان 
روحیه اصلاح طلبی خودشان را در سیاست خارجی، در مدیریت داخلی و در 
حوزه های مختلف حفظ کنند، زبانشان، زبان نقد واقعی، نقد درست و نقد 

کارشناسی رفتارهای دولتی ها باشد نه انتقام گیری.
باید شنید«،»اصلاح طلبان  را  نیامدن مردم پای صندوق های رأی  پیام 
منتظر نیستند که سر رئیسی به دیوار بخورد«، »به دلایل نامشخص شورای 
را  مردم  رئیسی  »خداکند  گرفت«،  نادیده  را  رهبری  صحبت های  نگهبان 
نادیده نگیرد«،»اینکه بگوییم اصلاح طلبی مُرده است، فقط یک شوخی 
است«،»اصلاح طلبان هیچ چشمداشتی به قدرت نداشته باشند«،»رفتن 
ایرانیان به ارمنستان برای واکسن زدن توجیهی ندارد«،»اینکه امثال حجاریان 
مایوس می شوند و می گویند این نظام قابل اصلاح نیست فاجعه است«، و.... 
بخشی از اظهارات حجت الاسلام موسوی لاری وزیر کشور دولت سید محمد 
خاتمی و چهره شاخص مجمع روحانیون مبارز است .او که با صبر و حوصله به 
سوالات ما پاسخ می داد در طول یک ساعت و نیم زمان مصاحبه، چندین بار 
تاکید کرد که اصلاح طلبان نباید از مردم و دردهایشان غافل شوند و باید زبان 

مفاهمه با مردم را پیدا کرد.
چهره شاخص اصلاح طلب ضمن ارائه تحلیلی از شرایط قبل از انتخابات و 
بعد از انتخابات، شورای نگهبان را مقصر اصلی نیامدن مردم پای صندوق رأی 

دانست و اقدامات حذفی را موجب دلسردشدن مردم عنوان کرد.
موسوی لاری صریحا از مجلس یازدهم انتقاد می کند و معتقد است اقدامات 

این مجلس معیشت مردم و سیاست خارجی را قفل کرده است.
موسوی لاری که در کارنامه سیاسی خود وزیر کشور بودن را تجربه کرده است 
تاکید دارد اصلاح طلبان در این مقطع زمانی نباید چشمداشتی به قدرت 
داشته باشند؛ »اصلاح طلبان باید با استغناء کامل به آقای رئیسی بگویند هیچ 
جا)حتی فرمانداری و بخشداری( لازم نیست ما نیرو داشته باشیم ولی این 
اصول را شما رعایت کنید.« او تاکید بر مطالبه گر شدن اصلاح طلبان به جای 

منزوی شدن دارد.
مشروح مصاحبه خبرگزاری خبرآنلاین با حجت الاسلام سید عبدالواحد 
موسوی لاری، عضو مجمع روحانیون مبارز و وزیر کشور دولت اصلاحات را 

می خوانید؛
 *آقای موسوی لاری! شرایط کشور و فضای سیاسی را بعد از انتخابات 

چطور تحلیل می کنید؟
 شرایط بعد از انتخابات نمی تواند بدون ارتباط با شرایط قبل از انتخابات 
باشد. اگر بخواهیم شرایط قبل از انتخابات را یکبار دیگر ترسیم کنیم، شورای 
نگهبان با آن کاری که انجام داد که عده زیادی از چهره ها را ردصلاحیت کرد و 
حتی بعد از اینکه رهبری وارد ماجرا شد باز هم گوش نکرد، همه فکر می کردند 
مستندات شورای نگهبان کافی نبوده؛ حتی سخنگوی شورای نگهبان بعد از 
فرمایشات رهبری با وجود اینکه گفتند ما جلسه می گذاریم و بررسی می کنیم 

اما کاری نکردند.
جلسه شورای نگهبان بعد از بیانات رهبری تشکیل نشد چون...

 حتی من شنیدم یک فراخوانی داده بودند که بعد از ظهر همان روزی که 
رسانه ها سخنرانی رهبری را پخش کردند اعضا بیایند و در ارتباط با افرادی 
که احراز نشدند یک بار دیگر جلسه بگذارند اما یک اتفاقی که معلوم نیست از 
کجا و چگونه رخ داده، باعث شد این جلسه تشکیل نشود و حتی آن مطلبی 
که رهبری گفته بودند)جبران شود( زمین ماند و اعضاء شورای نگهبان به 
صراحت، نظر رهبری را در مورد این مسئله نادیده گرفتند که اینها شرایط قبل 

از انتخابات بود.
 * آن اتفاق و دلایل نامعلوم آن هنوز هم مشخص نشده است؟ شما 

چیزی نشنیده اید؟
 خیر.  یک احتمال وجود دارد و آن این است که بالاخره آنهایی که پشت 
صحنه هستند، آنها یک هدفی را مشخص و تنظیم کرده بودند و آن این که 
آقای رئیسی رئیس جمهور شود. اگر به این جمله رهبری عمل می کردند یک 
یا دو نفر از کاندیداهایی که احرازصلاحیت نشدند، به خصوص آقای لاریجانی 
که ریشه در جریان اصولگرا دارد، به صحنه رقابت انتخاباتی باز می گشت در 

نهایت تنظیمات آنها بهم می خورد.
شورای نگهبان نخواست تنظیماتش بهم بخورد

 در واقع انسان این گونه احساس می کند که این بی آبرویی را پذیرفتند ولی 
نخواستند که تنظیماتشان بهم بخورد. به هر حال این وضعیت نهادهای 
مسئول بود. وضعیت مردم هم مشخص است؛ در واقع جمع بندی مردم 
درکوچه و در بازار، بین نخبگان ، بین افراد عادی و در بین صنوف بعد از 
انتخابات ۹8 به این صورت است که رأی آنها بی ارزش است و مردم بنای 
مشارکت نداشتند، هرکسی هم که آمد و صحبت کرد مردم از تصمیمشآن 
صرف نظر نکردندعامه مردم بودند نه اینکه ما فکر کنیم یک گروه خاص بودند، 

واقعا گروه خاصی نبودند!
مردم با نظام مشکل نداشتند، ولی بی انگیزه بودند

  بنابراین من فکر می کنم آن چیزی که بعد از انتخابات اتفاق افتاد ثمره، 
نتیجه و ماحصل همان چیزی بود که قبل از انتخابات اتفاق افتاد و آن، انزوای 
عامه مردم از جریان انتخابات بود، 5۲ درصد که رسما شرکت نکردند، 7 ، 
8 درصد هم که آرای باطله بود و 7 ، 8 درصد هم آرای آقای همتی و آقای 

رضایی بود. گذشته از این مسائل، می خواهم بگویم که اکثریت مردم انتخابات 
را کارساز نمی دانستند نه اینکه با نظام مشکل داشته باشند، مردم می گویند 
رأی ما در یک محدوده خاص خلاصه شده است یعنی اراده مردم بعد از اراده 
اعضای شورای نگهبان و بعد از اراده آنهایی است که انتخابات را تنظیم کردند 

به همین دلیل مردم بدون رودربایستی نیامدند. یعنی مردم بی انگیزه بودند.
پیام نیامدن مردم را باید شنید

 *بعد از انتخابات چطور؟
 حال اما بعد از انتخابات، هیچ اقدامی در جهت التیام مردم صورت نگرفت، 
به هر حال مردم با نیامدنشان حرفی یا پیامی داشتند و کسی باید این حرف 
را بشنود. سخن مردم با رأی ندادنشان را چه کسانی باید بشنود؟ آنهایی که 
برگزارکننده انتخابات هستند و آنهایی که مدیر کشور هستند. من فکر می کنم 

نقیصه اصلی کار همین است.
قبل از انتخابات رقابت بود به هر صورت شورای نگهبان به گونه ای عمل کرد 
که غیرقابل قبول است و بعد از انتخابات، انتخابات تمام شده و کاندیدای شما 
رأی آورده است، پس التیامی نسبت به مردمی که به هر دلیل آزرده خاطر 
هستند داشته باشید یا یک قدمی برای مردم بردارید اما باز هم هیچ اتفاقی 

نیفتاد.
چه کسی بهتر از اصلاح طلبان پیام مردم را درک می کند؟

با  که  هستند  کسی  دنبال  مردم  که  است  این  شما  حرف   *معنای 
آنها صحبت کند و دردشان را بفهمد آیا می توانیم بگوییم که جریان 
اصلاحات و اصلاح طلبان، باز هم می توانند نماینده خوبی برای اقشار 
مختلف جامعه و مردم باشند؟ یعنی به گفته شما همان دردهای مردم 

را بیان کنند. از نظر شما این فرصتی برای اصلاح طلبان است یا خیر؟
 قبل از انتخابات یک بحثی بود که ما کاندیدا داریم یا نداریم و.... من آن روز 
گفتم یکی از بحث های ما این است که کاندیداهای ما را رد کردند ولی بحث 
اصلی ما یافتن زبان مفاهمه و گفتگو با مردم است، اصلاح طلبان هم باید در 
شیوه ها و روش هایشان تجدید نظر کنند تا زبان مردم را پیدا کنند. به هر حال 
مردم در سال 1۳۹8 و در سال 1۴00 با نیامدنشان یک پیام دادند، چه کسی 

بهتر از اصلاح طلبان می تواند این پیام را درک کند؟
تمام مشکلات کشور حسن روحانی نیست

 براندازها که می گویند ما از اول گفتیم که این حکومت قابل اصلاح نیست، 
دُگم اندیشان هم که می گویند هیج مشکلی وجود ندارد. )می گویند مهمترین 
کار یک پزشک تشخیص بیماری است، اگر تشخیص بیماری داد می تواند 
درمان کند در غیر این صورت نمی تواند(. مهم ترین مسئله این است که این 
آقایان درک نمی کنند مشکل وجود دارد بلکه فکر می کنند اگر رئیسی بیاید و 
حسن روحانی برود مشکل حل می شود یعنی مشکل حسن روحانی است در 
حالی که ممکن است حسن روحانی در این مشکل سهمی داشته باشد ولی 

تمام مشکل حسن روحانی نیست.
این دو گروه که هیچ کاری نمی توانند انجام دهند، تنها یک راه می ماند 
و آن هم راه اصلاح کردن از درون است و اگر این راه بسته شود به فاجعه 
منتهی می شود. اگر اصلاح طلبان یعنی کسانی که اصلاح امور را از طریق 
مسالمت آمیز در درون با ساز و کارهای قانون اساسی دنبال می کنند، مأیوس 

شوند مثل آقای حجاریان و امثال ایشان فاجعه است.
 مردم آسیب هایی دیدند که اصلاح طلبان باید آن آسیب ها را ریشه یابی 
کنند و بعد از شناخت ریشه های آن در جهت حل آنها برآیند، آن هم با هر 
ساز و کار قانونی که وجود دارد اگر غیر از این عمل کنند نمی توانند با مردم 
وارد مذاکره شوند. آقای رئیسی 1۴ مرداد رئیس جمهور مستقر می شود، یک 
هفته یا ده روز بعد هم دولت او معرفی می شود، رأی اعتماد می گیرند و وزرا در 

جایگاه خودشان قرار می گیرند.
 این جماعت و مطالباتی که خودشان دامن زدند یعنی آقای رئیسی و تیمی 
که با او کار می کردند الان می خواهند بروند به این مطالبات پاسخ دهند حال 
اگر راه حلی برای حل مشکلات نداشته باشند چگونه می توانند آن مطالبات 
را جواب دهند؟ راه حل هم در داخل و هم در خارج است. راه حل در داخل، 
پایان بخشیدن به مناقشات داخلی است، اینها به مدت ۳0 سال همیشه 
دنبال حذف بودند. مجلس سوم تمام شد و ۴۴ نفر از نمایندگان مجلس سوم 
را که بسیارشان از نیروهای خوب مجلس بودند را رد صلاحیت کردند و اولین 

قدم شورای نگهبان بعد از تفسیر اصل ۹۹ قانون اساسی بود.
 رئیسی باید فضا را کمی بهتر کند تا رئیس جمهور همه شود

 در مجلس چهارم و مجلس پنجم هم آمدند این رد صلاحیت ها را انجام دادند 
ولی در مجلس ششم با تمام فشارهایی که آوردند ما رفتیم، مذاکره کردیم، 
دعوا کردیم، خواهش کردیم و نگذاشتیم که فضا به سمت حذف مطلق پیش 
رود. اگر من بخواهم تمام گفتگوهایی که با اعضای شورای نگهبان درباره این 
مسئله داشتیم را بگویم زمان بسیاری می برد. نتیجه این روش حذف به اینجا 
رسیده که مردم دیگر نیامدند پس باید در داخل، نگاه جذبی، نگاهی که افراد 
مختلف بتوانند بیایند حاکم شود. این همه پرداختن به روزنامه نگاران، اذیت و 

آزار چهره های سیاسی، بگیر و ببند و احزاب اصلا نمی توانند فعالیت کنند.
 آقای رئیسی باید فضا را کمی بهتر کند تا بتواند در داخل به عنوان رئیس 
جمهور همه مطرح شود ولو اینکه از مقدمات نامقبولی رئیس جمهور شده 
است ولی الان دیگر رئیس جمهور قانونی است و این آقای رئیس جمهور باید 
در این مسیر در داخل حرکت کند. این سختگیری ها و برخوردها از روزنامه 

نگاران گرفته تا محیط زیستی ها باید حل شود. در ارتباط با خارج هم، اگر 
یادتان باشد آقای ولایتی جمله بسیار خوبی در دوره قبل از انتخابات زمانی که 
با آقای جلیلی رقابت می کرد گفت؛ گفت مذاکره یک اصولی دارد، مذاکره 
امری دو طرفه است این گونه نیست که یک طرف حرف خودش را بزند و بیاید، 

مذاکره یک بده بستان است تا بتوانید به نتیجه برسید.
خطبه خواندن در مذاکره روش شکست خورده است

 آقای ولایتی به آقای جلیلی گفت این گونه نیست که در آنجا یک مقاله یا 
یک خطبه بخوانید و بعد هم بیایید. آن روش، روش شکست خورده ای است. 
آقای رئیسی می خواهد چه کار کند؟ اگر نخواهد مذاکره کند و گفتگو با دنیا 
را جدی تلقی کند همه مشکلاتی که تلنبار شده است به توان چند حفظ می 
شود یا توسعه پیدا می کند و نمی تواند به هیچ کدام از وعده هایی که مردم 
داده است عمل کند و سرخوردگی مردم بیشتر می شود. بنابراین باید این 

کارها صورت بگیرد.
اصلاح طلبان منتظر نیستند که سر رئیسی به دیوار بخورد

 *اصلاح طلبان در این وضعیت باید چگونه رفتار کنند؟
 اصلاح طلب ها در این میان نباید از اصول خودشان عدول کنند بلکه باید 
را در سیاست خارجی، در مدیریت  همان روحیه اصلاح طلبی خودشان 
داخلی و در حوزه های مختلف حفظ کنند، زبانشان، زبان نقد واقعی، نقد 
درست و نقد کارشناسی رفتارهای دولتی ها باشد نه انتقام گیری از آنها. اینکه 
بنشینند و تماشا کنند و بگویند دیدید که آقای رئیسی هم سرش به دیوار 

خورد؛ این اصلا شأن اصلاح طلبی نیست.
 اصلاح طلبان باید نقد کنند و راه را نشان دهند و همین دولت را وادار کنند 
که پای مطالبات مردم بایستند و این هم یک پیش فرض دارد و آن این است 
که اصلاح طلبان زبان مفاهمه با مردم را از دست ندهند، مردم همانطور که 
در گذشته به اصلاح طلبان به عنوان یک پناهگاه نگاه می کردند، ) وقتی که 
آقای خاتمی می گفت تکرار می کنم و مردم می آمدند( آن زبان مفاهمه با مردم 

نباید از دست برود.
روش اصلاح طلبان، زنده باد مخالف من است

 اینکه کار سختی نیست بیایید بلکه باید ۲0 شاخص بگذارید؛ در عرصه بین 
المللی، در مناسبات داخلی، در اقتصاد کلان، در اقتصاد ریز معیشتی، در 
مسائل اجتماعی و گشت ارشاد، در محیط دانشجویی، در توجه به تشکل 
های صنفی، در مسائل مربوط به احزاب و گروه ها و نهادهای واسط، اینها 
را بیاورید و بگویید این پنج، شش دولت چگونه عمل کردند؟ آقای هاشمی 
چگونه عمل کرده؟ آقای خاتمی چگونه عمل کرده؟ آقای مهندس موسوی 
و آقای احمدی نژاد و آقای روحانی ... اگر به اینجا رسیدید که همه شاخص 
ها در اواخر سال 75 تا سال 8۴ شاخص های مثبتی است، متوجه می شویم 
پس آن روش جواب داده است، آن روش چه روشی است؟ آن روش اصلاح 
طلبان است؛ روش زنده باد مخالف من(، روشی که گفتگوی تمدن ها بجای 
جنگ تمدن ها مطرح شده است که آقای خاتمی گفتگوی تمدن ها را مطرح 

کرده است.
 در دانشگاه ها، میدان دادن به تشکل ها کار بسیار خوبی بود که در آن دوره 
صورت گرفت، انجمن های اسلامی و انجمن های علمی فعال شدند، کار 
کردند و حضور پیدا کردند.  دانشجوها با استاد ارتباط معنوی و فکری برقرار 
کردند، آمدند گفتند هیئت های امنای دانشگاه ها برای دانشگاه تصمیم 
گیرنده باشند و ارتباط دانشگاه ها با وزارت علوم نقطه چینی شود و به تعبیری 
آقا بالا سری نباشد. در نتیجه چقدر توانستند در این زمینه فعال شوند. در 
محیط های علمی و انجمن های علمی فعال شدند و کار کردند، بخش های 
زیادی است مثل NGO ها،NGO های محیط زیست و.... . اگر شاخص های 
مختلف در دوره 75 تا 8۴ مثبت بوده پس آن روش جواب داده است پس چرا 
می خواهید آن روش را رها کنید و به سراغ روش های دیگر بروید؟ آن روش ها 

که دیگر جواب نمی دهند.
اصلاح طلبان نه منزوی شوند و نه از هول حلیم به داخل دیگ 

بیفتند!
 *جریان شما حداقل برای چندسال آینده خارج از قدرت خواهد بود، 

این فضا برای جریان اصلاحات تهدید است یا فرصتی برای بازسازی؟
 اگر اصلاح طلبان خوب عمل کنند فرصت است و اگر بد عمل کنند تهدید 
است. این مسئله به آن درک درست اصلاح طلبان برمی گردد. به نظر من 
اصلاح طلبان نباید خودشان را منزوی کنند به تعبیری، نباید از هول حلیم در 
دیگ بیفتند که الان بخواهند اصول و ارزش های اصلاح طلبانه شان را کنار 
بگذارند تا به آنها پست و سمتی دهند. آنها باید با استغناء کامل به آقای رئیسی 
بگویند هیچ جا)حتی فرمانداری و بخشداری( لازم نیست ما نیرو داشته باشیم 

ولی این اصول را شما رعایت کنید.
 به نظر من اصلاح طلبان باید از اصلاح طلبی دفاع کنند و اصول و ارزشهای 
اصلاح طلبی را دنبال کنند و هیچ چشمداشتی برای حضور در هیچ یک 
از مناصب حکومتی نداشته باشند و از آن طرف به خودشان بقبولانند که 

انزواطلبی و عافیت طلبی هم در شان آنها نیست.
اصلاح طلبان باید مطالبه گر شوند

 *منظورتان این است که مطالبه گر باشند؟
آنها همان چهارچوب های  تابلوی  یعنی  باشند،  باید مطالبه گر  آنها   بله، 
اصلاح طلبی باشد و دائما به آقای رئیسی بگویند این بخش اقتصاد باید 
اصلاح شود، اینجا روشتان در برخورد با احزاب بد است باید اصلاح شود و 
... بنابراین دائما باید حرفهای خودشان را بزنند. اگر این کار را انجام دهند 
کشور یک بُعدی نمی شود. همین الان می توان یک ارزیابی انجام داد مبنی 
بر این که در این مدت یک ساله ای که از عمر مجلس گذشته، دغدغه اینها 
چه بوده است؛ در واقع نمایندگان مجلس از روز اولی که آمدند دغدغه شان 
این بوده که فضای مجازی را ببندید، آنجا را کنترل کنید، جلوی مذاکرات و 
گفت و گو با دنیا را بگیرید و امثال اینها. اینها ذهنیت حاکم بر این مجلس 
است. این مجلس الان می خواهد کشور را مدیریت کند آیا می تواند؟ اصلاح 
طلبان باید همین مجلس را در همین موضع گیری هایش نقد کنند و جامعه 
را در جریان قرار دهند که چه اتفاقاتی افتاده و با حذف جریان اصلاح طلب 
از رقابت های انتخاباتی در سال ۹8، مجلسی با این مشخصات شکل گرفته 
است و این مجلس، مجلسی است که کشور را به سمت ناکجاآباد برده است. 

اگر این دولت هم مشابه این مجلس عمل کند فاجعه است.
اصلاح طلبان باید واقعیت ها را ببینند نه اینکه در آسمان ها زندگی کنند

صورت  رای  صندوق های  طریق  از  باید  قدرت  جایی  به  جا  معتقدیم   ما 
گیرد ولی نه به هر قیمتی و در هر شرایطی. به نظر من کارگزاران هم الان به 
این نتیجه رسیده اند که بالاخره باید یک جایی بایستند و دیگران هم باید 
با آنها همراه شوند و در آسمان ها زندگی نکنند و درد مردم و مطالبه مردم را 
واقعی تر ببینند. اگر مردم به دنبال معیشت هستند ما روی بحث حضور 
مردم در ورزشگاه تکیه نکنیم البته اینکه خانم ها آزاد باشند و بتوانند هرکجا 
که می خواهند با حفظ شأن و جایگاهشان بروند یک حرف درستی است و 
اصلاح طلبان از آن حمایت می کنند ولی وقتی که طرف در زباله ها می گردد 

تا غذایی برای بچه اش پیدا کند، این مساله مهمتر است.
 *یعنی اولویت بندی کنند...

 بله. مشکل ما که می گوییم باید حرف دل مردم را بفهمیم این است، مردم در 
بسیاری از جاها حرف اصلاح طلبانه را می پسندند ولی می گویند الان خانه 
ما آتش گرفته و شما دنبال این هستید که مثلا فلان جا چه کار کنید؟ ما باید با 

اولویت بندی و درک واقعیتهای زندگی مردم با آنها همراه شویم.

موسوی لاری:

صورتبندی صحیح اعتراضات خوزستان ؛ اصلاح طلبان چشمداشتی به قدرت ندارند

مردم حق دارند

»هیچ گله ای از آنها نمی توان داشت« محور اصلی واکنش رهبر معظم انقلاب و 
مسئولان به اعتراضات در خوزستان است. واکنشی که مورد انتظار جامعه بوده و با درک 

درست از صورت مسئله دستیابی به راه حلی بلندمدت و اثرگذار را فراهم می کند. 
تشنگی خوزستان و اعتراض به حق مردم آن استان به این موضوع مهمترین رویداد 
خبری 10 روز گذشته در کشور بوده است. خشکسالی طبیعی و سیاست های غیر 
طبیعی، منابع آب و آبادانی یکی از مهم ترین استان های ایران را نابود کرده و زمینه 
ساز مشکلات بسیاری در جنوب کشور شده است. اعتراض مردم این استان طی 
روزهای گذشته به شرایط خود در حالی به تیتر یک رسانه های داخلی و خارجی تبدیل 
شد که بسیاری از حاضران در این اعتراضات بر مسالمت آمیز بودن آن تاکید کردند و 
»مظاهرات سلمیه« به هشتگ شبکه های اجتماعی تبدیل شد. اعتراضات مسالمت 
آمیز و در عین حال به حق مردم خوزستان به شرایط دشوار آبی، معیشتی و شغلی از 
سوی مسئولان کشور واکنش هایی در پی داشت و تلاش ها برای کاستن از رنج های 

مردم آغاز شده است.
 رهبر انقلاب درباره مشکلات خوزستان چه گفتند

اعتراضات خوزستان درحالی وارد هفته دوم خود می شود که تلاش ها برای کاستن 
از مشکلات از سوی دولتمردان با تاکید بر محترم شمردن حق اعتراض مردم خوزستان 
آغاز شده است. در واکنش به رویدادهای خوزستان رهبر انقلاب هم روز گذشته-جمعه 
1 مرداد- به نکاتی اشاره کردند. پذیرش وجود مشکل در استان نخستین و مهم ترین 
موضوعی بود که رهبر انقلاب در سخنان خود با اشاره به مشکلات عمیقاً دردآورد 
مردم وفادار استان خوزستان در زمینه آب، مسئولان دستگاه های دولتی و غیردولتی 
را موظف کردند به صورت جدی رسیدگی به مشکلات و مسائل مردم خوزستان را دنبال 

کنند.
اقدامات اشتباه و کاستی های گذشته محور دیگر، سخنان رهبری در واکنش به 
رویدادهای خوزستان بود و ایشان با گلایه از رعایت نشدن توصیه های متعدد قبلی 
قرار  توجه  مورد  توصیه ها  آن  »اگر  افزودند:  اهواز  فاضلاب  و  خوزستان  آب  درباره 
می گرفت مسلماً این وضع ایجاد نمی شد که مردم وفادار خوزستان را با وجود این همه 

امکانات و استعدادهای طبیعی و کارخانجات در استان، ناراضی و ناراحت کند.«
مهمترین بخش از سخنان روز گذشته رهبر انقلاب اما پذیرش حق اعتراض مردم 
خوزستان به شرایط موجود بود. ایشان ضمن پذیرش وجود ناراحتی میان مردم، 
تصریح کردند: »مردم ناراحتی خود را بروز دادند اما هیچ گله ای از آنها نمی توان داشت 
چراکه مسئله آب آن هم در آن آب وهوای گرم خوزستان مسئله کوچکی نیست.« عدم 
انکار موضوع ناراحتی مردم و مقصر جلوه دادن آن ها و نیز عدم تقلیل مشکل، از 
محورهای مهمی است که مسئولان زیربط در تحلیل سخنان رهبر انقلاب باید آن را 

مورد توجه قرار دهند.
واکنش مسئولان به حوادث خوزستان

رییس  هم  کنونی  دولت  هم  خوزستان  در  اعتراضات  نخست  روزهای  همان  از 
جمهوری آینده به این اعتراضات واکنش نشان دادند. »محترم شمردن حق اعتراض« 
از سوی حجت الاسلام حسن روحانی در گفت و گوی تلفنی روز پنجشنبه با استاندار 
خوزستان مورد تاکید قرار گرفت. رییس جمهوری گفت: »مردم خوب، صبور و مقاوم 
استان تردید نداشته باشند که دولت گوش شنوای صدای اعتراض بحق آنها است و 
همه سعی و تلاش خود را برای حل سریع مشکل بی آبی ناشی از خشکسالی بی سابقه 
کشور و انباشت مشکلات باقی مانده از سال های گذشته، به کار خواهد بست.« رییس 
جمهوری پیش از این و در مراسم افتتاح خط لوله نفتی گوره- جاسک هم بر حق 
اعتراض قانونی مردم تاکید کرد و گفت: »این اعتراضات حق مردم است مردمی که 
در دمای بالای 50 درجه زندگی می کنند با مشکل کم آبی این حق طبیعی را دارند که 

سخن بگویند و حرف بزنند در چارچوب قانون اعتراض کنند.«
»علیرضا معزی« معاون اطلاع رسانی و ارتباطات دفتر رییس جمهوری هم در تاکیدی 
بر سخنان رییس جمهوری، اعتراض مدنی مردم خوزستان را حق مسلم شهروندیِ آن 
ها دانست و تصریح کرد که نباید معترضان را به گروه های کوچک امنیت ستیز تقلیل 

داد.
»علی شمخانی« دبیر شورای عالی امنیت ملی هم در توییتی احساس تبعیض را 
دردناک تر از خشکسالی و بی آبی دانست و تصریح کرد: »تاکنون سهم مردم خوزستان 
از شرکت های نفتی و واحدهای صنعتی بزرگ استان، فخرفروشی مدیران و کارکنان 

غیربومی و پروازی و حسرت بوده است.«
»اسحاق جهانگیری« معاون اول رییس جمهوری هم روز جمعه در سفری به خوزستان 
ضن دیدار با سران عشایر و نخبگان اهواز، هدف از سفر خود را اطمینان بخشی به مردم 
درباره پیگیری جدی دغدغه های آن ها عنوان کرد. جهانگیری همچنین از »عبدالرضا 
رحمانی فضلی« وزیر کشور، »محمدباقر نوبخت« رییس سازمان برنامه و بودجه کشور، 
»رضا اردکانیان« وزیر نیرو و »کاظم خاوازی« وزیر جهاد کشاوزی خواست تا معاونان آن 
وزارتخانه ها به سرپرستی رییس ستاد مدیریت بحران به اهواز سفر کرده و در نشست 

ستاد مدیریت بحران استان، رسیدگی فوری به مسائل مردم را در دستورکار قرار دهند.
حجت الاسلام »ابراهیم رییسی« رییس جمهوری منتخب هم از تشکیل شورای 
راهبری ویژه ای برای رسیدگی به وضعیت استان خوزستان خبر داد و گفت: »دولت 
برای رفع مشکلات خوزستان برنامه کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت خواهد داشت. 
تامین آب آشامیدنی مردم و صیانت از دام کشاورزان در اولویت قرار دارد و باید به مردم 

اطیمنان داد که خسارت های وارد شده به آنان به نحو مناسب تامین خواهد شد.«
هیاتی از سوی حجت الاسلام »غلامحسین محسنی اژه ای« رییس قوه قضاییه، 
دادستان و وزارت نیرو و نیز نمایندگان خوزستان به این استان سفر کرده و از نزدیک در 
جریان رویدادها و اقدامات قرار گرفتند. شماری از اعضای مجلس خبرگان رهبری هم 
نسبت به رویدادهای این استان از جمله کشته شدن برخی از جوانان معترض واکنش 

نشان داده و خواستار رسیدگی به دلایل مرگ آن ها شدند.
و  کشاورزی  اراضی  در  دریا  آب  پیشروی  از  جلوگیری  برای  اعتبار  اختصاص 
نخلستان های آبادان و خرمشهر، پرداخت مانده مطالبات کشاورزان ناشی از خسارت 
آبرسانی  تأمین آب،  پروژه های  اراضی کشاورزی استان خوزستان، اجرای  به  وارده 
روستایی و عشایری و مقابله با تنش آب شرب، کشاورزی و منابع طبیعی و لایروبی 
در  طبیعی  منابع  سنواتی  نهال کاری های  آبیاری  استان،  رودخانه های  و  کانال ها 
کانون های بحرانی ایجاد گرد و غبار، مبارزه با آفات و بیماری جنگل ها و تأمین علوفه 
و آب دام های سنگین )گاومیش( و جبران خسارت وارده به این نوع دام ها در استان 
خوزستان از مهم ترین تصمیمات هیات وزیران در ارتباط با شرایط بغرنج مردم خوزستان 
بود. همچنین شامگاه دیروز رسانه ها رهاسازی آب سد کرخه پس از ۲0 روز تنش 
آبی، خبر دادند که موجب بازگشت آب به کانال های آبی رفیع، بستان، سوسنگرد، 

هورالعظیم و روستاهای حاشیه رودخانه کرخه شده است.
خوزستان و چالش های فرازمانی آن

بخش بزرگی از مشکلات مردم خوزستان معلول تصمیم گیری های عجیب و گاهی 
اشتباه در حوزه محیط زیست و توسعه کشور بوده است. تصمیماتی از جنس سدسازی 
های بی قاعده و استخراج های خارج از ضوابط از یک سو و خشکسالی و خشک شدن 
تالاب ها از سوی دیگر معضلاتی را برای آن منطقه ایجاد کرده است اما به عقیده برخی 
از کارشناسان امکان تکرار چنین معضلاتی در مناطق دیگر کشور هم وجود دارد و از 
این رو برای پیشگیری از آن ها باید به تصمیمات قاطع و اقدامات اساسی دست زد. 
تصمیماتی که در کنار توسعه صنعتی و خودکفایی کشاورزی، به بسترهای محیط 

زیستی آن ها هم توجه دارد و پایبند است.
به نظر می رسد چالش اکنون خوزستان، راه حلی کوتاه مدت و معجزه آسا نخواهد 
داشت زیرا خشکی تالاب ها و رودها در این استان آبخیز کوتاه مدت و آنی روی نداده 
است و سال ها تصمیم گیری خارج از منطق محیط زیستی در کنار خشکسالی های 
بی سابقه در کشور بستر چالش کنونی را به وجود آورده است. از این رو پرداختن به 
مسئله خوزستان و تشنگی این استان بدون در نظر گرفتن چنین واقعیت هایی و با 
صرف ربط دادن اعتراضات به عناصر خارجی، صورتبندی غلطی از مسئله به دست 
داده و در نهایت حل آن را اگر نه غیرممکن بلکه با دشواری های بسیاری همراه خواهد 
کرد؛ دشواری هایی از جنس مهاجرت های گسترده از استان و بیماری های سخت 

و آسان.
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کسی از شما نباید دخترش را شوهر بدهد تا این که نظر او را 
در باره خودش جویا شود؛ چرا که او خواسته خودش را بهتر 
می داند. پس اگر سکوت کرد یا گریست یا خندید، در واقع، 
رضایت داده است، و اگر رضایت نداد، نباید او را به ازدواج 

]آن فرد [در آورد .
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مدیرمنطقه هفت شهرداری قم گفت: پیاده راه 
آیت الله مرعشی نجفی تا اسفند به طور کامل به 

بهره برداری می رسد.
 : اظهارداشت  خبر  این  اعلام  فربا  متین  مجید 
مرحله سوم آرام سازی هسته مرکزی شهر حد فاصل 
ماه  از  شهدا  چهارراه  تا  النمر  باقر  شهید  خیابان 
گذشته آغاز شده و پس از ۹ ماه به طور کامل به بهره 

برداری می رسد.
متین فر با بیان اینکه 15 میلیارد تومان اعتبار برای 
اجرای این طرح در نظر گرفته شده گفت: طول این 
طرح ۳۳0 متر و عرض آن ۲0 متر است و در مجموع 

6500 متر مربع را در بر می گیرد.
در  شهری  سبز  فضای  توجه  قابل  افزایش  وی 
هسته مرکزی را یکی از مزایای مهم اجرای این طرح 
عنوان کرد و گفت: در خیابان ارم سابق )آیت الله 
مرعشی نجفی( 50 تا 60 متر فضای سبز وجود 
داشت، اما با اجرای طرح پیاده راه سازی، 600 متر 

به فضای سبز این خیابان اضافه می شود.
مدیرمنطقه هفت شهرداری قم به دیگر اهداف 
طرح آرام سازی و پیاده راه سازی هسته مرکزی شهر 

اشاره کرد و گفت: ایجاد فضای معنوی در اطراف 
حرم، بهبود عبور و مرور عابرین و زوار، ایجاد امنیت 
حس  ایجاد  و  بصری  آلودگی های  رفع  محیطی، 

آرامش از دیگر اهداف اجرای این طرح است.
و  داد  خبر  راه  پیاده  این  دقیق  طراحی  از  وی 
گفت: فضا در این پیاده راه به گونه ای طراحی شده 
تا خودرو های امداد رسان به سهولت تردد کنند و 
همچنین جابجایی خودرو های حمل بار کسبه نیز 

بدون مشکل صورت پذیرد.
متین فر همچنین گفت: در مراحل بعدی اجرای 
محدوده  شهر،  مرکزی  هسته  آرام سازی  طرح 
حدفاصل سه راه تا چهارراه بازار و همچنین بلوار بهار 

به پیاده راه تغییر کاربری میدهند.
لزوم ایمن سازی مراکز تجاری هسته مرکزی 

شهر قم
ویدربخش دیگری از سخنان خود ، وجود مراکز 
تجاری در سطح منطقه را موردتوجه قرار داد و ابراز 
کرد: حجم بالای مراکز تجاری و پاساژها و قدمت 
منطقه متأسفانه مانند بمب ساعتی بوده که احتمال 
هرگونه خطری را می توان برای این اماکن پیش بینی 

کرد.
متین فر با تأکید بر اینکه مسئولان استانی باید 
همتی مضاعف برای مباحث ایمنی مراکز تجاری 
شد:  یادآور  باشند،  داشته  شهر  مرکزی  هسته 
جلسات مختلفی در این زمینه با حضور دستگاه های 
مختلف و صنوف و هیئت امنای مجتمع های تجاری 
و  معضلات  آسیب شناسی  و  است  تشکیل شده 

مشکلات این مراکز شده است.
مشکلات  مجتمع ها  از  برخی  داد:  ادامه  وی 
نیز  نظام مهندسی  سازمان  با  که  دارند  سازه ای 
هماهنگی لازم برای تقویت صورت گرفته که زمان بر 
است؛ قسمتی نیز موارد سیال و جاری بوده و گاهی 
مجتمع ها ایراد سیم کشی برق دارند که شناسایی و 
به هیئت امنا ابلاغ شده که هر چه سریع تر آن را رفع 

کنند.
کرد:  اذعان  قم  شهرداری  هفت  منطقه  مدیر 
مکان های تجاری نیز وجود دارند که با نصب چند 
که  می شود  برطرف  مشکل  آتش نشانی  کپسول 
این مورد نیز در دستور کار قرار داشته و در حال 

اجراست. 

مدیرمنطقه هفت شهرداری قم خبرداد:

بهره برداری از پیاده راه آیت الله مرعشی نجفی تا اسفند

پیامبر  بلوار  اینکه  بیان  با  قم  شهرداری  سرمایه گذاری  امور  مسئول 
بخش  سرمایه گذاری  حوزه  در  مهمی  ظرفیت های  دارای  اعظم)ص( 
خصوصی است، گفت: حدود دو هزار و ۳00 میلیارد تومان سرمایه گذاری 

در طول 6 سال گذشته در قم صورت گرفته است.
معرفت با تشریح فعالیت ها در حوزه سرمایه گذاری شهرداری قم اظهار 
داشت: ایجاد درآمد و اقتصاد پایدار و افزایش پیشرفت و توسعه شهر قم، 
از اهم وظایف در این حوزه در  با جذب سرمایه های داخلی و خارجی 

شهرداری قم است.
مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم افزود: در دوره دکتر سقائیان 
نژاد شهردار قم، اتفاقات خوبی در حوزه سرمایه گذاری و مشارکت در 
سطح شهر اتفاق افتاده است که در این میان بلوار پیامبر اعظم)ص( 
دارای ظرفیت های مهمی در حوزه سرمایه گذاری بخش خصوصی به 

شمار می رود.
وی در مورد پروژه بلوار پیامبر اعظم)ص( تصریح کرد: این پروژه در سال 
88 با فروش اوراق مشارکت به مبلغ ۴00 میلیارد تومان در کشور صورت 
گرفت و در کمتر از یک هفته همه اوراق به فروش رسیده و استقبال خوبی از 

سوی شهروندان از این طرح ملی و استانی اتفاق افتاد.
معرفت ابراز کرد: در سنوات گذشته بحث تملک بدنه زمین های بلوار و 
احداث بزرگراه در این مسیر انجام شد و در مدیریت جدید از سال ۹۴ که 
بحث مشارکت در بلوار پیامبر اعظم)ص( مطرح شد، پروژه های خوبی از 

طریق مشارکت بخش خصوصی به نتیجه رسید.
بلوار پیامبر اعظم)ص( ظرفیتی  مهم در حوزه سرمایه گذاری

پیامبر  بلوار  تأثیرگذار و شاخص در  پروژه  اینکه نخستین  بیان  با   وی 
اعظم)ص(، احداث هتل 5 ستاره طوبی در 16 طبقه شامل منفی 6 طبقه 
زیرزمین و ده طبقه روی زمین و دارای استانداردهای بین المللی است، 
گفت: در حال حاضر سقف منفی 6 این پروژه زده شده و با توجه به اینکه 

از توانمندی مالی خوبی برخوردار  نیز  سرمایه گذاری بخش خصوصی 
است، پیشرفت قابل توجهی را پشت سر گذاشته می گذارد.

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم خاطرنشان کرد: هتل 5 ستاره 
طوبی در فاز یک بلوار پیامبر اعظم)ص( و روبروی تقاطع بلوار حرم جمکران 
و تقاطع سمیه در جوار امام زاده احمد ابن قاسم)ع( قرار دارد و از نظر 

موقعیت دارای شرایط منحصربه فردی در سرمایه گذاری است.
وی با تأکید بر اینکه این هتل 5 ستاره در زمینی به مساحت 8 هزار و 
1۴0 مترمربع و زیربنای ۹۲ هزار مترمربع در حال ساخت است اذعان 
کرد: چنین پروژه ای با این حجم زیربنا، مدت طولانی می طلبد که به مرحله 
بهره برداری برسد، اما با تلاش های انجام گرفته پیش بینی می شود در سال 

آینده این پروژه افتتاح شود.
جذب  تومان  میلیارد  و ۳00  هزار  حدود ۲  جذب  به  اشاره  با  معرفت 
سرمایه گذاری در شهر قم در 6 سال گذشته یادآور شد: مدیریت شهری 
در حوزه سرمایه گذاری در حوزه سرمایه گذاری کارنامه قابل قبولی دارد و 
در سال ۹۹ علی رغم درگیری کشور با کرونا و تحریم های موجود در بخش 

سرمایه گذاری موفق عمل کردیم.
وی با اشاره به انواع پروژه های سرمایه گذاری از سال ۹۴ تا 1۴00 در 
مدت 6 سال اظهار داشت: در سال ۹۴ با توجه به آغاز دوره مدیریت جدید 
و شناخت وضع موجود برنامه ریزی های خوبی در حوزه سرمایه گذاری در 

قم انجام شد.
مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم اظهار داشت: در سال ۹5 تعداد 
۳ پروژه با 51۴ میلیارد تومان، در سال ۹6 دو پروژه با ۳۳ میلیارد تومان و 

در سال ۹7 نیز ۴ پروژه با ۳۴۲ میلیارد تومان سرمایه گذاری عملیاتی شد.
وی ادامه داد: در سال ۹8 این رقم به 5 مورد و حجم سرمایه گذاری ۲۹6 
میلیارد تومان افزایش یافت و اوج سرمایه گذاری نیز در سال ۹۹ رقم خورد 

که ۹ پروژه با قرارداد 111۴ میلیارد تومان منعقد شد.

مسئول امور سرمایه گذاری شهرداری قم خبرداد:

جذب 2۳۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری

طرح:محمدعلی رجبی

المپیک کرونایی 2۰2۰ ژاپن

حضور نماینده  عربستان در مراسم تحلیف رئیسی؟
یک منبع آگاه با اشاره به برگزاری مراسم تحلیف سیدابراهیم رئیسی پیش از نیمه مرداد گفت: ایران از عربستان 
برای حضور در این مراسم دعوت کرده است و به نظر می رسد سعودی ها هم نظر موافق خود را اعلام کرده باشند.یک 
منبع آگاه در گفت وگو با خبرنگار اعتمادآنلاین از احتمال حضور نماینده ای از پادشاهی عربستان در مراسم تحلیف 
سیدابراهیم رئیسی خبر داد و اظهار کرد: با توجه به حل وفصل تمامی موارد اختلافی دوجانبه هر لحظه امکان اعلام 
بهبود روابط تهران و ریاض و بازگشایی سفارتخانه ها وجود دارد.او افزود: در حال حاضر مذاکرات در پایتخت های 
برخی از کشورهای عربی در جریان است و بیشتر موارد اختلافی نه در مورد مناسبات ایران و عربستان بلکه درباره 
وضعیت کشورهای یمن، لبنان و عراق است.این منبع آگاه با بیان این که احتمال می دهد در مراسم تحلیف آقای 
رئیسی اتفاقی رخ دهد، ادامه داد: طرفین در حال مذاکره هستند که در مراسم تحلیف حرکت نمادینی انجام شده 
و پس از آن روابط آغاز شود.او تصریح کرد: بر اساس شنیده ها خوشبختانه گفت وگوهای تهران و ریاض وارد فضای 
سیاسی نشده و در رویه قابل قبولی پیش می رود. پس امکان از سر گیری مجدد مناسبات وجود دارد.به گفته این 
منبع آگاه، نخست وزیر عراق در آینده نزدیک به واشنگتن سفر می کند و بهبود روابط ایران و سعودی یکی از موارد 

احتمالی گفت وگوی او با بایدن خواهد بود اما با این حال باید دید که اوضاع به چه صورتی به پیش می رود.

وام 1۰۰ میلیونی به زنان سرپرست خانوار و معلول 
مدیرکل دفتر توانمندسازی خانواده و زنان سازمان بهزیستی کشور اعلام کرد که در لایحه بودجه سال 1۴00، 
۳000 میلیارد تومان برای اشتغال گروه های هدف سازمان بهزیستی با اولویت زنان سرپرست خانوار در نظر گرفته 
شده است. فاطمه عباسی در گفت وگو با ایسنا گفت: درخصوص پرداخت وام 100 میلیون تومانی بهزیستی به ازای 
ایجاد هر شغل ویژه زنان سرپرست خانوار، گفت: تاکنون برای اشتغال زنان، وام 50 میلیون تومانی پرداخت می شده 
است.وی با بیان اینکه در لایحه بودجه سال 1۴00، ۳000 میلیارد تومان برای اشتغال نیازمندان سازمان بهزیستی 
با اولویت زنان سرپرست خانوار در نظر گرفته شده است، افزود: این وام برای گروههای هدف سازمان با اولویت زنان 
سرپرست خانوار در نظر گرفته شده است، البته ابلاغیه آن هنوز ارسال نشده و برای اجرایی شدن باید از سوی بانک 
مرکزی ارسال شود.عباسی با بیان اینکه برای پرداخت این وام با 16 بانک عامل تفاهم نامه نوشته شده است، درباره 
نحوه پرداخت آن اینطور توضیح داد: این وام با ارائه مدرک شغلی یا فنی و حرفه ای و مجوز کسب و کار به افراد واجد 

شرایط پرداخت می شود.

چرا سفر۳نماینده مجلس انقلابی به کربلا لغوشد؟
یک نماینده مجلس شورای اسلامی نسبت به سفر لغو شده برخی از نمایندگان آن هم به طور اختصاصی به عتبات 
عالیات واکنش نشان داد.احمد علیرضابیگی نماینده مجلس در رشته توئیتی اقدام به سفر با پرواز اختصاصی به 
کربلا از سوی امیرحسین قاضی زاده هاشمی و دو نماینده دیگر به همراه خانواده ها را تایید کرد و نوشت: مکاتبه با 
وزارت امورخارجه و سفیرمان در بغداد حکایت از رسمی بودن سفر می نماید که پرواز اختصاصی را هم به آن بیفزاییم 
اهمیت سفر را دوچندان می کند ولی وقتی خبر منتشر می شود و به راحتی نمایندگان به اتفاق خانواده از کربلا 

منصرف و راهی مشهد می شوند. 

بهبودی شهاب مرادی از بیماری کرونا
حجت الاسلام شهاب مرادی کارشناس خانواده از پایان دوره بیماری کرونایی خود خبر داد. حجت الاسلام شهاب 
مرادی روز شنبه به خبرنگار معارف ایرنا گفت: بیماری بنده تقریبا ۲0 روز پیش آغاز و شنبه هفته گذشته رسانه ای 
شد. یعنی 11 روز پس از این که مبتلا به ویروس کرونا شدم، رسانه ای شد. وی افزود: در این مدت در منزل قرنطینه 
بودم و طبق دستورات پزشک عمل می کردم. پنجشنبه گذشته یعنی روز عید قربان دکتر اعلام کرد که دوره 18 روزه 
بیماری من به پایان رسیده و دیگر نیازی به قرنطینه نیست با این حال چند روزی را برای اطمینان در منزل هستم.
مرادی اضافه کرد: از ابراز لطف مردم و مخاطبانم در این مدت تشکر می کنم که با پیام های خود جویای سلامتی 

بنده بودند. لطفا مراقب خودتان باشید و برای بهبودی همه بیماران و توفیق کادر درمان دعا کنید.  

شهادت 4 عضو سپاه در سیستان و بلوچستان 
روابط عمومی قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه جنوب شرق اعلام کرد: چهار تن از رزمندگان قرارگاه قدس جمعه  
شب گذشته در درگیری با اشاره در منطقه گونیک خاش سیستان و بلوچستان به شهادت رسیدند.به گزارش ایرنا 
روابط عمومی و تبلیغات قرارگاه قدس نیروی زمینی سپاه  جنوب شرق کشور روز شنبه در این اطلاعیه اعلام کرد: 

اخبار تکمیلی متعاقبا اعلام خواهد شد.

مدیرمنطقه یک شهرداری قم اعلام کرد:

رشد 9۰۰ هزار مترمربعی فضای سبز 
مدیرمنطقه یک شهرداری قم گفت: در حال حاضر 58 بوستان در سطح 
منطقه یک وجود دارد که افزایش متراژ فضای سبز در 6 سال گذشته بیش از 

۹00 هزار مترمربع بوده است.
احمد ترکمن با اشاره به تلاش ها برای ارتقای سرانه فضای سبز در سطح منطقه 
یک شهر قم اظهار داشت: میزان سرانه منطقه در سال ۹۴ حدود 6 متر و ۴۲ 
سانتی متر بود که در سال های گذشته اقدامات مهمی در زمینه افزایش این سرانه 

صورت گرفته است.
وی با بیان اینکه در طول شش سال گذشته حدود چهار متر به این سرانه 
افزوده شده است، ابراز کرد: این حجم افزایش سرانه، حکایت از انقلاب فضای 
سبز در منطقه است که مدیریت شهری در این سال ها تلاش کرده تا با افزایش 
میزان فضای سبز رضایتمندی مردم را بیشتر کند. مدیر منطقه یک شهرداری قم 
ادامه داد: در حال حاضر سرانه فضای سبز منطقه به 10 متر و 57 سانت، علیرغم 
عرصه های کم برای ایجاد فضای سبز رسیده است که در تلاشیم که با تملکات و 

افزایش بوستان های محلی این سرانه را افزایش دهیم.
بهره برداری از بوستان بانوان منطقه در سال جاری

 وی با اشاره به موقعیت، بافت تاریخی و متراکم منطقه یک تصریح کرد: بافت 
منطقه به علت قدمت ایجاد فضای سبز را با مشکل روبرو کرده و در بافت های 
جدید نیز بر حسب طرح تفصیلی احداث فضای سبز انجام می شود که یکی از 
برنامه ها برای ایجاد فضای سبز، احداث در اطراف مساجد است که با همکاری 

کمیسیون ماده 5 این اقدامات انجام خواهد شد.
ترکمن پیش بینی 10 میلیارد تومان اعتبار برای تملک بوستان های محلی را 
مورد توجه قرارداد و یادآور شد: در حال حاضر 58 بوستان در سطح منطقه یک 
وجود دارد که افزایش متراژ فضای سبز در 6 سال گذشته بیش از ۹00 هزار 
مترمربع بوده است. وی با تأکید بر اینکه بوستان بانوان منطقه یک نیز در دست 
احداث است، خاطرنشان کرد: بیش از 80 درصد احداث ابنیه آن به پایان رسیده 

است و در سال جاری این بوستان به بهره برداری می رسد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم خبرداد:

تولید 25۰ دقیقه مستند
 برای معرفی صنایع دستی

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم از تولید ۲50 دقیقه 
مستند برای معرفی صنایع دستی استان در برنامه همسفر ویژه شبکه مستند 

خبر داد.
علیرضا ارجمندی در گفت وگو با خبرنگاران اظهار کرد: مستند صنایع دستی 
قم در 10 برنامه ۲5 دقیقه ای در مجموع حدود ۲50 دقیقه در حال ضبط و پخش 

است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم با بیان این که سری اول 
مستند صنایع دستی قم آماده پخش است، ادامه داد: با توجه به ثبت شهر قم به 
عنوان شهر ملی انگشتر و اهمیت انگشترسازی در این شهر، برنامه اول مستند 
صنایع دستی با موضوع )انگشترسازی شهر قم( روز شنبه دوم مردادماه ساعت 
17 از شبکه مستند پخش شد. ارجمندی ادامه داد: معرفی هنر گوهرتراشی، 
هنر گره چینی، هنر چاقوسازی، هنر منبت و هنر معرق از جمله برنامه هایی است 
که به ترتیب، ساعت 17 از شبکه مستند در روزهای یکشنبه الی چهارشنبه به 
نمایش گذاشته می شود. وی با اشاره به این که صنایع دستی برای ترویج و توسعه 
نیاز به معرفی دارد، تصریح کرد: با توجه به اهمیت و نقش صدا و سیما در اقناع 
افکار عمومی، این هنر-صنعت برای شناسایی بیشتر، پیوندی ناگسستنی با 

شبکه های ملی و استانی دارد.
  

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم مطرح کرد:

فقدان مدیریت یکپارچه از موانع 
جدی در پروژه های شهری 

مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم، فقدان مدیریت یکپارچه را از 
موانع جدی در پروژه های شهری دانست.

سید ابوالفضل میریک امامی با اشاره به مشکلات تملکات و رفع تعارضات 
تعارضات دارای  رفع  و  تملکات  اظهار داشت:  پروژه های شهری  اجرای  برای 
سختی های زیادی است و نیاز به همراهی دستگاه ها و شرکت های خدماتی و 

شهروندان دارد.
وی با بیان اینکه شهرداری قم از مجموعه های موفق کشور در هماهنگی با 
دستگاه های خدمت رسان است، ابراز کرد: شهرداری با ایجاد کمیته حفاری و 

هماهنگی با شرکت های خدمات رسان و حفار این موانع را رفع می کند.
مدیرعامل سازمان توسعه و عمران شهرداری قم تصریح کرد: فقدان مدیریت 
از  برخی  است،  شهری  مدیریت  در  جدی  موانع  از  یکی  شهری  یکپارچه 
از طرح ها در  شرکت های خدماتی دارای اعتبارات منسجمی نبوده و برخی 
شهری  یکپارچه  مدیریت  از  می شود  سبب  امر  همین  که  نیست  اولویتشان 

برخوردار نباشیم و معضلاتی در اجرای پروژه ها به وجود بیاید.
وی با تأکید بر اینکه خوشبختانه در کل سازمان های شهرداری و مناطق برنامه 
منسجمی در اجرای پروژه ها وجود دارد عنوان کرد: مدیران و کارشناسان اجرایی 
به موازات یکدیگر کار خود را انجام می دهند و اعتبارات، بودجه ها و برنامه ریزی ها 

به صورت مسنجم از مرکز انجام می شود.

آغاز عملیات اجرایی شهربازی بوستان فدک؛

شهربازی نوستالژی قم 
جان دوباره می گیرد

عملیات اجرایی شهربازی بوستان فدک با اعتبار 500 میلیارد ریالی در ادامه 
طرح"قم در مسیر تحول" آغاز می شود.

به گزارش شهرنیوز، مراسم آغاز عملیات اجرایی شهربازی بوستان فدک با اعتبار 
500 میلیارد ریالی با حضور مدیران استان و شهری در ادامه طرح “قم در مسیر 
تحول” برگزار می شود. از اهداف کلان این پروژه می توان به توسعه اماکن تفریحی 
و گردشگری، افزایش سرانه تفریحی و ورزشی، اشتغال زایی مستقیم برای حدود 
80 نفر و توسعه خدمات تفریحی اشاره کرد. نصب دستگاه های سنگین، هیجانی 
و جذاب در مجموعه، پیش بینی وسایل تفریحی و هیجانی برای کلیه سنین، 
جانمایی مجموعه در ورودی اصلی شهر و جذب زائران و مسافران و مساحت 
قابل توجه عرصه از ویژگی های بارز این شهربازی به شمار می رود. این پروژه عظیم 
قرار است تا پایان سال و با 500 میلیارد ریال اجرایی و در اختیار شهروندان و زائران 

قرار گیرد.

همزمان با دهه ولایت صورت گرفت:

برپایی نمایشگاه خیابانی خیمه های علوی 
طرح میثاق ولایت همزمان با دهه ولایت به همت سازمان فرهنگی، هنری و 

ورزشی شهرداری قم برگزار می شود.
به گزارش شهرنیوز، در راستای تکریم ایام و اعیاد بزرگ و فرخنده دهه ولایت، 
سازمان فرهنگی، هنری و ورزشی شهرداری قم با مشارکت دستگاه ها و نهاد 
های فرهنگی و اجتماعی استان، اقدام به اجرای مجموعه برنامه های متنوعی در 
سطح شهر در طرح میثاق ولایت با رعایت پروتکل های بهداشتی و توجه به شرایط 
کرونایی نموده است. ویژه برنامه جُنگ میثاق ولایت در همین خصوص شامل 
اجرای سرود، مداحی، شعرخوانی، سخنرانی و ذکر مناقب امیرالمؤمنین)ع( و 
همچنین ذکر عظمت روز غدیر در بوستان های شهری و در مجتمع های مسکونی 
به اجرا در می آید. همچنین کارگاه های تربیت فرزند تحت عنوان تربیت علوی 
در مراکز فرهنگی و برپایی نمایشگاه خیابانی خیمه های علوی شامل برپایی 
نمایشگاه عکس غدیر، نقالی خوانی و برنامه های متنوع فرهنگی و هنری در قالب 

طرح محراب شهر در جوار تعدادی از مساجد برگزار می شود.

واکسیناسیون کرونا مطابق سند ملی  به اینکه  اشاره  با  قم  استاندار   
واکسیناسیون کرونا در حال انجام است گفت: امر واکسیناسیون باید در 

میان گروه های مختلف سِنی بیشتری در این استان توسعه پیدا کند.
بهرام سرمست روز شنبه در بازدید از مرکز واکسیناسیون کرونا در محل 
نمایشگاه های بین المللی قم در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: 
نخست  مرحله  و  آغاز  ملی  سند  اساس  بر  قم  در  کرونا  واکسیناسیون 
واکسیناسیون گروه های هدف نیز به اتمام رسیده و مرحله دوم هم درحال 

انجام است.
وی در ادامه افزود: درخواست ما از مسئولان وزارت بهداشت، درمان و 

آموزش پزشکی این است که گروه های 55 سال به بالا و حتی 50 سال 
به بالا را نیز در دستور کار قرار بدهند.

استاندار قم اضافه کرد: کسانی که بیماری زمینه ای دارند نیز باید تشویق 
شوند که واکسن را دریافت کنند.

وی اهتمام صدا و سیما و شورای اطلاع رسانی استان به ترغیب مردم 
به واکسیناسیون را ضروری خواند و بیان داشت: باید بتوانیم بر اساس 

سهمیه ای که در اختیار استان قرار دارد، کار تزریق واکسن را انجام دهیم.
سرمست تاکید کرد: مردم به سهولت و بدون اینکه تجمعی باشد، طبق 

زمان بندی صورت گرفته در مراکز واکسیناسیون حضور پیدا کنند.
وی در ادامه توسعه مراکز واکسیناسیون را نیز ضروری دانست و گفت: 
اگر نیاز باشد، در مناطق نیروگاه و شهرک پردیسان مراکزی را تجهیز کنند و 
واکسیناسیون انجام شود و پیگیری های لازم برای واکسیناسیون قشرهای 

پرخطر و آسیب پذیر نیز صورت بگیرد.
ملی  سند  از  حداکثری  استفاده  ما  نگاه  کرد:  تصریح  قم  استاندار 
واکسیناسیون است که بتوانیم در نخستین فرصت با بهره گیری از بیشترین 

سهمیه، افراد بیشتری از جامعه هدف را مورد واکسیناسیون قرار دهیم.
از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون کرونا در قم بیش از ۹۹ هزار دُز 

واکسن تزریق شده است.
وضعیت کرونایی قم که از ۲7 خردادماه پس از ۴0 روز از وضعیت نارنجی 
به زرد بهبود یافته بود بر اساس آخرین رنگ بندی اعلام شده توسط نرم افزار 
ماسک، از تاریخ نهم تیرماه جاری بار دیگر جزو شهرهای نارنجی و از ۲۳ 

تیرماه مجددا در وضعیت قرمز از نظر شیوع کرونا قرار گرفت.

استاندار قم در بازدید از مرکز واکسیناسیون کرونا:

گروه های سِنی بیشتری دراولویت واکسیناسیون قرار بگیرند

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری سارق با پوشش زنانه 
جانشین فرمانده انتظامی استان از دستگیری یک سارق منزل و کشف لوازم مسروقه به ارزش ۲80 
میلیون تومان در قم خبر داد.  سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی وقوع سرقت لوازم یک منزل 
۳ طبقه در قم، بلافاصله موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس آگاهی استان قرار گرفت. وی افزود: با 
بررسی دوربین های مداربسته محل سرقت مشخص شد فردی با چادر عربی در محل حاضر و پس از 
بازگشایی درب منزل از آنجا خارج و فردی مذکر با چهره ای ماسک زده نسبت به سرقت لوازم این منزل 
۳ طبقه و جابجایی لوازم با یک دستگاه تاکسی دربستی اقدام می کند. جانشین فرمانده انتظامی استان 
گفت: در ادامه با تلاش های کارآگاهان پلیس آگاهی استان متهم کارمند 55 ساله شناسایی و طی 
عملیاتی دستگیر شد. وی ادامه داد: نامبرده در تحقیقات پلیس اذعان داشت با یکی از افراد منزل ارتباط 
داشته و پس از جلب اطمینان وي توانسته کلید یدکي منزل شان بدست آورده و با همکاري آن از خالي 
بودن کلیه طبقات در زمان سرقت مطلع، لذا به قصد انتقام جویي ابتدا با پوشش زنانه مراجعه و با صحنه 
سازي نسبت به سرقت اقدام کرده است. سرهنگ اسماعیلی با بیان اینکه توسط کارشناسان ارزش لوازم 
مسروقه ۲80 میلیون تومان اعلام شده است، تصریح کرد: در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

جریمه ۱,۱ میلیاردی برای قاچاقچی کولر گازی 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم از جریمه نقدی 1,1 میلیاردی برای قاچاقچی کولر گازی دراین 
استان خبرداد. مهدی ریاضی  اظهارداشت :مامورین کاشف در حین کنترل خودروهای عبوری در 
موقعیت بلوار شهید خداکرم قم به یک دستگاه خودروی سواری سمند مظنون و با اعلام ایست ماموران 
جهت توقف و بازرسی، اقدام به فرار از محل نموده که پس از تعقیب و گریز، خودروی مذکور متوقف و در 
بازرسی از این خودرو 6 دستگاه کولر گازی به ظن قاچاق به ارزش ۳۹۹,۴16,1۳۳ ریال کشف و سپس 
مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید. ریاضی افزود: با 
تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، 
استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، 
اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهم را علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به نفع دولت، به 
پرداخت مبلغ 1 میلیارد و 100 میلیون ریال جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. وی همچنین خاطر 
نشان کرد: بر اساس قانون، کلیه محمولهِ مکشوفه توسط مرجع کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش 

اموال تملیکیِ استان گردید.

در عملیات مشترک پلیس قم و خراسان جنوبی ؛

جزییات کشف یک محموله تریاک 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف یک محموله تریاک در عملیات مشترک پلیس "قم و خراسان 
جنوبی" خبر داد.   سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی گیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد 
مخدر استان قم مشخص شد یک دستگاه خودرو تریلي حامل سنگ گرانیت محموله مواد مخدر را از مبدا 
نهبندان تحویل گرفته و قصد انتقال آن به مقصد اصفهان را دارد لذا ضمن تعامل اطلاعاتی با پلیس مبارزه 
با مواد مخدر استان خراسان جنوبی موضوع در دستور کار ویژه ماموران فرماندهي انتظامي شهرستان 
خوسف از توابع این استان قرار گرفت. وی افزود: با اقدامات خاص پلیسی و تبادل اطلاعات به موقع 
پلیس "قم" و پلیس شهرستان "خوسف" استان خراسان جنوبی، خودرو مورد نظر شناسایی و توقیف 
شد. جانشین فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: در بازرسی از خودرو مذکور ۴0 کیلوگرم مواد مخدر 
تریاک در قالب ۲8 بطري بزرگ و ۲1 بطري کوچک کشف شد. سرهنگ اسماعیلی گفت: در نهایت متهم 

دستگیر و برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی شد.
 

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

دستگیری سارقان مدارس 
فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: با تلاش مأموران کلانتری ۲1 یزدانشهر، ۲ سارق مدرسه در قم 
دستگیر شدند.   سرهنگمراد حسین جعفریان اظهارداشت: در پی وقوع سرقت لوازم چندین مدرسه در 
قم، موضوع در دستور کار مأموران انتظامی شهرستان قم قرار گرفت. وی افزود: در ادامه با بررسی جغرافیای 
جرم و تلاش های صورت گرفته متهم و همدستش توسط مأموران کلانتری ۲1 یزدانشهر شناسایی و 
دستگیر شدند. فرمانده انتظامی شهرستان قم گفت: متهمان طی تحقیقات پلیس و در مواجهه با شواهد 
موجود به ۳ فقره سرقت از مدارس اعتراف کردند. سرهنگ جعفریان تصریح کرد: در نهایت افراد مذکور به 

انضمام پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند.


